
Fetullahçı Terör Örgütü
(FETÖ) yönetiminin en çok

kullandığı sosyal medya hesapların-
dan "Herkülnağme"de yapılan pay-
laşımda, elebaşı Fetullah Gülen'in
öldüğü belirtildi. Bu paylaşımın ar-
dından örgüte ait diğer sosyal
medya hesaplarında da aynı iddia

dolaşıma girdi.
Gülen'in akraba-
ları ve örgüt yöne-
timine yakın olup
sosyal medyada
aktif olan çok sa-
yıdaki isim de 
Fetullah Gülen'in
öldüğünü doğru-
ladı. I SAYFA 7

ç

FETÖ elebaşı 
Gülen öldü!

www.gazetedamga.com.tr

Yenidoğan çetesi için
hazırlanan bin 399

sayfalık iddianamede, suça
konu 197 eylem sıralanırken,
eylemlere ilişkin şüpheliler
arasında gerçekleşen telefon
görüşmeleri de yer aldı. Tape
kayıtlarına göre, bebeklerin
ölümlerine ilişkin konuşma-
ların yanı sıra tüp mide ame-
liyatları yapan Dr. E.V'nin,

ruhsatı iptal edilen Bağcılar
Özel Şafak Hastanesi'nde
18 Aralık 2023'te ameliyat
ettiği S.A'nın hayatını kay-
bettiği anlaşıldı. Doktor
E.V'nin hastanede yaptığı
obezite ameliyatlarına ilişkin
kayıtlarda, sorumlu hekim
olarak "Şaban" ismindeki
doktorun imzasının bulun-
duğu belirtildi. I SAYFA 9
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AK Parti'ye yakınlığıyla bili-
nen Türk İş'ten hükümete sert

çıkış geldi. Türk-İş Genel Başkanı
Ergun Atalay, düzenledikleri “Zorda-
yız, geçinemiyoruz”  mitinginde "Biz
sizin oy makineniz değiliz. Ayağınızı
denk alın. Enflasyonu düşürün. 
Dikkatli olun bu alanın sesine kulak
verin. Yarın geç kalırsınız, enflasyonu
düşüreceksiniz diye bizi küçültmeye
hakkınız yok” diye konuştu. I SAYFA 6

15 Temmuz gazisi Safiye
Bayat, FETÖ elebaşının

ölümüne ilişkin, “Şehitlerimizin
ve bizim kanımız yerde kal-
madı. Allah'ın intikamı en güzel
olanıdır. Aklımızdaki, o şehitle-
rimizin kanı ne zaman alına-
caktı, sorusuna bugün cevap
bulundu” dedi. Bayat, “Toplum
artık daha ferah bakacak.
Çünkü bir terör elebaşı yok
oldu. Bir mürtet olarak öldü.
Cehennemi bol olsun. Ateşi bol

olsun. Öcalan'a da
sıra gelecek.

Allah intikam
alanların en
hayırlısı-
dır” diye
konuştu.
I SAYFA 9
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ŞEHİTLERİN KANI
YERDE KALMADI

Canan MURTEzAOğlU

Sayfa 9

İslam dünyası hâlâ üflüyor

Osman KösE

Sayfa 5

Son muydu bu bahar!

Ekrem GöKhAnER

Sayfa 4

Geleceğin tarımı

İBB Başkanı Ekrem
İmamoğlu, TV ve in-

ternet sitelerinin Ankara
temsilcileriyle Çanka-
ya’da bir araya geldi.
Türkiye gündemini de-
ğerlendiren İma-
moğlu, “Toplum
olarak bugünlerde
ağır travmalarımız
var. 1999 depremin-

den hafızalara kazınan bir söz
vardı. Orada, ‘Nerede bu devlet,
nerede bu millet’ diye bağıran
vatandaşlarımızı dün gibi hatır-
lıyorum. O zaman ben de sor-
mak istiyorum: Bebeklerin
canına kastedilirken, gasp, cina-
yet, tecavüz suçluları salıverilip,
aynı suçları tekrar işlerken, ‘Ne-
rede bu devlet’ demek istiyo-
rum” ifadelerini kullandı.
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NEREDE BU DEVLET!

Eski HDP Genel Baş-
kanı Selahattin Demir-

taş'ı cezaevinde ziyaret eden
CHP lideri Özgür Özel, gö-
rüşmede neler konuşuldu-
ğunu açıkladı. Ziyaretin
siyasi bir anlamı olduğunu
belirten Özel, “İlk yüzyılda
yapamadıklarımızı hep bir-

likte onaracağız. Biz Demir-
taş'la adalet konuştuk, ekono-
mik krizi konuştuk, bunların
nasıl aşılacağını konuştuk"
dedi. Özel, "Barış konusu gö-
rüşülecekse tüm aktörler çok
önemlidir ancak Demirtaş'ın
öneminin altını çizmek gerek"
açıklamasında bulundu.
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Hayatını 
kararttılar!

'Yenİdoğan Çetesi' soruş-
turmasında adı geçen

esenyurt'taki Özel Reyap Hasta-
nesi'nde doğum yapan ayşe K.,
şu an 4 yaşındaki oğlu eymen ali
K'da, hastane çalışanlarının ih-
mali nedeniyle yüzde 90 oranında
engel oluştuğunu iddia etti. anne
ayşe K, “eymen'in içeride bakım-
sızlıktan ve ihmalden dolayı haya-

tını kararttılar"
dedi. ayşe K.,
"Ben orada bir-
çok bebeği gör-
düm. Hiçbir
şekilde ilgilenmi-
yorlardı, hemşi-
reler oturmuş
telefon ile oynu-
yordu" şeklinde
konuştu. I SAYFA 3
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SIRRA KADEM
BASTILAR!

Çalışma maksadıyla yurt
dışına gitmek isteyen yakla-

şık 17 kişi bir şirket tarafından do-
landırıldıklarını belirterek Bakırköy
Cumhuriyet Başsavcılığına şika-
yette bulundu. şirket ortaklarından
birinin Bakırköy Belediyesi’nin
eski personeli olması sebebiyle,
özellikle bölgede
bir güven ortamı
oluştuğunu ve pek
çok kişinin bu şe-
kilde dolandırıldı-
ğını belirten İlker
İnceler, “şu anda
telefonlara çıkmı-
yorlar, yerlerinden
de taşınmışlar”
dedi. I SAYFA 4
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Yenidoğan Çetesi'nin
uygulamaları sonucu

bebeklerini kaybeden baba-
ların ifadeleri ortaya çıktı.
Bebeğini kaybeden baba
E.K, “Bana bebeğimin du-
rumunun kötü olduğunu
söylediler. Dışarıdan özel
bir doktorun gelerek bebe-
ğimi muayene edeceğini,
bunun karşılığında da 3 bin
TL civarı ödeme yapmam
gerektiğini söylediler. Bebe-
ğim ertesi gün vefat etti. 
Bu acının bizim için tarifi
yok. Vefat haberini öğren-
dikten sonra hastaneden 
ayrıldık. Hakkımızı helal 
etmiyoruz” dedi. I SAYFA 8

ç

Hakkımızı asla
helal etmiyoruz!

11 MUHTARA

AMBARGO!

SOSYAL MEDYADA PAYLAŞTILAR

FETÖ terör örgütü lideri Fe-
tullah Gülen’in Amerika’da

ölümünün ardından 15 Temmuz
Derneği üyeleri, 15 Temmuz Şehit-
ler anıtı önünde açıklama yaptı.
Dernek Başkanı İsmail Hakkı Tu-
runç, "Duamız, temennimiz o ki biz
Rabbimizin vaadine güveniyoruz.

Çünkü vatan ha-
inlerinin ne dün-
yada karşılığı var;
ne de ahirette kar-
şılığı olacaktır.
Kesinlikle onun
cesedinin bu top-
raklara gelmesini
arzu etmiyoruz ve
istemiyoruz”
dedi. I SAYFA 5
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Onun cesedini
istemiyoruz!

BU TOPRAKLARA GELMESİN!
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SKANDAL BITMIYOR!

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, Şişli'de bir

otelde İstanbul'da görev yapan 950
muhtarla bir araya geldi. 19 Ekim
Muhtarlar Günü nedeniyle düzen-
lenen buluşmaya 11 muhtarın katı-
lımının engellendiği ileri sürüldü.
Katılımı engellenen muhtarlardan
2'sinin Avcılar, birinin ise Esen-
yurt'ta görev yaptığı belirtildi. Adı
geçen 11 muhtarın İstanbul Valiliği

tarafından arandığı, listede isimleri-
nin olmadığının beyan edildiği ve
programa katılmamaları yönünde
uyarıldığı ifade edildi. Damga'ya
konuşan bir muhtar federas-
yonu başkanı ise bazı muhtar-
ların programa katılmadığını
doğrulayarak, “Nedenini araştı-
rıyoruz. Gerekli araştırmayı
yaptıktan sonra açıklama yapa-
cağız” ifadelerini kullandı. 

LİSTEDE İSMİNİZ YOK DENİLEREK
PROGRAMA GELMEMELERİ İSTENDİ!

MUHTARLAR ARASINDA BİLE AYIRIM 
YAPMAKTAN GERİ DURMUYORLAR

ç Konu hakkında açıklama
yapan CHP Genel Başkan

Yardımcısı Özgür Karabat ise İs-
tanbul Muhtarlar Buluşması'na

bazı muhtarların alınmadığını
ifade ederek, “Küçükçekme-
ce'de engellenen muhtarlar, en
kalabalık mahallelerin muhtar-
ları. Engellenen muhtarlardan
4'ü kadın" ifadelerini kullandı.
Küçükçekmece Kaymakamlığı-

nın toplantıya katılımı zorunlu tut-
tuğunu belirten Katrabat, “Yok-
lama alınacağı belirtiliyor.
Toplantıya saatler kala kaymakam-
lık, 'sayı azaltma' bahanesiyle bazı
muhtarları 'sakıncalı' görerek top-
lantıya katılmalarını engelliyor.
Lafa gelince milli irade diyenler
binlerce kişinin temsilcisi muhtarla-
rımız arasında bile ayırımcılık yap-
maktan geri durmuyor” dedi.
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Adana'da sahne alan Melek
Mosso, konser boyunca sergile-

diği müzik ve dans performansıyla
izleyicilerden tam not aldı. Bir hayranı-
nın albüm beklentisini dile getirmesi
üzerine, Mosso tamamen kendi söz
ve müziklerinden oluşacak bir albüm
üzerinde çalıştığını açıkladı. I SAYFA 13
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bir otelde muhtarlarla bir araya geldi. Erdoğan'ın muhtar buluşmasına 11 muhta-
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BAŞKA BİR DOKTORUN İMZASI VAR!
ç

AYAĞINIZI DENK ALIN!

Utku KızılTAn

Sayfa 8

Enerji problemi           

Sayfa 7

Çikolata diyarı Belçika

Tuğçe MARİK

DEMIRTAS’IN
ONEMI BUYUK!

SADECE BANA
AİT OLACAK!

İstanbul Muhtarlar Buluşmasında konuşan Recep Tayyip Erdoğan, “Sizinle olan
yakın muhabbetimizin elbette başka sonuçları da oldu. Daha önce muhtar deyince
burun kıvıranlar oluyordu. Yaptığınız işin gerçek değerini anlamaya başladılar.
Bütün kurumlarımızın kapısı muhtarlarımıza açıktır” ifadelerini kullanmıştı. 

BÜTÜN KAPILAR MUHTARLARA AÇIK!

“Yenidoğan çetesi”nin telefon görüşmelerine, diploması askıda olan doktorun obezite ameliyatı da
takıldı. İlgili doktorun, mide ameliyatı yaptığı hastanın hayatını kaybettiği öğrenildi

MÜGE 
CESUR

HABER

Hastalar
naklediliyor

Sayfa 9

‘Yenidoğan Çetesi' so-
ruşturması kapsamında

kapatılan hastaneler-
deki hastaların, çevre
hastanelere nakilleri

devam ediyor. 

Ekrem
İmamoğlu
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O rtopedi ve Travmatoloji Uz-
manı Opr. Dr. Özgür Oktay
Nar, öğrencilerin yanlarında

götürdükleri ödevleri, beslenme çan-
tası ve suluk gibi malzemelerle çanta-
nın hacminin ve içeriğinin arttığını, bu
nedenle çocukların sırtlarına yük bin-
diğini anlattı. Buna bağlı olarak çocuk-
larda kamburluk, sırt ve bel ağrılarının
başladığını belirten Nar, "Özellikle sırt
ve bel ağrılarıyla ilgili şikayetler eylül,
ekim aylarında çok daha fazla görül-
mekte. Özellikle bu ağrılar ilkokul bi-
rinci ve ikinci sınıfta oluyor." dedi.Nar,
öncelikle çanta seçiminin çok önemli
olduğuna dikkati çekerek, çantaların
kol desteklerinin omuza iyice oturması
gerektiğini dile getirdi.Vücudun ön ta-
rafına gelen, kollukları birbirine bağla-
yan kemeri bulunan çantaların tercih
edilebileceğini kaydeden Nar, "O ke-
merler iliklendiğinde çantanın yükünü
göğse sabitler, böylece yükün dağılımı
eşit olur. Diğer türlü çantanın yükü ar-
kaya doğru taşar. Normal şartlarda
çantanın kamburumuzun çıkma
yerine gelmesi gerekiyor. Maale-
sef özellikle gençler çantaların
kol askılarını olabildiğince
uzatıyor ve çantayı belinin al-
tında taşıyor. Mecburen de
yolda yürürken öne doğru
daha çok eğilme gereği du-
yuyorlar. Bu durum kam-
burluğa, sırt ve bel
ağrısına yol açıyor" diye
konuştu.

Esneme hareketleri
yapmalı 

Opr. Dr. Nar, çantanın
mümkün olduğunca hafif
olması gerektiğine işaret ederek,

bazı okullarda çocukların yükünü ha-
fifletmek için fasikül sistemine geçildi-
ğini belirtti.Mayıs, haziran aylarında
işlenecek konular tek kitapta eylül
ayından itibaren taşındığını anlatan
Nar, "Bu kitapların fasikül haline geti-
rilmesi veya bölünerek kullanılması ço-
cuklar için çok daha faydalı olabilir.
Bunu yapan okullar var. Okul çantala-
rının ideal ağırlığı 5 kilogram olmalı, 8
kilogramı geçmemeli. Maalesef bazen
elinize aldığınızda 10 kilogram gelen
çantalar oluyor. Ortaokula giden ço-
cukların dersleri çok daha fazla olu-
yor. O nedenle kitaplar fasiküllere
ayrılabilir." değerlendirmesini
yaptı.Nar, sırt ve bel ağrısı için
esneme hareketlerini
önerdiklerini bil-
dirdi.Öğrenciler
tahta ya da
bil-

gisayar gibi sabit noktaya uzun süre
baktıklarında boyun ve sırt kaslarının
gerilebildiğini aktaran Nar, bunun için
de saat başı bazı egzersiz hareketleri
yaparak hareketli konuma geçmeleri
tavsiyesinde bulundu. 

Büyüme ağrısıyla karıştırmayın 

Ağır yük taşımanın bacak ağrılarına,
yürüyüş bozukluklarına yol açabile-

ceğine dikkati çeken
Nar, şöyle devam

etti:"Normal
şartlarda in-

sanların ağır-
lık merkezi
içimizden
geçen bir

orta nokta
gibi düşünün.

Göbek deliğimizin
daha arkalarından

geçer ve ortaya düşer.
Adımlarımız bizim ağır-

lık merkezimizi sürekli ortalar
ama sırt çantası ve özellikle ağır

bir sırt çantası kullandığınızda
vücut ağırlık merkezinin yeri de-
ğişir. Çantayı doğru taşıma
şekli, yükü bizim ağırlık merke-
zimize yakınlaştırmak. Yani bir
yükü vücudun ağırlık merkezi-

nize ne kadar yakın taşırsanız o
kadar rahat taşırsınız. O nedenle
çantaları vücut ağırlık merkezine

doğru yaklaştırmak gerekiyor. Yan-
lış kullanılan çantalarda ağırlık mer-
kezinden olan uzaklık arttıkça bu
yere basış şeklinizi değiştiriyor. Aya-
ğınızda bir düz taban veya başka bir
ayak sorununuz varsa bu sefer ayak,
ayak bileği, baldır, diz, kalça, bel ağ-
rısı yapabiliyor. Nar, bu tür ağrı şika-

yetleriyle kendilerine gelen hasta sayı-
sında artış olduğunu dile getirdi. Ai-
lelerin, bu ağrıları çocuklardaki
büyüme ağrısıyla karıştırabildiğini
söyleyen Nar, “Büyüme ağrıları ge-
nelde sırt ve bel bölgesinde olmuyor.
Büyüme ağrıları daha çok eklemlerin
etrafında olan kasların ve kemiklerin
büyüme bölgelerinde olan ağrılardır”
dedi. Ebeveynlere tavsiyelerde bulu-
nan Nar, “Öncelikle doğru çanta
alınmalı. Çanta doğru takılmalı.
Çantanın içeriği ağırlık anlamında
ayarlanmalı. Çocuklarımız mutlaka
spora veya sportif hareketlere teşvik
edilmeli. Derslerde tahta, bilgisayar,
akıllı tahtaya bakma gibi sabit duru-
lan durumlarda özellikle ağrısı olan
çocuklar teneffüslerde esneme hare-
ketleri, boyun hareketleri, basit hare-
ketler yaparak ağrılarını azaltabilir”
ifadesini kullandı. AA

Ortopedi ve Travmato-
loji Uzmanı Opr. Dr.

Özgür Oktay Nar, özel-
likle ilkokul ve orta-

okula giden çocuklarda
sırt ve bel ağrısı şika-

yetlerinin arttığını söy-
ledi. Dr. Nar, çocukların

çanta ağırlığının 8 
kilogramı geçmemesi
gerektiğini kaydetti

MEME kanseri teşhisi-
nin, birçok kanser
teşhisinde olduğu

gibi, şok, inkâr, korku, endişe,
öfke ve üzüntü gibi yoğun
duygusal tepkilere neden ola-
bildiğini kaydeden uzmanlar,
tedavi süreçlerinin, fiziksel
olarak zorlu olduğu kadar
psikolojik olarak da zorlayıcı
olduğunu söylüyor. Aile ve ar-
kadaş desteğinin, bu süreçte
kadınların duygusal sağlığı
için çok önemli olduğunu da
vurgulayan Uzman Klinik
Psikolog Özgenur Taşkın,
“Yakın çevredeki kişiler, kan-
serle mücadele eden kadının
bağımsızlık duygusunu koru-
masına özen göstermelidir.
Destekleyici bir ortam, kişile-
rin daha güçlü hissetmelerini
sağlayabilir ve iyileşme süreç-
lerini pozitif yönde etkileyebi-
lir.” dedi.

Duygusal tepkiler

Meme kanseri teşhisinin, bir-
çok kanser teşhisinde olduğu
gibi, şok, inkâr, korku, endişe,
öfke ve üzüntü gibi yoğun
duygusal tepkilere neden ola-
bildiğini kaydeden Uzman
Klinik Psikolog Özgenur Taş-
kın, “Kadınlar, sağlıklarının
tehdit altında olması ve ha-
yatta kalma endişesiyle başa
çıkmaya çalışırken, aynı za-
manda bedenlerine yönelik
kaygılar yaşayabilirler. Bu
durum, özellikle tedavi süreci
hakkında bilgi sahibi olma-
dıklarında belirsizlik hissini
daha da artırabilir. Bu tepkiler
oldukça normaldir ve her ka-
dının kendi bireysel özellikle-
rine ve yaşam deneyimlerine
bağlı olarak değişiklik göste-
rebilir” diye konuştu.

Süreç kadınları zorluyor

Meme kanserinde tedavi sü-
reçlerinin, fiziksel olarak zorlu
olduğu kadar psikolojik ola-
rak da zorlayıcı olduğunu an-
latan Uzman Klinik Psikolog
Özgenur Taşkın, “Cerrahi
operasyonlar, kadınların
beden imajında ciddi değişik-
liklere yol açabilir. Kemote-
rapi ve radyoterapi,
yorgunluk, saç dökülmesi,
kilo değişimleri gibi fiziksel
yan etkiler nedeniyle kendine
güveni ve kadınlık algısını
olumsuz etkileyebilir. Tedavi
sürecinde, kadınlar bedenle-
rine karşı yabancılaşma, ken-
dilerini eksik veya yetersiz
hissetme gibi duygular yaşa-
yabilirler. Bu durum, bazı ka-
dınlarda depresyon ve
anksiyete riskini artırabilir”
diye konuştu.

Kaygı ver yalnızlık

Aile ve arkadaş desteğinin, bu
süreçte kadınların duygusal
sağlığı için çok önemli oldu-
ğunu da vurgulayan Uzman
Klinik Psikolog Özgenur Taş-
kın, “Yakın çevre, şefkat, anla-
yış ve pozitif bir tutumla
yanlarında olduklarını göster-
diğinde, hastaların kaygı ve
yalnızlık hisleri azalabilir. Bu
desteğin biçimi, ihtiyaç duyul-
duğunda sadece dinlemekten,
günlük işlerde yardımcı ol-
maya kadar çeşitlilik göstere-
bilir. Yakın çevredeki kişiler,
kanserle mücadele eden kadı-
nın bağımsızlık duygusunu
korumasına da özen göster-
melidir. Destekleyici bir
ortam, kişilerin daha güçlü
hissetmelerini sağlayabilir ve
iyileşme süreçlerini pozitif
yönde etkileyebilir” dedi. 

Moral çok
önemli!

COCUKLARA COK 
YUKLENMEYIN!

Uzman Klinik Psikolog Özgenur Taşkın,
1-31 Ekim Ayı Meme Kanseri Bilinçlen-
dirme ve Farkındalık Ayı dolayısıyla
meme kanseri teşhisi alan kadınların
duygusal ve psikolojik tepkilerini de-
ğerlendirdi. Taşkın, aile ve arkadaş
desteğinin meme kanserinde iyileşme
sürecini pozitif etkilediğini söyledi

Koroner baypas ameliyatına ilişkin değerlendirmelerde bulunan Kalp Damar Cerrahisi Uzmanı Prof. Dr. Adnan Celkan, tıkanmış
damarların baypas edilmesi, hastaların yaşam kalitesini artırdığını ve kalp krizi riskini önemli ölçüde azalttığını söyledi

Baypas riski azaltıyor!
HASTANEDEN yapılan açıkla-
maya göre, son yıllarda kalp
hastalıkları, özellikle koroner

arter hastalığı dünya genelinde büyük
bir sağlık sorunu haline geldi. Bu bağ-
lamda, koroner baypas ameliyatı, ha-
yati bir tedavi seçeneği olarak öne
çıkıyor. Kalp kasının yeterli oksijen ala-
bilmesi için, koroner arterlerin sağlıklı
bir şekilde kan akışını sürdürmesi
büyük önem taşıyor ancak bu damarla-
rın daralması veya tıkanması, kalp krizi
riskini önemli ölçüde artırıyor. Koroner
baypas, bu sorunu çözmek ve kalp sağ-
lığını yeniden kazandırmak için başvu-
rulan etkili bir cerrahi yaklaşım olarak
öne çıkıyor. 

Birkaç haftada iyileşme 

Uzmanı Prof. Dr. Adnan Celkan, karter
hastalığının  kalp damarlarının içinde
biriken yağ tabakaları (plak) nedeniyle
daralması veya tıkanması sonucu geliş-
tiğini ifade etti ve şu bilgileri verdi: “Bu
durum, kalp kasının yeterli kan ve oksi-
jen almasını engeller ve kalp krizi riskini
artırır. Koroner baypas ameliyatı, tıkan-
mış veya daralmış arterlerin etrafında
yeni bir yol açarak kan akışını yeniden
sağlamak amacıyla yapılan bir cerrahi
müdahale olarak öne çıkıyor.Ameliyat
öncesinde hastanın detaylı bir muaye-
nesi yapılır. Kan testleri, EKG ve anji-
yografi gibi tetkikler, hastanın mevcut
durumu hakkında önemli bilgiler sunar.
Ameliyat, genel anestezi altında gerçek-

leştirilir, böylece hasta işlem sırasında
herhangi bir acı hissetmez. Cerrah,
göğüs kemiğini açarak kalbe ulaşır. Tı-
kanan damarların yerine, genellikle
bacak ya da göğüs bölgesinden alınan
sağlıklı damarlar (greft) yerleştirilir. Bu
greftler, kanın tıkanmış arterleri baypas
ederek kalp kasına ulaşmasını
sağlar.Ameliyat sonrası, göğüs kemiği
kapatılır ve dikişler atılır. Hastalar ge-
nellikle birkaç gün hastanede kalır, iyi-
leşme süreci ise birkaç hafta sürebilir.

Fiziksel aktivite, hastanın genel duru-
muna göre yavaşça artırılmalıdır. Ay-
rıca, doktorun önerilerine dikkat etmek
ve gerekli rehabilitasyon programlarına
katılmak, iyileşme sürecinin sağlıklı bir
şekilde tamamlanması için son derece
önemlidir.”

Egzersiz en etkili yol

Prof. Dr. Adnan Celkan, koroner bay-
pas ameliyatının, kalp sağlığı açısın-
dan hayati öneme sahip olduğunu

belirtti.Celkan, “Tıkanmış damarların
baypas edilmesi, hastaların yaşam
kalitesini artırabilir ve kalp krizi ris-
kini önemli ölçüde azaltabilir. Dü-
zenli sağlık kontrolleri, sağlıklı
beslenme ve egzersiz, kalp hastalıkları
riskini azaltmanın en etkili yollarıdır.
Kalp sağlığınızı korumak için bu ön-
lemleri hayatınıza entegre etmek, sağ-
lıklı bir yaşam sürmenin anahtarıdır"
ifadelerini kullandı.
AA

İsveç'tekİ karolinska enstitüsü ve ka-
rolinska Üniversite Hastanesi ile İngil-
tere’deki Anglia Ruskin Üniversitesi'nin

ortak çalışması, kas kaybını tetikleyen genler ile
ilgili yeni bilgiler sunuyor. Fiziksel egzersiz, kasla-
rın zayıflaması ve sarkopeni için önerilen tek te-
davi yöntemi olup, yaşam beklentisini artırmada
ve yaşla ilişkili bozuklukların başlangıcını geciktir-
mede fayda sağlıyor. Yeni çalışma, hem genç (21-
43 yaş arası) hem de yaşlı (63-79) yetişkinlerin
gen ekspresyon veri setlerinin analizini içeriyor.

Yapay zekayı kullanan araştırmacılar, yaşlanmayı
veya egzersizi etkileyen ya da bunlardan etkilenen
ilk 200 geni ve aralarındaki en güçlü etkileşimleri
tespit etti. ekip, yaşlı insanlarda kas zayıflaması-
nın ve kaybının ilerlemesinde özellikle bir genin
(UsP54) önemli rol oynadığını belirledi. Bulgula-
rın önemi, genin yüksek oranda eksprese edildiği
yaşlı yetişkinlerde kas biyopsisi ile doğrulandı.

Kas kaybı büyük sorun

Araştırmacılar, daha fazla araştırmaya ihtiyaç du-

yulmasına rağmen, bu genlerin yaşlı insanlarda
kas kütlesinin korunmasını hedefleyen, düşme ve
sakatlıklara karşı önlem almanın anahtarı olabi-
lecek daha bilinçli egzersize dayalı müdahalelerin
geliştirilmesine yardımcı olabileceğini savunuyor.
Nottingham trent Üniversitesi'nden Dr. Lívia san-
tos, yaşlanma sürecinin etkilerini geciktirmek için
kullanabilecekleri genleri tanımlamak istedikle-
rini söyledi. Şimdiye kadar keşfedilmemiş olan kas
kaybıyla ilgili genleri ve etkileşimle-
rini tanımlamak için yapay zekayı
kullandıklarını belirten santos, “ve-
riler, 20 farklı şekilde analiz edildi ve
her seferinde önemli genlerin aynı
olduğu görüldü. kas kaybı büyük bir
sorun. İnsanlar kas kütlesini ve gü-
cünü kaybettikçe, yürüyüşlerinde de-

ğişiklikler görüyoruz, bu da onları düşmeye daha
yatkın hale getiriyor ancak aynı zamanda çeşitli fi-
ziksel engeller geliştirme riski de artıyor. kasların
zayıflamasını düzenleyen mekanizmaları acilen
anlamamız gerekiyor. Bu, sarkopeninin önlenme-
sine ve tedavi edilmesine yardımcı olmak açısın-
dan çok önemli" ifadelerini kullandı. Araştırmacı
Dr. Janelle tarum ise "Bu çalışma, yapay zekanın
kas kaybı ve sarkopeni alanında fayda sağlama

potansiyeline sahip olduğunu göste-
riyor. Yapay zeka daha önce iskelet
kası kütlesi regülasyonu alanında
kullanılmamıştı. Bu bizi sarkopeniyi
daha iyi anlamak adına yeni genler
keşfetmek veya sarkopeni araştır-
malarına fayda sağlayabilecek teda-
viler için motive etti" dedi. DHA

Yeni genler keşfediliyor
İsveç ve İngiletere'de ki üniversite has-
teneleri insanların kas kaybı sürecinde
anahtar rol oynayan yeni genler tespit
etti. Araştırmacılar, sarkopeni hastalığı
olan yaşlı insanlar için bu süreçle bağ-

lantılı tedavileri etkileyebilecek yeni
tespitleri olduğunu duyurdu



İ stanbul Esenyurt'ta ikamet eden 34
yaşındaki Ayşe K.'nin, 2020 yılında
doğum sancıları başladı. İddiaya

göre, aciliyeti olan bir hastaydı ancak gelen
ambulansla evlerine uzak olan Özel Reyap
Hastanesi'ne sevk edildi. Eymen Ali K., bu
hastanede prematüre bebek olarak dün-
yaya geldi, 57 gün annesinden ayrı kalarak
entübe edildi. İddiaya göre, hastane çalı-
şanlarının yanlış tedavi uygulaması Eymen
Ali K.'de kalıcı hasara neden oldu. Yaşa-
dıklarını anlatan Ayşe K., "Ben orada bir-
çok bebeği gördüm. Hiçbir şekilde
ilgilenmiyorlardı, hemşireler oturmuş tele-
fon ile oynuyordu ama çocuklar orada ağ-
lıyordu. Bir tanesi morarırcasına ağlıyordu
ve neredeyse kuvözden çocuk taşacaktı ağ-
lamaktan, debelenmekten" şeklinde ko-
nuştu.

Göndermek istediler

Bebeğini görmek için verdiği mücadeleyi
anlatan Ayşe K., “Pandemi sürecinde
doğdu Eymen. 29 haftalıktı, plasentadan
ayrılmıştı çok acil bir hastaydım. 112 Acil
Çağrı Merkezi'ni aradık biz, ambulans
geldi. Bizi hastaneye götürdüler. İki tane
çok donanımlı hastane vardı yanımızda,
bize çok yakındı. O iki hastaneyi es geçe-
rek, bizi direkt Özel Reyap Hastanesi'ne
getirdiler. Orada apar topar zaten ameli-
yata alındım. Çocuk yoğun bakıma alın-
mış. Bana doğumu yaptıran doktor geldi,
benimle görüştü. Çocuğun ağladığını, se-
sini duyduğunu, yoğun bakıma alındığını
söyledi. Çocuk iyi olacak, toparlanacak,
korkulacak bir şey yok çünkü oksijen gitti
diyerek beni teskin etti. Çocuğu, entübe et-
tiklerini ve uzun bir süre yoğun bakımda
kalacağını söyledi. İki gün sonra ben gittim
doktorla görüşmeye, çocuğu görmek iste-
diğimi söyledim. 'Çocuğu gösteremeyecek-
lerini' söylediler bana. Çocuğu görmem
gerektiğini söyledim, çünkü annesiyim ve
çocuğumu görmek istiyorum diye ısrar
ettim. Fotoğraf istedim, en azından çocu-
ğumun neye benzediğini görmek istedi-
ğimi, çocuğumu görmek istiyorum hakkım
bu benim diye… Ertesi gün fotoğraf vere-
ceklerini söylediler, bana ertesi gün yoğun
bakımda çekilmiş bir fotoğrafı verildi.
Çocuk ile ilgili hiçbir bilgi alamadık. Bizi
her aradığında tedavinin devam ettiğini ve
şu an gelişen bir durum olmadığını söy-
ledi. Çocuk yoğun bakımda hiçbir kompli-
kasyon geçirmedi ve 57 gün entübe kaldı.
Fırat Sarı bizi hastaneye çağırdı apar
topar. Bize söylediği şey 'Hemşire Yeşim,
Eymen'i beslerken ciğerine süt kaçırmış,
bebek aspire edilmiş ve sevk etmek istiyo-
rum'… Çok telaşlıydı. Bir an önce çocuğu
göndermek istiyordu. Ben şaşırdım, neden
bizi sevk etmek istiyorsunuz… 'Hemşire
hatası olduğunu ve hemşireye kızdığını'
söyledi bana. Aspire ne demekti onu bile
bilmiyorum. Çocuk orada ne yaşadı?
Çocuk orada oksijensiz kaldı. O süre zar-
fında şu an artık öğrendim, anlıyorum ne
olduğunu. Çocuğun ciğerinden tekrar as-
pire yöntemiyle geri çekmişler mamayı,
sütü her neyse. Ben Eymen Ali'yi, çıkma-
sına yakın süre zarfında ısrarlarıma, yoğun
baskılarıma dayanamayarak çağırmaya
başladılar. 4'üncü ayın sonuydu, artık ta-
burculuk süresi gelmişti ve içeriye almaya
başladılar beni" diye konuştu.

Çocuk hep açlık çekti

Aylar sonra Eymen bebeği gören anne
Ayşe K. "Ben Eymen'in çok bakımsız oldu-

ğunu gördüm, hiçbir şekilde ilgilenmiyor-
lardı ve orada başka bebekler de vardı. Ey-
men'le ten teması yapmak istiyordum ve
bunu sürekli talep ediyordum. Artık o
kadar çok talepkar olmama kayıtsız kala-
mıyorlardı ve çağırıyorlardı ama beni ta-
burculuğa yakın, 4'üncü ayın sonunda
çağırmaya başladılar. Bebeği aldığımda
kucağıma, beni tırmalıyordu açlıktan
çocuk. Ben beslemeye emzirmeye başla-
dım çocuğu. Çocuk o kadar çok açtı ki di-
rekt emmeye başladı, bir prematüre
bebekten bahsediyoruz. Emme refleksi ge-
lişmemiş bir bebekten… Uzun süre entübe
kalmış bir bebek emmeye başladı. Artık
nasıl aç bırakıldıysa çocuk orada" ifadele-
rini kullandı.

Hep bir şüphe vardı

Ayşe K., "Eymen orada iki kez aspire edildi
ve şu an onların yazdığı epikrizde Ey-
men'in aspire edildiği yazmıyor. Bu bilgi
yok. İki kez aspire oldu çocuk orada ve ci-
ğeri hasar aldı. Yaşamış olduklarının bede-
lini Eymen ödeyecek. Eymen şu an yüzde
90 üzeri engelli ve onlar sebep oldu buna.
Belki de aspire süreci olmasaydı Eymen şu
an sağlıklı bir çocuk olarak hayatına
devam edecekti. Çünkü, 26-27 haftalık
doğup da hayatına devam eden bir sürü
çocuk gördüm. Bunu prematüreliğe bağla-
yamazlar. Prematüre doğup, gelişimini ta-
mamlayan bir sürü çocuk var. Bunlar
sebep oldu, özellikle Yeşim Hemşire onu
beslerken. İhmal olduğu çok belli. Çocuk
kusmuş, ciğerine geri kaçmış kusmuğu.
Uzun süre çocuk bu vaziyette kalmış.
Çocuk iki kez ölümden geri döndü. Bu-
rada onlar Eymen'e hiçbir şey katmadı. Bu
Eymen'in mücadelesiydi ve Eymen bunu
tek başına kazandı. Zaten içimde hep bir
şüphe vardı, hep bir kuşku vardı ve ben
bunu defalarca anlattığım insanlar var.
Bunları izlerken, evet söylemişti diyecekler
kesinlikle" dedi.

Sarı'nın telefon görüşmesi!

İçindeki kuşkunun hiç bitmediğini belirten
Ayşe K. "Bir ara kontrole gittiğimde Fırat
Sarı'nın bir telefon görüşmesine şahit ol-
muştum. Bir aile kendisinden şikayetçi ola-
cakmış. Bunun üzerine konuştukları,
'Hiçbir şeyi ispatlayamazlar, raporu düzen-
leyen biziz. Çocuğun durumu ortada. Elle-
rinden geleni ardına koymasın, bizim de
elimiz boş değil istediklerini yapabilirler'
diye konuşmalarına şahit oldum. En ağır
şekilde cezalandırılmalarını istiyorum. Ke-
sinlikle diplomaları iptal edilmeli, bu in-
sanlar asla içeriden çıkmamalı. Devlet
hastanesine gitseydim, araştırma hastane-
sine gitseydim o an başka bir hastaneye
gitmiş olsaydım, işini iyi yapan insanlar ile
karşılaşmış olsaydım, Eymen daha farklı
durumda olabilirdi" şeklinde konuştu.
DHA
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istanbul Emniyet Mü-
dürlüğüne bağlı polis
ekipleri, Esenyurt ilçesi

Hürriyet Mahallesi'nde bir adreste
çeşitli suçlardan aranan şüphelile-
rin olduğunu belirledi. Adrese yapı-
lan operasyonda ekiplere
mukavemet gösteren İ.T. (21) ve
R.K. (19) isimli 2 şüpheli gözaltına
alındı. Adreste yapılan aramalarda

2 adet ruhsatsız tabanca, 1 adet ba-
listik yelek, 55 adet mermi, 589
gram metamfetamin, 29,26 gram
marihuana, 2 adet hassas terazi, 3
adet cep telefonu ele geçirildi. Şüp-
heli kişilere yönelik yapılan sorgula-
mada 'Hırsızlık', 'Yağma' ve 'Gasp'
gibi suçlardan geçmiş döneme ait
çok sayıda suç kaydı olduğu belir-
lendi. Öte yandan R.K. isimli şah-

sın 'Silahla Yağma' suçundan 17 yıl
46 ay 57 gün kesinleşmiş hapis ce-
zası olduğu öğrenildi. Yakalanan
kişiler, 'Uyuşturucu madde ticareti',
'Görevli Memura Mukavemet' ve
'6136 silah kanununa muhalefet'
suçlarından 20 Ekim Pazar günü
sevk edildikleri adli makamlarca tu-
tuklanarak cezaevine gönderildi.
DHA

Esenyurt'ta çeşitli suçlardan aranan 2 kişi yapılan operasyonla gözaltına alındı.
Şüphelilerden R.K.'nın 17 yıl 46 ay kesinleşmiş hapis cezası olduğu öğrenilirken
gözaltına alınan 2 şüpheli sevk edildikleri adli makamlarca tutuklandı

ESENYURT’TA YAKALANDI
Olay, saat 23.00 sıralarında Beyoğlu, Bülbül
Mahallesi Büyük Kırlangıç Sokak'ta mey-
dana geldi. Edinilen bilgiye göre, çevre sakin-

leri 4 katlı binanın birinci katındaki daireden gelen kötü
kokular üzerine durumu polis, itfaiye ve sağlık ekiplerine
haber verdi. Olay yerine gelen itfaiye ekipleri, daire
içinde yabancı uyruklu bir anne ve bebeği hareketsiz
halde buldu. Sağlık ekiplerinin yaptığı kontrolde Sauda
A. ve bebeğinin hayatını kaybettiği belirlendi.

AFAD dairede ölçüm yaptı

Evden gelen kokular üzerine adrese gelen AFAD ekip-
leri, binada ölçüm yaptı. Yapılan ölçümde ise herhangi
bir olumsuzluğa rastlanmadı. Polis ekipleri dairede de-
taylı inceleme yaptı. Hayatını kaybeden Sauda A. ve be-
beği polis ekiplerinin incelemesinin ardından cenaze
aracı ile Yenibosna Adlı Tıp Kurumu morguna kaldı-
rıldı. Polis olayla ilgili inceleme başlattı.  DHA

Beyoğlu'nda 4 katlı binanın birinci
katındaki dairede yaşayan yabancı
uyruklu anne ve bebeği ölü bulundu

Kahreden ölüm!

Kaza, gece saatlerinde Küçükçekmece yö-
nünde Denizköşkler Mahallesi’nde mey-
dana geldi. 34 GCF 351plakalı otomobil

sürücüsü Küçükçekmece yönünde ilerleyen 34 LZ
0232 plakalı otomobile çarptı. Çarpmanın etkisiyle iki
otomobil savruldu. 34 LZ 0232 plakalı otomobil çarp-
manın şiddetiyle ters dönerek bariyerlere çarptı; sürü-
cüsü hafif yaralandı. Kazaya neden olan sürücü ise,
otomobilini bırakarak olay yerinden yaya olarak kaçtı.
Kaza nedeniyle iki araçta da maddi hasar meydana
geldi. İhbar üzerine olay yerine itfaiye, polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Polis kazaya neden olan sürücü-
nün yakalanması için çalışma başlatırken, yaralanan
ve tedavisi ayakta yapılan sürücü ise, "Aracıma çarptı,
ölümden döndüm. Aracım bu halde. Sürücüsü de
kaçtı" diye konuştu. DHA

Avcılar'da D-100 Karayolunda 
otomobil sürücüsü, başka bir araca
çarparak savrulmasına neden oldu.
Aracın sürücüsü yaralanırken, kazaya
nedne olan sürücü ise otomobilini olay
yerinde bırakarak kaçtı. Polis ekipleri
kazayla ilgili inceleme başlattı

Kaza yaptı 
bırakıp kaçtı

EdinilEn bilgilere göre İstanbul’da terör ör-
gütü DEAŞ’a yönelik kritik bir operasyon
gerçekleştirildi. Kentte DEAŞ’la bağlantılı un-

surların bulunduğuna dair istihbarat alan İstanbul Em-
niyet Müdürlüğü İstihbarat Şube ile Terörle Mücadele
Müdürlüğü (TEM) birimleri, söz konusu şüphelileri
yakın takibe alarak adım adım izledi. Emniyet ekiple-
rince yapılan teknik ve fiziki takibin ardından gerçekleşti-
rilen operasyonda, DEAŞ saflarında 2016’da Irak’ın
Musul bölgesinde patlayıcı madde yapımı konusunda
faaliyet gösterdiği tespit edilen O.M. isimli terörist, ope-
rasyonla yakalanarak gözaltına alındı. Gözaltına alınan
O.M. TEM ekipleri tarafından sorguya alındı. Zanlının
sorgusunun tamamlanmasının ardından çıkarıldığı
mahkemece tutuklandığı bildirildi. DHA

Terör örgütüne 
ağır darbe!

'Yenidoğan Çetesi' soruşturmasında adı geçen Esenyurt'taki
Özel Reyap Hastanesi'nde doğum yapan Ayşe K., şu an 4
yaşındaki oğlu Eymen Ali K'da, hastane çalışanlarının 
ihmali nedeniyle yüzde 90 oranında engel oluştuğunu
iddia etti. Anne Ayşe K, “Eymen'in içeride bakımsızlıktan
ve ihmalden dolayı hayatını kararttılar" dedi

İHMALKARLIK MI
MUKADDERAT MI!

Ayşe K., "Bizden o dönem 3 bin 500 TL
kadar yatak ücreti talep ettiler. Kayınvali-
dem ve eşim, çok yüksek bir meblağ 
olduğunu bunu öde-
meyeceğimizi söyle-
yince, 2 bin TL'ye
düşürmüşlerdi. Fatura
kesmediler. Belirli ilaç-
lar istendi, o dönem

birçok ilaç aldık verdik. Fırat Sarı ve hem-
şireleri istedi ilaçları bizden. Birçok kez
onlara ilaç götürdük. Çocuğa ilaç verece-

ğini, vitamin verece-
ğini, şu an aklıma
gelmeyen ilaçları biz
kendimiz temin edip
götürdük" ifadelerini
kullandı. 

Sürekli ilaç aldık

Hasta sandılar hırsız çıktı!
Beyoğlu'nda sokakta baygın halde bulunarak 112 görevlileri tarafından sedyeyle hastaneye getirilen
şüpheli tarafından 500 lirası çalınan Yavuz Gürsoy (72) yaşananları anlattı. Gürsoy, “Hemşireyi çağırmaya
gittim bu da o esnada dolaplardan hem benim hem de diğer hastanın paralarını götürmüş” dedi

Olay, geçtiğimiz 15
Ekim Salı günü saat
13.00 sıralarında Taksim

Eğitim ve Araştırma Hastanesi'nde
meydana geldi. Edinilen bilgiye
göre sağlık ekipleri öğle saatlerinde
ihbar üzerine sokakta baygın bul-
dukları bir kişiyi ambulansla hasta-
neye kaldırdı. Sedyeyle hastaneye
getirilen kişi, kendine geldikten
sonra tedavi olmak için oturup bek-
lemeye başladı.

Baygın geldi soydu gitti

Bir süre sonra hastanede gezmeye başlayan
kişi, bir odadaki çantayı gözüne kestirdi. Etrafı
kontrol ettikten sonra bir hastanın çantasından
500 lirayı, diğer hastanın ise içinde 5 bin lira

yüklü olan otobüs kartını çalan
şüpheli hastaneden yaya olarak
kaçtı. Yaşananlar güvenlik kamera-
sına yansırken çantanın sahibinin
şikayeti üzerine polis ekipleri ça-
lışma başlattı. Güvenlik kamera
görüntülerini incelemeye alan Be-
yoğlu Asayiş Büro ekipleri, şüpheli-
nin sağlık ekipleri tarafından
ambulansla hastaneye götürüldü-
ğünü tespit etti. Hastaneye kayıtla-
rına ulaşan polis, şüphelinin
Kocatepe Mahallesi'nde bir apart-

manın önünden alındığı belirlendi. Hemen ha-
rekete geçen polis, hırsızlık şüphelisi Z.J. 'yi
(24) aynı adreste yakaladı. Gözaltına alınan
Z.J. emniyetteki ifadesinin ardından sevk edil-
diği adliyede çıkarıldığı mahkemece 'açıktan

hırsızlık' suçundan tutuklanarak cezaevine
gönderildi.

Hemşireyi çağıracaktı

Yaşanan olayla ilgili konuşan 72 yaşındakisi
mide kanseri hastası Yavuz Gürsoy, “Ben
odada yatıyordum, yandaki hasta da yatı-
yordu. Aniden bu genç çocuk içeriye girdi.
Kimi arıyorsun deyince, dil bilmiyorum gibi
hareketler yaptı. Sonra diğer adamın yanına
gitti, aramızda perde vardı. Ona bir şeyler
sordu ve dolapları açıp kapatmaya başladı.
Benim dolabımı karıştırma dedim. Ben diğer
hastanın arkadaşı zannettim. Hemşireyi çağır-
maya gittim bu da o esnada dolaplardan hem
benim hem de onun paraları götürmüş. Ben-
den 550-600 lira, onun da 5 bin lirasını, kimli-
ğini, otobüs kartını götürmüş. Sonra bu
dışarıya çıkıp sağ sola gitmeye başladı. Hemşi-
reler bunu yakaladı. Gitme dediler ama bu

orada bir odaya daha daldı. Sonra ne oldu
bilmiyorum. Yanımdaki adama paralarım

gitti deyince bizde hemşirelerin yardı-
mıyla hastane polisine gidip şikayette

bulunduk. Teşhis ettim, kamera-
lardan yakalamışlardı. Hastane

girişinde MR'a gidiyorum di-
yerek yukarıya çıkıyorlar.

Aslında oraya gidenleri
sıkı şekilde kontrol et-

meleri lazım" dedi.
DHA

İstanbul 
merkezli 

4 ilde tefecilere
yönelik yapılan
operasyonlarda

13 kişinin
gözaltına

alındığını bildirdi

İstanbul Cumhuriyet Başsav-
cılığınca yürütülen soruş-
turma doğrultusunda

harekete geçen İstanbul İl Emniyet Mü-
dürlüğü Mali Suçlarla Mücadele Şube
Müdürlüğü ekipleri, vatandaşları ağla-
rına düşürerek tefecilik yapan bir suç
ağını tespit etti. Söz konusu çeteye yöne-
lik yürütülen soruşturmada çetenin, ağla-

rına düşen kişilere yüksek faizle nakit
borç para verdikleri, verdikleri paranın
çok üzerinde rakamların yazılı olduğu
çekleri mağdurlardan aldıkları tespit
edildi.

Eş zamanlı operasyon

“Örgütlü tefecilik”, “nitelikli yağma”,
“kişiyi hürriyetinden yoksun kılma”, 

“nitelikli tehdit” ve “nitelikli dolandırıcı-
lık” suçlarına konu toplam 7 eylemi ger-
çekleştirdikleri belirlenen şüpheliler,
uzun süre teknik ve fiziki takibe alındı.
Zanlıların adresleri ve karıştıkları suçlar
deşifre edildi, ardından operasyon için
düğmeye basıldı. Geçtiğimiz Cuma günü
İstanbul, Ankara, Adana ve Adıyaman’da
eş zamanlı operasyon düzenlendi.DHA

TEFECiLERE BASKIN
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T arım, binyıllardır en önemli üre-
tim alanlarından biri olmuştur.
Ancak besinlerin endüstriyel

üretimine imkân sağlayan tarım tek-
niklerinin ve kimyasal gübre kullanımı-
nın çevre üzerinde geri dönülmez
etkiler yarattığı hepimizin malumu. Bu
nedenle, sürdürülebilir tarım ve orga-
nik gübre kullanımı, günümüzün en
önemli konuları arasında yer alıyor.
Peki, organik gübre üretimi karbon
emisyonları açısından ne kadar 
avantajlı?

Organik gübre üretimi, genellikle
bitkisel ve hayvansal atıkların geri dö-
nüşümüyle gerçekleştiriliyor. Bu atıkla-
rın kompostlanması, anaerobik
fermantasyon ya da diğer biyolojik sü-
reçlerle organik gübreye dönüştürül-
mesi, karbon emisyonlarını büyük
ölçüde azaltma potansiyeline sahip.
Kimyasal gübre üretiminde yüksek
enerji tüketimi ve fosil yakıt kullanımı
nedeniyle ciddi miktarda karbondioksit
salınırken organik gübre üretiminde bu

süreçler daha düşük enerji ihtiyacı ile
gerçekleştiriliyor.

Organik gübreler, toprağın karbon
tutma kapasitesini artırarak karbon
döngüsüne olumlu bir katkı sağlar. Top-
raktaki organik madde oranını yüksel-
ten bu gübreler, karbonun toprakta
depolanmasını sağlayarak atmosfer-
deki karbon miktarını azaltır. Aynı za-
manda toprağın su tutma kapasitesini
artırarak erozyon ve toprak kaybını da
önler. Bu özellikleri sayesinde organik
gübreler, sadece tarımsal verimliliği ar-
tırmakla kalmaz, aynı zamanda iklim
değişikliği ile mücadeleye de katkıda
bulunur.

Organik gübre üretiminin karbon
emisyonlarına katkısı, yalnızca düşük
üretim süreçleriyle sınırlı kalmaz. Aynı
zamanda bu süreç, doğal kaynakların
daha sürdürülebilir bir şekilde kullanıl-
masını sağlar. Kimyasal gübrelerin üre-
timi için gereken fosfat ve potasyum
gibi kaynakların sınırlı olduğu göz
önüne alındığında organik gübre üre-
timi tarımsal sürdürülebilirlik açısın-

dan önemli bir alternatif sunar. Ayrıca
organik gübre kullanımı toprağın biyo-
lojik çeşitliliğini destekleyerek ekosiste-
min korunmasına katkı sağlar.

Organik gübre üretimi, geleceğin
sürdürülebilir tarımına giden yolda
önemli kilometre taşlarından biri ol-
maya aday. Karbon emisyonunun azal-
tılmasına, toprağın verimliliğinin
artırılmasına ve doğal kaynakların ko-
runmasına katkıda bulunur. Ancak bu
sürecin etkin bir şekilde yönetilmesi ve
sera gazı salımlarının minimize edil-
mesi için yenilikçi çözümler ve uygun
politikalar gereklidir.

Tüm bunların ışığında organik gübre
üretiminin ve kullanımının, yalnızca
karbon emisyonlarını azaltmakla kal-
mayacağını aynı zamanda tarım sektö-
rünü daha sürdürülebilir ve çevre dostu
bir hale getirebileceğini söyleyebiliriz.
Tarımın geleceği için organik gübreler,
kimyasal gübrelere kıyasla daha çev-
reci ve uzun vadede daha ekonomik bir
çözüm sunuyor. Organik gübreye yatı-
rım yapmak, yalnızca çiftçilerin değil,
tüm dünyanın karbon ayak izini azalt-
mak için atılması gereken kritik bir
adım olacaktır.

Organik gübre üretimini destekle-
mek ve teşvik etmek, iklim değişikliği
ile mücadelede önemli bir strateji 
olmalıdır.

Organik gübre 
üretimi: Karbon 

emisyonlarına etkisi
ve geleceğin tarımı

resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de basın:(2107552)

İSTANBUL VAKIFLAR 1. BÖLGE MÜDÜRLÜĞÜNDEN
RESTORASYON VEYA ONARIM KARŞILIĞI KİRALAMA İŞİ

Y aklaşık iki yıl önce Bakırköy’de
Global Advanced Education
adıyla, yurt dışında iş arayan-

lara umut kapısı olduğunu belirten ve
bünyelerinde barındırdıkları çeşitli şir-
ketler aracılığı ile isteyeni yurt dışına
işçi olarak gönderebileceğini belirten
Gül Er isimli eski belediye çalışanı, ortağı
Gündüz Alp’le birlikte kayıplara karıştı.
Çeşitli vaatlerle kandırıldıklarını iddia eden
bir grup vatandaş, Bakırköy Cumhuriyet
Başsavcılığına şikayette bulundu. Şikayette
bulunan İlker İnceler, Gül Er'in geçmişte
Bakırköy Belediyesi’nde çalıştığını, ilişkile-
rinden dolayı da kolayca müşteri buldu-
ğunu belirterek, yurt dışında iş bulma
vaadiyle kişi 10 bin dolar alındığını belirtti. 

belediye çalışanıydı!

İlgili şahısların gençlerin hayalleriyle oyna-
dığını dile getiren İnceler, “Yaklaşık 3 yıl
önce Bakırköy’de açtıkları şirket aracılığı ile
iş arayan kalifiye elemanları yurt dışına
göndereceklerinin reklamını yaptılar. Ba-
bamın da geçmişte mesai arkadaşı olan ve
Bakırköy Belediyesi'nde çalışan Gül Er
isimli şahsa bu nedenle güvenim oluştu.
İlk olarak 2023 Haziran ayında başvur-
dum. Beni Kanada'ya işçi olarak göndere-
bileceğini bu şekilde birçok insanı
gönderdiklerini söyledi. Yaptığımız görüş-
meler sonucu da benden talep edilen 10
bin Euro’nun yarısını kredi çektim yarısını
da şahsi birikimimle tamamlayarak bir kıs-
mını havale ile bir kısmını da elden nakit
olarak verdim. Karşılığında da sözleşme
yaptım. En geç 3 ay içinde yurt dışına gi-
dememe durumunda da parayı iade ede-
ceklerini söylediler. Devamında yaklaşık 2
ay içinde gideceğimi söyleyince de mevcut
işimden ayrıldım” dedi. 

Kanada olmadı İngiltere!

2023 Ekim ayının sonuna kadar bekledi-
ğini belirten İnceler, “Herhangi bir gelişme
olmayınca sormaya başladım ve karşılı-
ğında birkaç evrakın eksik olduğunu, kon-
solosluktan başvuru için randevu
aldıklarını söylediler. Süreç uzamaya baş-
layınca Kanada Başkonsolosluğu’na yap-
tırdığım sorgulamada adıma açılmış
herhangi bir başvuru olmadığını öğren-
dim. Bu da bende güven sorunu oluş-
turdu. İşimden de ayrıldığım için mağdur
olduğumu, adıma açılmış bir başvurunun
olmadığını söylediğimde de Kanada’ya
gönderemediklerini ancak İngiltere'ye
mevsimlik işçi olarak gönderebileceklerini,
devamında bir şekilde orada kalmam için
yardımcı olacaklarını söylediler. Başta
kabul etmedim. Verdiğim paranın iadesini
talep ettim. Hemen ödeme yapamayacak-
larını, 2 ay içinde İngiltere’ye gidemediğim
taktirde paranın tamamını iade edecekle-
rini söylediler. Bende 2 ay içinde gönderdi-
niz gönderdiniz, yoksa paramı iade edin
diyerek ikna oldum bir şekilde. İşten ayrıl-

dığım için ödemelerim artmaya başladı,
sosyal yaşantım da kısıtlanmaya başladı
haliyle” ifadelerini kullandı. 

Telefona bakmıyorlar!

“Yine bir gelişme olmayınca 5 Kasım
2023’de tamamıyla verdiğim evrakları,
pasaportumu onlardan geri aldım ve ken-
dileri ile çalışmak istemediğimi belirterek
ücret iademi istedim” diyen İnceler,
“Bana 1 Aralık’ta tüm paramı iade ede-
ceklerini söylediler. Ben de 3 hafta daha
beklerim dedim.
Arada bazı öde-
meler yaptılar
ama para-
mın tama-
mını iade
etmediler.
Bu süreçte
2024 Hazi-
ran'a kadar
sürdü. Bu arada
iş yeri açma ruhsat-
larının olmadığını öğrendim. Önceleri

Ebuziya Caddesi’nde olan iş yerlerini de
başka bir binaya taşıdılar bu süreçte. Yak-
laşık 2 hafta öncede ofislerini emlakçıya
gerekçe göstermeden boşalttıklarını öğ-
rendim. Yaklaşık bir ay önce de savcılığa
suç duyurusunda bulundum. Alacağım
olan yaklaşık 3 bin euronun bu kez mas-
raflara gittiğini, bana bir borçları kalma-
dığını söylediler. Şu anda telefonlara
çıkmıyorlar, yerlerinden de taşınmışlar”
ifadelerini kullandı. 

Çalışma maksadıyla yurt dışına gitmek isteyen yaklaşık 17 kişi bir şirket tarafından
dolandırıldıklarını belirterek Bakırköy Cumhuriyet Başsavcılığına şikayette bulundu. Şirket
ortaklarından birinin Bakırköy Belediyesi’nin eski personeli olması sebebiyle, özellikle
bölgede bir güven ortamı oluştuğunu ve pek çok kişinin bu şekilde dolandırıldığını belirten
İlker İnceler, “Şu anda telefonlara çıkmıyorlar, yerlerinden de taşınmışlar” dedi. 

SIRRA KADEM
BASTILAR!

Ekrem GÖKHANER
damgaweb@gmail.com

(Görüleceği, Satın 
alınacağı ve Teslim 
Edileceği) Adres

İHALE İLANI
Aşağıda vasıfları yazılı olan Vakıf taşınmaz, İhale dosyasında mevcut Şartname ve Eklerinde be-
lirtilen esaslar dahilinde, Restore edilerek kullanılmak-işletilmek üzere, belirlenen kira bedelleri
üzerinden artış yapılmak suretiyle “Vakıf Kültür Varlıklarının Restorasyon veya Onarım Karşı-
lığı Kiraya Verilmesi İşlemlerinin Usul ve Esasları Hakkında Yönetmelik” kapsamında uzun
süreli olarak (Restorasyon veya Onarım Karşılığı Kiralama) ihalesine çıkarılmıştır.

İhaleye Konu Vakıf Kültür Varlığı Taşınmazın;
İl’i İstanbul İlçesi Fatih
Mahallesi Tevki Cafer Cadde-Sk.-Mevkii Sancaktar Yokuşu Sk.
Ada 2296 Parsel 6
Yüzölçümü (m2) 53,00 m2 Hisse Miktarı Tam
Cinsi Dükkanı Olan Kargir Ev Vakfı Şeyh Mehmet Efendi Vakfı

İhaleye Konu İş’in;
İstanbul ili, Fatih ilçesi, Tevki Cafer Mahallesinde bulunan, 2296 

Adı-Niteliği ada, 6 parselde kayıtlı taşınmazın 25 yıl süreli Restorasyon 
veya Onarım Karşılığı Kiralama İşi.

Mevcut İmar Durumu 
-Fonksiyonu Konut
İhale Usulü Açık Teklif  Usulü  (Yönetmelik 25. maddesi)

25 Yıldır. (Restorasyon-Onarım süresi: 2 Yıl + Kullanma-İşletme 
Süresi süresi: 23 Yıl). Sözleşme süresinin ve kira ödemelerinin yer 

teslim tarihinden itibaren başlatılması
1. Yıl aylık; 10.000,00.-TL (OnbinTürkLirası) + (İhale artışı), 
2. Yıl bir önceki yılın aylık kira bedeline yıllık TÜFE 
oranında arttırılarak;

Asgari Aylık Kira Bedeli 3. Yılın başından itibaren aylık 16.000,00.-TL (OnaltıbinTürkLirası)
+ Önceki 2 yılın TÜFE oranı + (İhale artışı)
4. Yıldan sözleşme süresinin sonuna kadar her yıl yıllık TÜFE 
oranında arttırılarak (bir önceki yılın kira bedelinin TÜFE Oniki 
Aylık Ortalamalara Göre Değişim (%) Oranı esas alınarak) 
belirlenmesi.

Tahmin Edilen Bedel 4.701.754,88.-TL (Dörtmilyonyediyüzbirbinyediyüzellidört
TürkLirasıSeksensekizKuruş) 

Geçici Teminat 141.053,00.-TL (YüzkırkbirbinelliüçTürkLirası) 

İhale Dokümanlarının: Vakıflar 1. Bölge Müdürlüğü, Gümüşsuyu Mahallesi, İnönü Caddesi, 
No: 2 Kat:5 (Yatırım ve Emlak Şube Müdürlüğü İhale Bürosu) 
Taksim-Beyoğlu/İSTANBUL  (Tlf. 0212 2518810 (Dahili:7250- 
e-mail :istanbul@vgm.gov.tr. - İnternet Adresi: www.vgm.gov.tr

İhale Doküman Bedeli 3.000,00.-TL
İhalenin Vakıflar 1. Bölge Müdürlüğü, Gümüşsuyu Mahallesi, İnönü 

Caddesi, No:2, Kat:7 (İhale Salonu) Taksim-Beyoğlu/İSTANBUL
İhale Tarih ve Saati 05/11/2024-Saat:14:00

İhaleye Katılabilmek İçin Gereken Belgeler ve İsteklilerde Aranan Şartlar: 
1) İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeleri, Şartnamenin (11.3.) madde-
sine uygun olarak hazırlanmış (DIŞ ZARF) İçerisinde yukarıda belirtilen İhale Tarih ve Saa-
tine Kadar belirtilen adrese, Elden teslim etmeleri veya Posta yoluyla ulaştırmaları
gerekmektedir. (Teklif verilecek son saate kadar İdareye ulaşmayan teklifler değerlendir-
meye alınmaz.)
a) İletişim Bilgi Formu; (Ek:1)’ de örneğe uygun olarak doldurulacak
b) Faaliyet Belgesi: Kayıtlı olduğu Ticaret ve/veya Sanayi Odası ya da Esnaf ve Sanatkarlar
Odası veya ilgili meslek odası belgesi,
c) İmza Beyannamesi veya İmza Sirküleri; 
c1)Ticaret Sicil Gazetesi
d) Vekâletname ve Noter Tasdikli İmza Beyannamesi; İstekli adına vekâlet edilmesi ha-
linde; Vekâletname ve Noter Tasdikli İmza Beyannamesi
e)Geçici Teminat Mektubu (Ek:2) veya Geçici Teminat Bedelinin Yatırıldığına Dair Mak-
buz; Ekli örneğe uygun Geçici Teminat Mektubu (Ek:2) veya geçici teminat bedelinin Vakıflar
Genel Müdürlüğü İstanbul Vakıflar 1. Bölge Müdürlüğünün Vakıf Katılım Taksim Şubesindeki
(TR21 0021 0000 0020 0034 1000 06) nolu hesaba nakit olarak yatırıldığına dair makbuz. 
f) Ortak Girişim Beyannamesi; İsteklilerin ortak girişim oluşturması halinde ekli örneğe
uygun Ortak Girişim Beyannamesi (Ek:3)
g) Banka Referans Mektubu; Tahmin edilen bedelin %10’u kadar kullanılmamış nakit kredisi
veya teminat kredisini gösterir ekli örneğe uygun banka referans mektubu (Ek:4) 
h) İş Deneyim Belgesi veya Alt Yüklenici Taahhütnamesi: tahmin edilen bedelin % 50’sin-
den az olmamak üzere ihale şartnamesinde belirtilen şartlarda “İş Deneyim Belgesi” veya
İhale konusu işin söz konusu İş Deneyim Belgesine sahip alt yüklenicilere yaptıracağına dair
ekli örneğe uygun “Alt Yüklenici Taahhütnamesi” (Ek:5).
ı) Vergi Borcu Olmadığına Dair Belge; İlk ilan tarihinden sonra ilgili vergi dairesinden alınmış
vergi borcu olmadığına dair belge
i) Prim Borcu Olmadığına Dair Belge; İlk ilan tarihinden sonra ilgili Sosyal Güvenlik Kuru-
mundan alınan Türkiye genelinde prim borcu olmadığına dair belge
j) İhalelerden Yasaklı Olmadığına Dair Belge; İhalelere katılmaktan yasaklı olunmadığına
dair, ekli örneğe uygun İhalelerden Yasaklılık Durum Formu (Ek:6),
k) İhale dokümanının satın alındığına dair makbuz,
l) Yer Görme Belgesi; İhale konusu taşınmazların yerinde görüldüğüne dair, ekli örneğe
uygun Yer Görme Formu (Ek:7)
m) Terör örgütleriyle iltisaklı Olmadığına dair belge: Terör örgütlerine iltisakı yahut bunlarla
irtibatı olmadığına dair taahhütname (EK:11)
n) İç Zarf ve Teklif Mektubu: Şartnamenin (11.1.) maddesinde açıklandığı şekilde hazırlan-
mış olan İç Zarf içerisinde Şartnamenin (11.2.) maddesinde açıklandığı şekilde hazırlanmış
ekli örneğe uygun Teklif Mektubu (Ek:8) sunmaları gerekmektedir.
2-) Ortak girişimlerde her bir ortak ayrı ayrı (b), (c), (d), (ı), (i), (j) ve (m) bentlerindeki belgeleri
temin etmekle mükelleftir. 3-) İstekliler, yukarıda sayılan belgelerin aslını/uygunluğu noterce
onaylanmış örneklerini veya aslının İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece onaylanan suretini
vermek zorundadır. 4-) İhaleye katılmak üzere, kendi adına asaleten ve/veya başkaları adına
vekaleten sadece tek bir başvuruda bulunulabilir. Aksi halde yapılacak başvurular değerlendir-
meye alınmayacaktır. 5-) Telgraf veya Faxla yapılan müracaatlar kabul edilmez. Posta yoluyla
müracaatta bulunulması durumunda postada meydana gelebilecek gecikmeler kabul edilmez.
6-) İdareye verilen veya ulaşan teklifler, herhangi bir sebeple geri alınamaz ve değişiklik yapı-
lamaz. 7-) Her türlü vergi, resim, harç ve ilan bedelleri yükleniciye aittir. 8-) İşbu ilan metni,
mevzuatı gereği ilanda bulunması gerekli zorunlu özet bilgileri içermekte olup, ihaleye
katılımla ilgili hususlarda ihale şartnamesi ve eklerinin görülmesi/incelenmesi ve katı-
lım için satın alınması gerekmektedir. 9-) Şartnameler, (bedeli ödenmek suretiyle) istekli
adaylarının yetkilisi veya resmi vekiline imza karşılığında teslim edilir 10-) İdare gerekçesini
göstermek kaydıyla ihaleyi yapıp yapmamakta serbesttir.  İLAN OLUNUR

(Restorasyon-
Onarım Bedeli)

(Tahmin edilen bedelin %3)’ü

Yapılacağı Adres

SELVİ 
Sarıtaç

haber

Savcılığa suç duyurusunda bulunduktan sonra çok
sayıda mağdur ile karşılaştığını dile getiren İlker İn-
celer, “Sadece Google üzerinde olan şirketlerinin
adına yorum yaptım ve gördüm ki tek mağdur ben
değilmişim. Benim gibi birçok mağdur yorum yap-
mış ve bazılarının yorumları da bir şekilde sildiril-
miş. Mağdur arkadaşlarla yorumlar üzerinden

iletişime geçtik ve hepsinin farklı farklı illerde yap-
tığı suç duyurusu olduğunu, dinlediğim mağduriyet-
ler karşısında kendimin daha az mağdur olduğunu
gördüm. Yasa dışı yollarla kendisine kredi çektiri-
lenden tutun da verdikleri paradan beş kuruş iade
alamayanlara kadar çok sayıda mağdur vardı ve bu
sayı her geçen gün artıyor. Şimdilik 17 kişiden olu-

şan bir mağdurla bir araya gelerek suç duyuruları-
mızı birleştirdik. Bazı mağdurlardan 23 bin euroya
kadar para alınmış. Şimdilerde adaletin yerini bul-
ması ve başta gençler olmak üzere insanların hem
hayallerini hem de paralarını alan bu kişilerin bir an
önce yakalanmasını ve hesap vermesini istiyorum”
dedi.
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KADIKÖYBelediye Mec-
lisi Belediye Başkanı
Mesut Kösedağı başkan-

lığında toplandı. Gündem dışı ko-
nuşmalardan sonra Kösedağı,
Kadıköy Belediyesi’nin 2025-2029
Stratejik Planı’nı açıkladı. Planın ha-
zırlanma sürecinde Kadıköylülerin,
akademisyenlerin, uzmanların, sivil
inisiyatiflerin, muhtarların ve kent-
teki birçok örgütlü bileşenin önerile-
rini dikkate aldıklarını ifade eden
Kösedağı, “Geçmişten günümüze
kentsel sorunlar üzerine yayımlan-
mış onlarca rapor, yüzlerce akade-
mik toplantı, politika, strateji ve
vizyon belgeleri hazırlandı. Eliniz-
deki rapor, tüm bu birikimden fay-
dalanırken; sürdürülebilirlik,
dirençlilik, dayanıklılık, tutarlılık,
kapsayıcılık, eşitlik ve canlı odaklılık
gibi başlıca ilkelerimizin süzgecin-
den geçirilerek somut hedeflere dön-
üştürüldü” dedi.

Yoğun mesai harcadık

Kadıköy’ün sadece ilçede yaşayan-
lara değil, İstanbul’un ve Türki-
ye’nin birçok noktasından gelen
milyonlarca insana ev sahipliğini
yaptığını söyleyen Kösedağı, strate-
jik planın hazırlanması sürecinde bu
verileri de dikkate aldıklarını kay-

detti. “Stratejik Plan’da, Kadıköy’de
yaşayan, çalışan veya sosyalleşen
herkesi kapsayan bir yaklaşımla ha-
reket ettik” diyen Kösedağı, “Kadı-
köylülerin beklenti ve ihtiyaçlarını
tespit ettiğimiz bir dizi çalışmanın
neticesinde, kaynaklarımızı en etkin
nasıl kullanabileceğimiz üzerine
yoğun bir mesai harcadık. Neticede,
beş yıl sonra Kadıköy’ü görmek iste-
diğimiz yere ulaşmak için hangi
stratejik adımların atılması gerekti-
ğini detaylarıyla ortaya koyan bu ra-
porda, temelde dört stratejik alana
yer verdik. Toplumsal, kentsel, eko-
lojik ve kurumsal gelişim alanların-
dan oluşan planda, onlarca hedef ve
yüzlerce göstergeyle hizmet ve faali-
yetlerimizi ölçülebilir ve değerlendi-
rilebilir bir şekilde somutlaştırdık.
‘Kadıköylülerin beklentilerine en
akılcı şekilde cevap vererek çağdaş
değerlerin yayılmasına vesile
olmak misyonuyla ve tüm
canlıları odağına alan,
yaşam kalitesi ve gelişmiş-
lik seviyesi en yüksek
kent olmak’ vizyonuyla
hazırladığımız
planda Kadıköy’ün
yaşam standar-
dını yükseltecek
ve ilçemizi ge-

leceğe hazırlayacak birçok yatı-
rım ve hizmet planlaması
yaptık. Önümüzdeki beş
yılda bu yatırımlarımızı
planlamamız dahilinde
ve bütçe disiplininden
çıkmadan hayata
geçireceğiz” ifade-
lerini kullandı.
HABER
MERKEZİ

damgaweb@gmail.com

Osman KÖSE
osmankose@hotmail.fr
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S onbahar bir mevsimden daha ötesi. İçinde has-
retlik, hüzün ve hazan barındıran bir mevsim
olsa da benim için dayanılmaz en mutlu ve en

keyifli geçen bir mevsimden ibarettir. Belki bilinme-
yen doğum tarihimin annemin anlatımıyla bu mev-
sime denk gelmesinden mi kaynaklanıyor
bilemiyorum. Annem, güz ayında doğdun der çıkar
işin içinden.

Hep yaşamak ve kalmak isteğim mevsim. Keşke
her mevsim sonbahar olsa alışkınız biz sonlara.  Son
cümle, son kelime, son veda, son görüşme, son hayat,
son gülüş ve son sarılış sıralanır gider böylesine. Ba-
şında son olan şeylere aşığım. Belki de bundandır
sonbahar aşkım. Son hata, son kez yaptım, son defa
söylüyorum, son kez arıyorum ve son pişmanlığım
bitmez sonlardan çıkardığımız ilkler. 

Halbuki her sonun bir başlangıç olduğunun far-
kında değiliz. “Hep sonradan gelir aklım başıma hep
sonradan” sitemimiz sonun başlangıcı değil midir?
Sonbahar yenilenmenin ta kendisidir. Yapraklarını
döken ağacın yeniden filizlenip daha gür doğaya ka-
tılmasıdır. Irmakların daha gür akmasıdır. Yağmu-
run kuruyan toprağa can vermesidir. Kendini
yenilemektir yeniden doğuşun simgesidir. 

Sonbahar aşkın mevsimidir 

En önemli özelliği gark olmasıdır. Sonbahar aşkın
mevsimidir. Romantizmin ta kendisidir. Siz hiç Tem-
muz’a Ağustos’a aşk şiirleri yazıldığını duydunuz
mu? Eylülde gel demişler. Bir sonbahar akşamına
şarkı yapmışlar. Ceketi sevgilinin omuzuna atma
mevsimi geldi demişler. Kavuşmak ve ayrılıklara dair
herkesin dilinden sonbahar şarkıları, sonbahar şiir-
leri kaleme dökülmüş. Yazının kalemle buluşması ve
aşka dair dile geldiği mevsimdir sonbahar. 

Sessizlik mevsimidir sonbahar. Sizin siz olduğu-
nuz mevsimdir. Kendinizi dinlediğiniz yazın şaşasını
bitirip daha dingin ve kendiniz olabildiğiniz mevsim-
dir. Tüm dertlerinizin tasanızın ve kaygılarınızın yap-
rak döküp yenilendiğiniz mevsimdir. Yeşilin sarıya
sonrası kızıla büründüğü ruhunuza hitap eden renk
cümbüşüdür sonbahar. Günümüzde kalmasa da eski-
lerin tarifiyle kart postalları andıran mevsimdir. 

Yaylalardan göç mevsimidir. Koyunun kuzuyla bir
ahıra girip kavuşma anıdır. Tüm toplumun birlik be-
raberlik yaşam süreceği yılın başlangıcıdır. Yazlıkçı-
lar dönüşü, hasat zamanı bitişi, herkesi arayıp
evinde bulacağınız mevsimdir. Demli çayı sobaların
üstüne koyduğumuz koyu muhabbetlerin dibine vur-
duğumuz mevsimdir. Bakmayın siz sonbahar denildi-
ğine, ilklere ve hayata yeniden başlayacağımız bir
mevsimdir sonbahar.

Elbette herkesin yüreğinden uğurlayamadığı bir
sonu ve bir sonbaharı vardır. Yapraklar ağaçları terk
ederken bizim de gönlümüzden düşüremediğimiz,
son deyip nokta koyamadığımız ve son derken hep
başa döndüğümüz, son yazmayan bir duygunun adı-
dır sonbahar. Ne kadar son bahar denilse de hayatı-
mızda hep ilkbahar olmuştur. 

Nerede son bulur hayat bilinmez. Dünya fani
ömür geri gelmez. Gidenler biçare gittiği yerden
haber vermez. Son mudur yaşam ya da ilk midir bi-
linmez. Yaşadığın kadar varsın bu hayatta! Gerisi ha
var ha yok muştan ibaret bir son bahar! Bilinmez
meçhule gidenin dönmediği gelip de haber vermediği
bir meçhulden ibaret. Şairin dediği gibi; birçok giden
memnun ki yerinden çok seneler geçti, çok seneler
geçti dönen yok seferinden. Sonlarınız hep ilkbahar
olsun, hayat sonbaharın huzuru ve keyifle son 
bulsun. 

Sağlıcakla…

Son muydu bu bahar!
ONUN CESEDİNİ
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F ETÖ terör örgütü lideri Fetullah
Gülen’in Amerika’da ölmesinin ar-
dından 15 Temmuz Derneği üye-

leri, Üsküdar’daki 15 Temmuz Şehitler
anıtı önünde basın açıklaması yaptı. Der-
nek başkanı İsmail Hakkı Turunç, "Bugün
çok önemli bir anı çok önemli bir günü
yaşıyoruz. Bundan 8 yıl kadar önce yıllar
öncesinden planladığı hainliği 15 Tem-
muz hain darbe girişimiyle zirveye çıkaran

bir hainin uzun yıllardan beri kaçmış ol-
duğu Amerika’da ölüm haberini aldık. 15
Temmuz’da şehit aileleri ve gaziler adına
bir taraftan sevincimizi paylaşırken bir ta-
raftan sizlerle sevincimizi paylaşırken,
bkyle bir hainin ölmesi bizi sevindirirken
biz, yıllardan beri şehit aileleri ve mağdur
ailelerle konuştuğumuzda o hainin ölme-
den Türkiye’ye iadesi ve öldürdüğü kadar
ölümüne sebebiyet verdiği ve uzuvlarını
kaybeden gazilerimiz adına son nefesine
kadar müebbet hapiste yatmasını, bir
nebze de olsa acılarını dindireceğini ifade
etmişlerdi. Ölüm haberini almış olmamız,
aileleri bir yerde sevindirdi. Acıları dinme-
yecek. 8 yıldır ziyaret ettiğimiz şehit aile-
leri ve gazilerimiz kaybettikleri uzuvlarını,
kaybettikleri canlarıyla, yakınlarıyla alakalı
çok duygulu şeyler anlattılar” diye 
konuştu.

O hüznü yaşıyorum

Dernek Başkanı İsmail Hakkı Turunç,
"Ömürlerinin sonuna kadar şehit baba-
sını, şehit eşini, şehit kardeşini unutmayan
ailelerin ve yakınların o hüzün dolu ifade-
lerini dinlemiştik. Dolayısıyla onun orada
ölmesi, Türkiye'de ve dünyada FETÖ kar-
şıtı tüm vatansever insanları milletinin,
devletinin, bayrağının yanında olan insan-

ları sevindirmekle birlikte ama onun
orada ölmesi belki de bir kurtuluşu oldu.
Bu topraklara ihanet eden bu millete iha-
net eden özgürlüğümüzü ve bağımsızlığı-
mızı emperyalist ülkelere satmak isteyen
bir insanın ölümü bu kadar kolay olma-
malıydı. Çünkü Türkiye genelinde ziyaret
ettiğim şehit aileleri ve gazilerden o kadar
duygu dolu sözler, temenniler duydum ki
hatrıma geldikçe onlarla birlikte o hüznü
yaşıyorum. Dolayısıyla bugün gelen haber
FETÖ karşıtı bu hainin bu ülkeye verdiği
zararı bilen insanlar açısından bir nebze
sevindirici bir haber olmuştur” dedi. 

Bir nebze acılar dindi

“Duamız, temennimiz o ki biz Rabbimi-
zin vaadine güveniyoruz. Çünkü vatan
hainlerinin ne dünyada karşılığı var; ne de
ahirette karşılığı olacaktır” diyen Turunç,
“Çünkü bildiğiniz gibi kültürümüze göre
vatan sevgisi imandandır. Her ne kadar
hoca kılıklı birisi bir önder insan gibi gö-
zükse de kandırdığı insanlar nezdinde ön-
derdir. Yoksa milletimizin nezdinde
vatanseverler nezdinde o bir haindi. Do-
layısıyla onun ölümü gerçekten çocukla-
rını, yakınlarını kaybeden insanlar
açısından bir nebze de olsa acılarını din-
dirmiş olacak. Diğer taraftan haberleri iz-

lediğimizde yakınlarını veya kendisi adına
söz sahibi olan insanların cenazesi demi-
yorum cesedinin nerede defnedileceğiyle
ilgili farklı yorumlar yapılıyor. Ben şehit
aileleri adına sabahtan bu yana onlarca
telefon aldım. Yanımda da şehit yakını ar-
kadaşlarım, gazilerimiz var. Onların da te-
mennisi şu ki bu hain nasıl ki bu
topraklara yakışmadığı için kaçtı, Ameri-
ka'da yaşadı ve emperyalist ülkelerle bu
ülkenin geleceğini, milletin geleceğine yö-
nelik, adımlar attıysa nereye kaçtıysa, kimi
seviyorsa bir Hristiyan Mezarlığı'na bir
putperest mezarlığına farklı dinden, farklı
kültürdeki insanların bulunduğu bir me-
zarlıklara defnolmasını arzu ediyoruz”
ifadelerini kullandı. 

Bu topraklara yakışmıyor

Turunç sözlerini, "Bu topraklara yakışmı-
yor. Nasıl ki yaşarken bu toprakları kirlet-
tiyse, kardeşi kardeşe düşman ettiyse
buraya getirilmesini düşünen insanlara
cevabımızdır. Cesedi bile burada bu mil-
letin bölünmesine vesile olacaktır. Kesin-
likle onun cesedinin bu topraklara
gelmesini arzu etmiyoruz ve istemiyoruz.
Nereye sığındıysa, yaşarken ölüsü de o
topraklara yakışıyor. O topraklarda def-
nolsun" cümleleriyle noktaladı.  DHA

FETÖ terör örgütü lideri Fetullah Gülen’in Amerika’da ölümünün ardından
15 Temmuz Derneği üyeleri, 15 Temmuz Şehitler anıtı önünde açıklama
yaptı. Dernek Başkanı İsmail Hakkı Turunç, "Duamız, temennimiz o ki biz
Rabbimizin vaadine güveniyoruz. Çünkü vatan hainlerinin ne dünyada
karşılığı var; ne de ahirette karşılığı olacaktır. Kesinlikle onun cesedinin bu
topraklara gelmesini arzu etmiyoruz ve istemiyoruz” dedi

Mesut Kösedağ
planını açıkladı

Kadıköy Belediye 
Başkanı Mesut Kösedağı,
Kadıköy’ün “2025-2029
Stratejik Planı”nı açıkladı.

Kösedağı, “Kadıköy’ün
yaşam standardını 

yükseltecek ve ilçemizi
geleceğe hazırlayacak

birçok yatırım ve hizmet
planlaması yaptık” dedi

Tam 90 robot 
takımı yarıştı
Küçükçekmece Belediyesi
Yahya Kemal Beyatlı Gösteri
Merkezi, 29 Ekim Cumhuriyet
Bayramı’na özel olarak düzen-
lenen Uluslararası VEX Robotics
İstanbul Turnuvası’na ev
sahipliği yaptı. İki gün boyunca
devam eden turnuvaya, 90
robot takım ile toplamda 700
öğrenci katıldı

KüçüKçEKMEcE Belediyesi
Gençlik ve Spor Hizmetleri
Müdürlüğü tarafından dü-

zenlenen turnuvaya; İstanbul, Ankara,
Antalya, Bursa, Balıkesir, çanakkale,
Manisa, Samsun, Tekirdağ ve Yalova
olmak üzere 10 farklı ilden öğrenciler
katılım sağladı. Turnuvaya katılan tüm
takımları tebrik eden Küçükçekmece
Belediye Başkanı Kemal çebi, “29
Ekim cumhuriyet Bayramı dolayısıyla
düzenlenen Uluslararası VEX Robotics
İstanbul Turnuvası’na ev sahipliği yap-
maktan ve bu alanda öncü olmaktan
mutluluk duyuyorum. Bilgi Evlerimizde,
çocuk üniversitemizde ve Gençlik Mer-
kezimizde verdiğimiz eğitimlerle ve her
sene düzenlediğimiz VEX Robotics tur-
nuvalarıyla Küçükçekmece’de, yazılım
ve tasarım alanında daha da ileriye git-
meyi hedefliyoruz. Kurumlarımızda eği-
tim gören öğrenciler uluslararası
yarışmalara katılma ve yurtdışında eği-
tim görme gibi imkânlardan yararlana-
biliyor” dedi.

Kıyasıya rekabet

Uluslararası VEX Robotics İstanbul
Turnuvası’na katılan 700 öğrenci, kıya-
sıya rekabet etmenin yanı sıra; robot,
mühendislik, yazılım ve tasarım beceri-
lerini sergileme fırsatı buldu. Yarış-
maya, Küçükçekmece ilçesinden,
Küçükçekmece Belediyesi Bilgi Evi ve
çocuk üniversitesi ile Halkalı Gençlik
Merkezi olmak üzere iki takım da katı-
lım sağladı. Bilgi Evi ve çocuk üniver-
sitesi takımı rakiplerini eleyerek Robot
Becerileri kategorisinde üçüncü oldu.
Turnuva sonunda dereceye giren öğ-
rencilere Küçükçekmece Belediyesi
Gençlik ve Spor Hizmetleri Müdürü
Sedat Gazi tarafından kupa ve madal-
yaları takdim edildi. HABER MERKEZİ

Silivri'de 
örgü şenliği

Silivri Belediyesi, Evim Atölyem Geliştirme Derneği
iş birliği ile Kalepark Sosyal Tesisleri’nde 

"Büyüklerimize Hürmet, El Emeğine Kıymet" sloganıyla
Örgü Şenliği düzenlendi. Belediye Başkanı Bora Balcıoğlu,

“Hep beraber Silivri’yi daha da ileriye taşıyacağız” dedi
Silivri Belediyesi, Evim
Atölyem Geliştirme Derneği
iş birliği ile Örgü Şenliği

düzenledi. Şenlikte birçok katılımcı,
çeşitli renklerde iplerle diz battaniyesi
örerek el becerilerini sergiledi. Silivri
Belediye Başkanı Bora Balcıoğlu, ka-
dınların toplumun can damarı oldu-
ğunu vurgulayarak, “Silivri Belediyesi
olarak her zaman üretken, emek
veren kadınlarımızın yanındayız ve
onların yanında olmaktan da gurur
duyuyoruz” şeklinde konuştu. Balcı-
oğlu, gerçekleştirilen proje için "Si-
livri Birlikte Güzel" anlayışının en
somut örneklerinden biri olduğunu
vurguladı. Birlikte çalışarak her şeyin
üstesinden gelinebileceğini belirten
Başkan Balcıoğlu, “İlçemizdeki bu gö-
nüllü katılım, hepimizin topluma olan
aidiyet duygusunu güçlendiren
önemli bir adım. Hep beraber Siliv-
ri’yi daha da ileriye taşıyacağız”
dedi.HABER MERKEZİ 
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Bakanlıktan edindiği bilgilere göre,
VDK, kayıt dışı faaliyet gösteren işlet-
melere ilişkin denetimlerini derinleştiri-

yor.Kurul bünyesindeki Risk Analiz Merkezi'nde
yapılan araştırmalar sonucunda, kayıt dışı saat ti-
caretiyle uğraşan mükellefler tek tek tespit edildi.
Yaklaşık 6 bin 500 mükellefe yönelik çalışmada
aynı alıcıların defalarca kayıt dışı lüks saat temin
etmesi mercek altına alındı.Kayıtlı alınan saatlerin
belge düzenlenmeden satışı, kayıtsız temin edilen
saatlerin kayıtsız satışı, lüks saatlerin ve bunların
imitasyonlarının satışı ile antika saatlerin ticaretine
kadar çok sayıda usulsüz işlem VDK'nin radarına
girdi. Banka ve aracı kurumalar aracılığıyla ya da
kapıda yapılan ödemeler dikkate alınarak milyon-
larca işlem hassas şekilde tarandı. Böylece, 2023 ve
2024 yıllarında hacmi yaklaşık 4 milyar liraya ula-
şan büyük bir kayıt dışı ekonomi gün yüzüne çıka-
rıldı. Yapılan analizlere göre, farklı marka ve
modellerdeki gerçek veya imitasyon binlerce saat,
vergi ödenmeden el değiştiriyor.

Tüketici de mağdur ediliyor

Araştırma sürecinde, kayıt dışı faaliyet gösteren
mükellefler tarafından elektronik ticaretin de yay-
gın şekilde kullanıldığı görüldü. Çevrim içi pazar
yerlerinden, sosyal medya platformlarından veya
internet sitelerinden sanal pos ve kapıda ödeme
gibi imkanlarla kayıt dışı ürünlerin satışının yapıl-
dığı belirlendi. İncelemeler kapsamında, bu ürünler
için satış sonrasında belge düzenlenmediği, tüketi-
cilerin de bu yolla edindiği belgesiz ürünler nede-
niyle mağdur olduğu tespit edildi.

Lüks saatler de takipte

VDK'nin analiziyle, ilk aşamada 944 farklı marka
ve model saatin kayıt dışı satışı saptandı. Analize
takılan saatlerin bir kısmı Rolex, Omega, Patek
Philippe gibi markaların imitasyon ürünleri oldu.
Sadece kayıt dışı imitasyon saat ticareti değil, oriji-
nal saatlere yönelik tüketici profilleri de takibe
alındı. Tanesi milyonlarca lirayı bulan lüks saatle-
rin alıcılarının gelir ve harcama profilleri de kontrol
ediliyor. Bu süreçte görülebilir bir kazancı olmayan
mükelleflerin lüks saatlere ödedikleri tutarlar dik-
kate alınarak bu kazancın kaynağı araştırılıyor. Bu
kapsamda, arka planda kara para aklama, gelir
saklama gibi suçlara yönelik araştırmalar da yürü-
tülüyor.

"Çalınmadık kapı bırakmıyoruz"

Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek de ko-
nuya ilişkin değerlendirmesinde, Maliyenin hiçbir
sektörde ve alanda çalınmadık kapı bırakmadığına
işaret ederek, şunları kaydetti: "Vergide adalet ve
etkinlik sözü verdik, bu söz doğrultusunda kayıt
dışı ekonomiyle mücadelemizi kesintisiz sürdürü-
yoruz. Vergi kayıp ve kaçağına sebebiyet vererek
haksız kazanç sağlayanların ve haksız rekabet
oluşturanların takipçisiyiz. Vergide adaleti sağla-
mak için en önemli konu kayıt dışılıkla mücadele-
dir. Programın esaslarından bir tanesi de kayıt
dışılıkla mücadeledir." AA

Hazine ve Maliye Bakanlığı Vergi Denetim
Kurulu (VDK), kayıt dışı saat ticaretiyle
uğraşan mükellefleri tek tek tespit ederek,
2023-2024 döneminde 4 milyar liralık
kayıt dışı ticareti ortaya çıkardı

T ürkiye İşçi Sendikası Konfederas-
yonu (Türk-İş) tarafından düzen-
lenen “Zordayız, geçinemiyoruz”

mitingine  CHP Niğde Milletvekili Ömer
Fethi Gürer, CHP Ankara Milletvekili
Gamze Taşçıer, EMEK Partisi İstanbul
Milletvekili İskender Bayhan ile Gaziantep
Milletvekili Sevda Karaca, EMEK Partisi
Genel Başkanı Seyit Arslan, Demokrat
Parti İstanbul Milletvekili Cemal Engin-
yurt da destek verdi.

Huzurumuz yok

Mitingde konuşan sendika başkanı Ergun
Atalay'ın gündeminde işçiler ve emekliler
vardı. Hükümete iş yerinde ve evde huzur
kalmadığını söylerek seslenen Atalay "İş-
yerlerinde evimizde huzurumuz yok. Bu iş
yerlerinde bırakın bir ayı bir hafta bile ge-
çinemezsiniz” diyen Atalay şunları söy-
ledi: “Bu ülkede emekliler, taşeronlular,
staj mağdurları var. Bunların sorunlarını
bu ülkeyi yönetenler çözecek, Meclis çöze-
cek. Bu ülkede kadınlar özgürce sokak-
larda dolaşsın, kadın cinayetlerine son
verilsin. Tarım işçileri traktör üstünde can
veriyor. Bu da bizim sorunumuz. Biz artık
tüm bu sorunlara karşı hükümetten
çözüm bekliyoruz, cevap değil. Bu ülke ne
çektiyse özelleştirmeden çekti ama hala
her yeri özelleştirmeye devam
ediyorlar.”dedi.

Asgari ücret açıklaması

Ocak ayında zam yapılması beklenen as-
gari ücretler hakkında değerlendirmelerini
sürdüren Atalay şöyle devam etti: “Önü-
müzdeki günlerde asgari ücret görüşme-
leri başlayacak. Orada dört işçimiz olacak.
Onlar ne diyorsa harfiyen uyacağız. Onlar
ne karar alırsa o aldıkları karara harfiyen
uyacağız. Örgütlendiğimiz zaman bizleri
kapının önüne koyuyorlar. Öyle bir kanun
çıkarın ki işçinin lehine olsun. Mahkeme-
ler 7 yıl sürüyor o arada ne işçi kalıyor ne
sendika. Biz hükümete ve bizi yönetenlere
sesleniyoruz bizi vicdansız iş verenin eline
bırakmayın."

Bedelini ödersiniz

Her gün en az 5 işçi can veriyor. İş kazala-
rına biran evvel son vermek lazım. Son
günlerde ülkede olağanüstü kötü tablolar
var. Çocukları öldürenler, atları kesip bize
yedirenler var. Buna dair acilen adım atıl-
malı. Bu restorantlara gitmeyin, boykot
edin. Aylardır alanlarda, aylardır iş yerle-
rinde bugün de buradayız. Bizi duyun,
bizi yok saymayın, yarın bunun bedelini
ödersiniz. İşten atılmalar devam ediyor.
İşçilere mobing yapılıyor. Bununla ilgili ül-

keyi yönetenlerin bir sözü yok mu? Pat-
ronlara değil bize bir çözüm bulun.”

Alana kulak verin

Son olarak AK Parti hükümetinin oy ma-
kinesi olmadıklarınıu ifade eden Atalay, iş-
çiyi yok sayanı yok sayacaklarını söyledi:
“Bir grup başkanvekili çıkıyor ‘işçinin
kaybı yok’ diyor. Bu nasıl bir akıl tutul-
ması? Önümüzdeki hafta Meclis’e ve
bütün STK’lara 70 sayfalık bir metin ha-
zırladık onu vereceğiz ve ‘Bu adaletsiz

vergi sistemini değiştirin’ diyeceğiz. Onlar
düzeltene kadar da biz mücadele etmeye
devam edeceğiz. Mehmet Şimşek’in dün-
yası başka benim dünyam başka, benim
dünyam burası. Bu alandan hükümete,
ülkeyi yönetenlere tekrar sesleniyorum.
Bizi yok saymayın. Biz bu ülkenin yüzde
60’ıyız. Biz sizin oy makineniz değiliz.
Ayağınızı denk alın. Biz her defasında
sandığa gidip size oy vermek zorunda de-
ğiliz. Dikkatli olun bu alanın sesine kulak
verin. Yarın geç kalırsınız, enflasyonu dü-

şüreceksiniz diye bizi küçültmeye hakkınız
yok.”

İşçiler yuhaladılar

Türk-İş tarafından düzenlenen "Zordayız,
geçinemiyoruz" mitinginde bazı işçiler
Türk-İş Genel Başkanı Ergun Atalay ko-
nuşma yaparken yuhaladı. İşçilerin "Sarı
sendika istemiyoruz" dövizi tuttuğu gö-
rüldü. Atalay'ın yuhalanmasının ardından
bazı işçiler de "İşte Başkan işte sendika"
sloganı attı.
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Hazine saatlerin 
peşine düştü!

AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI AYAĞINIZI 
DENK ALIN!

AK Parti'ye  yakınlığıyla bilinen
Türk İş'ten hükümete sert çıkış

geldi. Türk-İş Genel Başkanı Ergun
Atalay, düzenledikleri “Zordayız,
geçinemiyoruz” mitinginde "Biz

sizin oy makineniz değiliz.
Ayağınızı denk alın. Enflasyonu

düşürün” diye konuştu

İzah yoksa
CEZA VAR
Hazine ve Maliye Bakanı Mehmet Şimşek, enflasyon düzeltmesi yapan mükelleflerin, riskli
olduğu değerlendirilenlerin izaha davet edileceğini bildirdi. Bakan Şimşek, izah vermeyenler
ile verdikleri izahları yeterli görülmeyenlerin vergi incelemesine sevk edileceğini duyurdu

Hazine ve Maliye Bakanı
Mehmet Şimşek "Enflasyon
düzeltmesi yapan mükellef-

lerin bilançoları üzerinde yapılan ana-
lizlerde riskli olduğu değerlendirilenler
izaha çağrılacak, izah vermeyenler ile
verdikleri izahları yeterli görülmeyenler
ise vergi incelemesine sevk edilecek"
açıklamasında bulundu. Vergide adalet
ve etkinlik ilkesi kapsamında yeni adım-
lar atmaya devam ettiklerini belirten
Şimşek, Bakanlık birimlerinin bu yön-
deki çalışmalarını aralıksız sürdürdü-
ğünü, bu kapsamda ülke genelinde
enflasyon düzeltmesine yönelik denetim
çalışmalarına başlandığını söyledi.
Mehmet Şimşek, enflasyon düzeltmesi
yapan mükelleflere yönelik tarama ger-
çekleştirdikleri bilgisini vererek, "Enflas-
yon düzeltmesi yapan mükelleflerin
bilançoları üzerinde yapılan analizlerde
riskli olduğu değerlendirilenler izaha
davet edilecek, izah vermeyenler ile ver-
dikleri izahları yeterli görülmeyenler ise
vergi incelemesine sevk edilecek." dedi. 

31,5 trilyon lira artış 

Genel olarak enflasyon düzeltmesinin,
"mali tabloların gerçek durumu ifade
eder hale gelmelerini sağlamak üzere
düzeltme işlemine tabi tutulması" oldu-
ğunu anlatan Şimşek, şöyle devam etti:
"Yaklaşık 1,7 milyon gelir ve kurumlar
vergisi mükellefi, 2023 yılı sonunda
bilançolarını vergisiz şekilde dü-
zeltme imkanı buldu. Bu sa-
yede, 2023 yılı itibarıyla
düzeltme öncesi tüm mü-
kelleflerin bilançolarında
yer alan aktiflerinin top-
lamı 17,4 trilyon lira
iken düzeltme sonrası
48,9 trilyon liraya
çıktı. Böylece, mükel-
leflerimiz herhangi
bir vergi ödemeden
31,5 trilyon lira aktif
artışı sağladı. Aktif
varlıkların değerle-
rinde meydana gelen
artış, bu yılın başın-
dan itibaren mali-

yet ve amortisman yönünden mükellef-
lerimize önemli avantajlar sağladı, sağ-
lamaya da devam ediyor."

Hatalı uyguluyorlar

Şimşek, enflasyon düzeltmesini hatalı
uygulayan mükellefler bulunduğuna
işaret ederek, bunlara ilişkin şu örnek-
leri verdi: "Bazı mükelleflerin sermaye
artışını ticaret siciline tescil etmedikleri
halde bilançolarında sermayelerini ar-
tırdıklarını görüyoruz. Mükelleflerin bir
kısmı da gerçekte bir satış olmamasına
rağmen aktiflerinde yer alan taşıt,
arsa, bina gibi kıymetleri ak-
tiflerinden çıkarmışlar.
Bazı mükellefler enflas-
yon düzeltmesinin
vergisel etkisinden
kaçınabilmek adına
bilançolarında ger-
çeği yansıtmayan iş-
lemler yapmışlar
ancak bu işlemler
bizim risk para-
metrelerimize takı-
lıyor."

Hatalarını düzelt-
sinler

İzaha davet so-
nucu,

bu mükelleflerin bilançolarının gerçek
duruma getirilmesinin sağlanacağını
vurgulayan Şimşek, izahları yeterli gö-
rülen mükellefler hakkında herhangi bir
işlem yapılmayacağını aktardı. Bakan
Şimşek, izah vermeyenler ile verdikleri
izahları yeterli görülmeyenlerin vergi in-
celemesine sevk edileceğini belirterek,
şunları kaydetti: “Bu mükellefler bizim
davetimizi beklemeden hatalarını düzel-
tebilirler, böylece herhangi bir ceza öde-
mezler. Enflasyon düzeltmesinin hatalı
uygulanması, Bakanlığımız açısından

ciddi bir vergi kaybına neden olu-
yor. Vergide adalet ve etkinlik

ilkemiz çerçevesinde, en-
flasyon düzeltmesini

hatalı uygulayarak
vergi kaybına sebebi-
yet verenleri de ta-
kibe aldık. Tüm
sektörlerde, tüm ver-

gisel uygulama-
larda
denetimlerimiz ar-
tarak devam ede-
cek. Vergide adalet

ve etkinlik ilkemiz
çerçevesinde sahada ça-

lışmalarımızı kesintisiz
sürdüreceğiz."  AA
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Tuğçe MARİK
tugceeemarik@gmail.com

ortaya karışık

Çikolata diyarı
Belçika

Çocuklarımızı 
kurtarmalıyız!

Cemaatin içinde 
hiç olmadım!

tiP Genel Başkanı
Erkan Baş, bugün is-
tanbul Sultangazi’de

Pazar ve esnaf ziyareti düzen-
ledi. Ziyaretin ardından tiP
Sultangazi ilçe Örgütü açılı-
şına katılan Baş, yurttaşlarla
bir araya geldi.ilçe örgütü
açılışı kapsamında düzenle-
nen Halk Buluşması’nda açık-
lamalarda bulunan Baş,
konuşmasının büyük bölümünü “Yenidoğan
Çetesi”nin faaliyetlerine ayırarak, sağlık sis-
temini özelleştirme politikaları üzerinden AKP
iktidarını sert sözlerle eleştirdi.

Yoksullaşıyoruz

Erkan Baş, “Çocuklarımızı bu iktidarın elinden
kurtarmamız lazım” ifadelerini vurguladığını
konuşmasında şunları kaydetti: “Size burada,
Gazi pazarında gördüklerimi anlatmak saçma
olur, siz zaten onu yaşıyorsunuz, onu her gün
pazara gittiğinizde gözlemliyorsunuz. Ama
şunu bilmenizi isterim, bütün türkiye'de, gitti-
ğimiz her yerde bizlerin, emekçilerin, yani alın
teriyle, namusuyla, onuruyla yaşayan insanla-
rın yaşadığı her mahallede aşağı yukarı aynı
durum var. Hırsızlar, üçkağıtçılar, dolandırıcı-
lar, gaspçılar, Saray’dakiler nasıl yaşıyor onu
bilmiyorum. Onlara sorsanız memlekette her
şey güllük gülistanlık ama bizim hayatımız her
geçen gün kötüleşiyor. Her geçen gün yoksul-
laşıyoruz ve acı olan ne biliyor musunuz?
Daha çok çalışmamıza rağmen, bazı arkadaş-
larımız ikinci işe, mümkünse üçüncü işe gide-
rek çocuklarına ekmek götürmeye
çalışmasına rağmen türkiye'de milyonlarca
insan her gün dünden daha zor şartlarda yaşı-
yor. Her gün düne göre daha yoksullaşıyoruz.”
HABEr: OSMAN KÖSE

i stanbul Barosu’nda bugün
yapılan seçimde yeni başkan
Prof. Dr. ibrahim Kaboğlu

oldu.  Kaboğlu seçim sonrası
yaptığı açıklamada değiştirile-
mez maddelere ilişkin de ko-
nuştu. istanbul Barosu
başkanlığına seçilen Kaboğlu
dün seçim sonrası yaptığı açıkla-
mada şu ifadeleri kullandı: “De-
ğişmez maddelere olumlu
anlamda dokunulabilir. tıpkı
1995’te yapıldığı gibi tıpkı
2001’de yapıldığı gibi. 1995’te
başlangıç kısmındaki ırkçı ibare-
ler çıkarıldı. 2001 değişikliğin-
deyse Madde 14’e ‘insan
haklarına dayanan laik ve demo-
kratik cumhuriyet’ tanımı kondu.
O zaman 1961’de öngörülmüş
olan ‘insan haklarına dayanan
devlet’ kavramı anayasaya yeni-
den girmiş oldu. Yani daha ileriye
götürüldü. Anayasa Mahkemesi

de artık bu kavramı kullanmaya
başladı.”

Kötü bir başlangıç

Kaboğlu’na Ankara Büyükşehir
Belediye Başkanı Mansur Ya-
vaş’ın ardından Ekrem imamoğ-
lu’ndan da tepki geldi. iBB
başkanı şunları söyledi: “Anaya-
sanın ilk dört maddesi gayet
olumlu bir şekilde tariflenmiştir
ve bu dört madde mevzu edilecek
bir durumu yoktur. Kaboğlu’nun
açıklamasını çok talihsiz bir baş-
langıç açıklaması görüyorum.
Bugünden ürettiği polemik hem
kendi iç düzenine, hem de kap-
sadığı baro anlayışına ters. Bu-
lunduğu makamda kişisel
görüşlerini açıklayabilir ama
bundan ziyade baro bakışını tem-
sil etmelidir. Kötü bir başlangıç
yapmıştır, üzüldüm şahsı adına.”
HABEr MErKEZi

TALıHSıZ BıR 

AcıKLAMA!
İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, İstanbul Barosu’nun yeni
başkanı İbrahim Kaboğlu’nun “Değişmez maddelere olumlu
anlamda dokunulabilir” sözlerine tepki gösterdi. İmamoğlu,
“Çok talihsiz bir açıklama, kötü bir başlangıç” dedi

B elçika’yı hiç merak ettiniz mi? Peki ya 
Belçika çikolatalarını?
Gitmek isteyenlere bu yazım güzel fikirler

verebilir diye düşünüyorum ve Belçika hakkındaki
gözlemlerimi sizinle paylaşmaya başlıyorum. 

Bu haftayı önce Belçika, sonra da Almanya tu-
ruyla geçirdim. Belçika’nın başkenti Brüksel, aynı
zamanda Avrupa’nın başkenti olarak bilinen iki şe-
hirden birisi. Belçika’nın resmi dili; ırk çoğunluğu 
olmasından dolayı Almanca, Fransızca ve Felemenk-
çedir. Tabii ki her Avrupa ülkesinde olduğu gibi
hemen hemen herkes İngilizce biliyor diyebiliriz.
Özellikle Brüksel’de farklı kültürden insanlara 
rastlamanız çok olağan bir durum. 

Belçika’da Antwerp ve Brüksel’i gezdim ve 
Antwerp bana daha tatlı ve sıcak geldi. Brüksel’de
söylemeden geçemeyeceğim Türkiye’den pekte uzak
olmayan bir kültürünü de fark ettim.  Esnaf kültürü
var İspanyol ve İtalyan işletmelerde.

Yemek kültürü Avrupa’nın standart ülkelerinden
biraz daha ilkel denilebilir. Bira ve cips ikilisi çok
fazla revaçta. Patates restaurantları da oldukça po-
püler burada. Ve tabii ki en meşhur yiyeceklerinden
birisi de waffle. Ancak bizdeki gibi çikolata ve meyve
ile süslenmiyor. Çoğunlukla sade olarak veya mini-
mum düzeyde süslü olarak servis ediliyor. 

Çikolata sevenler için se güzel haber! Gezdiğiniz
çikolata müzeleri, adım başı sokaklarda yer alan çi-
kolata dükkanları ve burnunuza gelen çikolata koku-
larıyla çikolataya doyuyorsunuz. 

Dezavantajlarından da bahsedecek olursam göz-
lemlediğim kadarıyla tekniklerinin çok iyi olduğunu
düşünmüyorum. Daha ilk gün asansörde kaldık ve
pek çok yürüyen merdiven, geçiş cihazlarının kapıları
ve karşılaştığımız pek çok şey arızalıydı. 

Belçika’da yaşanır mı?

Arkadaşım oraya yerleşti ve inanılmaz mutlu. 
Sonuçta hareketli bir Avrupa ülkesi. İnsanlar saygılı,
alışveriş seçeneği fazla ve havası makul bir ülke. 

Yaşamasanız da turist olarak ziyaret 
etmenizi ve patates yemeden 

dönmemenizi öneriyorum. 

MANSUR YAVAŞ DA 
TEPKİ GÖSTERDİ
Prof. Dr. İbrahim Kaboğ-
lu’na Ankara Büyükşehir
Belediye Başkanı Mansur
Yavaş ise şöyle tepki
göstermişti: “Anayasa
madde 4 çok net hocam.
AYM iki defa bu konuda
karar verdi ve 4’üncü
madde ilk üç maddeyi
koruduğu için kendisi de
değiştirilemez dedi. Size
göre olumlu olması du-
rumu değiştirmiyor.”

Kaboğlu’na Ankara Büyükşehir Belediye Başkanı
Mansur Yavaş’ın ardından Ekrem İmamoğlu’ndan
da tepki geldi. İBB başkanı şunları söyledi: “Ana-
yasanın ilk dört maddesi gayet olumlu bir şekilde
tariflenmiştir ve bu dört madde mevzu edilecek bir
durumu yoktur. Kaboğlu’nun açıklamasını çok ta-
lihsiz bir başlangıç açıklaması görüyorum. 

ÖRGÜT yönetiminin en çok
kullandığı sosyal medya
hesaplarından "Herkül-

nağme"de yapılan paylaşımda, elebaşı
Gülen'in öldüğü belirtildi. "Herkül-
nağme"deki paylaşımın ardından ör-
güte ait diğer sosyal medya
hesaplarında aynı iddia dolaşıma
girdi. Gülen'in akrabaları ve örgüt yö-
netimine yakın olup sosyal medyada
aktif olan çok sayıdaki isim de eleba-
şın öldüğünü öne sürdü.

FETÖ ile mücadele sürecek

Bakan Tunç, sosyal medya hesabın-
dan, FETÖ elebaşı Fetullah Gülen'in
ölümüne ilişkin paylaşımda bulundu.
FETÖ elebaşının ölümünün, terör ör-
gütüyle mücadeledeki kararlığı hiçbir
şekilde akamete uğratmayacağını vur-
gulayan Tunç, “Aksine mücadelemiz
aynı kararlılık ve azimle devam ede-
cektir.” ifadesini kullandı. FETÖ

mensuplarının her birinin Türk ada-
leti önünde mutlaka hesap vereceğini
belirten Tunç, şunları kaydetti: “Ülke-
miz aleyhine esaslı bir milli güvenlik
sorunu olarak devam eden bu örgütle
mücadele FETÖ elebaşı ile sınırlı ol-
mayıp, tüm unsur ve uzantılarıyla sü-
recektir. FETÖ üyeleri hakkında
yürütülmekte olan adli işlemler söz
konusu ölüm olayından etkilenmeden
örgütün yönetici ve üyelerine karşı yü-
rütülen yargılamalar ve uluslararası
adli mekanizmalar aynı kararlılıkla
takip edilecektir. Türkiye Cumhuriyeti
Devleti, başta yargı olmak üzere tüm
kurum ve kuruluşlarıyla, milli iradeye
karşı savaş açan bu ihanet şebekesi-
nin kalıntılarını temizlemekten asla
vazgeçmeyecek, milletimizin huzuru
ve güvenliği için gereken her adım
atılmaya devam edilecek, hain örgü-
tün her bir üyesi Türk adaleti önünde
mutlaka hesap verecektir.” AA

Fetullahçı Terör Örgütü (FETÖ) ve mensuplarının sosyal medyadaki
hesaplarında elebaşı Fetullah Gülen'in öldüğü belirtildi

FETO ELEBASI OLDU!

Cinayet şebekesi!
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı ve Parti Sözcüsü Ömer Çelik, yenidoğan bebeklerin ölümüne neden
olan çetenin, bir cinayet şebekesi olduğunu belirterek, “Bu şebeke tüm uzantıları, bağlantılarıyla 
tam olarak ortaya çıkarılacak, hukuk vasıtasıyla en ağır şekilde cezalandırılacaktır” dedi

AK PArti
Genel Başkan
Yardımcısı ve

Parti Sözcüsü Ömer
Çelik, partisinin rama-
zanoğlu Camisi Konfe-
rans Salonu'nda
düzenlediği Çukurova
7'nci Olağan ilçe Kon-
gresi'ne katıldı. Burada
konuşan Ömer Çelik,
Cumhurbaşkanı recep
tayyip Erdoğan ve MHP
Lideri Devlet Bahçeli’nin
‘iç cepheyi güçlü, kuv-
vetli tutalım’ mesajını
verdiğini ve birlik bera-
berliğin sağlanması için
safların sık tutulması
gerektiğini söyledi.

Mücadele edeceğiz

Yenidoğan bebeklerin
ölümüne neden olan çe-
tenin, bir cinayet şebe-
kesi olduğunu kaydeden

Ömer Çelik, “Bu şebeke
tüm uzantıları, bağlantı-
larıyla tam olarak ortaya
çıkarılacak, hukuk vası-
tasıyla en ağır şekilde
cezalandırılacaktır.
Cumhurbaşkanımız ko-
nunun bizzat takipçisidir.
Sağlık, Adalet ve içişleri
bakanlıklarımız bu me-
selenin üzerine gitmek-
tedir. Masum bebeklere
yönelik olarak ortaya
çıkan bu şebekenin di-
yalogları, hepimizi gün-
lerdir uyutmamaktadır.
Vicdanımız yaralandı. Bu
şebekenin kurbanı olan
bebeklerimiz için çok
üzgünüz. En güçlü, en
kararlı şekilde mücadele
edeceğimizden, hiçbir
konuda taviz verilmeye-
ceğinden kimsenin şüp-
hesi olmasın” diye
konuştu.  DHA

Gülen'in akra-
baları ve örgüt
yönetimine
yakın olup sos-
yal medyada
aktif olan çok
sayıdaki isim de
elebaşın öldü-
ğünü öne sürdü.

TİP Genel Başkanı Erkan Baş, Sultan-
gazi’de partisinin ilçe örgütü açılışı kapsa-
mında düzenlenen Halk Buluşması’na
katıldı. Burada bir açıklama yapan Baş,
kamuoyunda “Yenidoğan Çetesi” olarak
bilinen suç örgütünün faaliyetlerini hatır-
latarak, sağlık sisteminin özelleştirilmesini
“Çocuklarımızı bu iktidarın elinden kurtar-
mamız lazım” sözleriyle eleştirdi

BBP Genel Başkanı Mustafa Destici, “Ha-
yatım boyunca Ülkücü Hareketin, Türk
milliyetçilerinin, Alperenlerin, Büyük Birli-

ğin dışında; herhangi bir cemaatin, tarikatın, toplu-
luğun, grubun, fraksiyonun, içinde, yanında,
sağında, solunda ya da herhangi bir yerinde bulun-
madım” dedi. BBP Lideri Destici, kendisiyle ilgili
iddialara yönelik sosyal medya hesabında şunları
söyledi:“İfadelerin sahibi ciddiye alınacak biri mi?
Değil. Yazdıklarının bir anlamı ve değeri var mı?
Yok. Bazen bulunduğunuz görev, bir lüzumsuzu ve
onun münasebetsizliğini görmezden gelmenize
engel olur, bir kişinin bile aklına 'sükut ikrardandır'
cümlesini getirmemesi için, sizi cevap vermeye mec-
bur bırakır. Siyasetin en çekilmez kısımlarından biri
de bu. Söylemeye gerek var mı bilmiyorum. Haya-
tım boyunca (14 yaşımdan beri), Ülkücü Hareketin,
Türk Milliyetçilerinin, Alperenlerin, Büyük Birliğin dı-
şında; herhangi bir cemaatin, tarikatın, topluluğun,
grubun, fraksiyonun, içinde, yanında, sağında, so-
lunda ya da herhangi bir yerinde bulunmadım.” AA
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Haram zıkkım olsun!
Yenidoğan çetesinin üyesi olmakla suçlanan şüphelilerin ses
kayıtlarında hastane ile günlük 2 bin 500 liraya anlaştıkları, hasta
bebeğin ailesinden ise günlük 5 bin lira istedikleri ortaya çıktı

Haksız kazanç elde
etmek amacıyla 112
acil Çağrı Merkezi'nde

çalışan kişilerle ortak hareket
ederek hasta bebekleri önceden
anlaştıkları özel hastanelerin ye-
nidoğan ünitelerine sevk edip
ölümlerine neden olmakla suç-
lanan 22'si tutuklu 47 şüpheliye
ilişkin soruşturmanın iddiana-
mesinde şüphelilerin telefon gö-
rüşmelerine de yer verildi. ses
kayıtlarına göre bebeklerin yatı-
rılması için bir hastaneyle gün-
lük 2500 liraya anlaşan
şüpheliler, bu parayı kendileri
ödedi ve hasta bebeğin ailesin-
den günlük 5 bin lira isteyerek
toplam tutarı kendi hesaplarına
yatırmalarını istedi. 

Her aileden para almışlar 

İddianameye göre söz konusu
olay şöyle gelişti: Bir aile, hasta
olan bebeklerini özel hastaneye
yatırmak istedi. Çete üyeleri ai-
leden parayı peşin istedi. aile
ise hafta sonu olduğu için yanla-

rında para olmadığını, paranın
memleketlerinden geleceğini ve
ödemeyi ancak pazartesi günü
yapabileceklerini söyledi. Bunun
üzerine örgüt lideri olmakla suç-
lanan Fırat sarı, "Yeni bir sistem
oluşturalım" diyerek aileyle ileti-
şim halinde olan hemşire Hasan
Basri Gök'e günlüğünü 2500 li-
raya anlaştıkları hastanenin pa-
rasını kendilerinin ödeyeceğini,
aileye ise hastanenin günlüğü-
nün 5 bin lira olduğunu söyle-
mesini istedi. aile fiyatı kabul
edince şebeke üyeleri 5 günlük
ödemeyi kendileri yaptı. ancak
bir sorun vardı. ailenin hastane-
deki yetkililere günlük 5 bin lira
ödediklerini söylememesi ve pa-
rayı da hastanenin hesabına
değil Fırat sarı'nın verdiği ıBaN
adresine yatırması gerekiyordu.
Bebeğin hastaneye yatma süre-
cini koordine etmek için bu ne-
denle çete üyeleri pek çok kez
telefon görüşmesi yaptı. Olay ta-
rihinde polis takibinde oldukları
için bu görüşmelerin tamamı id-

dianameye girdi. Bu görüşmele-
rin birinde örgüt lideri olmakla
suçlanan Fırat sarı, söz konusu
hastanenin yetkilisi Fehmi alpe-
ren'le yaptığı görüşmede durumu
anlatarak "Bu yanlış bir şey mi,
herkesin kazanması?" ifadesini
kullandı. Görüşmede suriyeli has-
taları getiren komisyoncular ol-
duğu, bu kişilere açıktan para
verildiği ve paranın hasta yakınla-
rının faturasına eklendiği de or-
taya çıktı.

Para alıp alem yaptılar!

aileyle konuşup pazarlığı yürü-
ten hemşire Hasan Basri Gök,
meslektaşı Hakan Doğukan
koç'la konuşurken 'öleceğinin
kesin olduğunu' bildikleri bebe-
ğin ameliyatı için de aynı aile-
den 150 bin lira isteyeceğini
söyledi. aileden önce hastane
parasını isteyeceğini söyleyen
Hasan Basri Gök "Şimdi bugun̈
parayı alıcam kanka bugun̈ bir
alem yaparız" ifadesini kullandı.
HaBER MERkEzİ 

Y ıllık yüzde 8.5 artan enerji ihtiyacımızı
göz önüne alırsak bu yıla kadar yapıl-
ması planlanan HES’ler, enerji hepsi

yapılsa bile ihtiyacımızın yaklaşık yüzde 5’ini
karşılayabilecek. Halbuki oldukça eski olan
elektrik iletim hatlarını yenileyip, kayıpları ve
kaçakları azaltarak kazanılacak enerji,

HES’lerden kazanılacak enerjiye yakındır.
Elektrik iletim hatlarının yarattığı bir diğer

problem ise kanser problemidir. Yıllar önce İl-
çemizin her sokağında uzayıp giden bu hatları
eksik olmasın Belediye Başkanımız hepsini yer
altına taşıdı. En çok bu hatlar Karadeniz böl-
gemizde var. 

Karadeniz halkının zaten Çernobil nede-
niyle çok çektiği kanser. Üretilecek az mik-
tarda elektriğin ulaştırılması[u1]  için yüzlerce
kilometrelik yeni yüksek gerilim hatları çekile-

cek. Karadeniz’deki halihazırda bulunan hat-
ların bile kanser oranını büyük ölçüde arttır-
dığı geniş çaplı arttırdığı geniş çaplı
TÜBİTAK araştırmalarıyla kanıtlanmışken

bunlara yenilerinin eklenmesi bölgeyi yaşan-
maz hale getireceği düşünülebilir.

Son dönemlerde özellikle Karadeniz bölgesin-
deki HES’lere yer altı suyunun çekilmesi sretiyle
yasa dışı bir şekilde su takviyesi yapıldığı tespit
edilmiştir. Bunun su döngüsüne vereceği zarar
bir yana oldukça eğimli arazide kontrolsüz şe-
kilde yapılan yar altı suyu çekiminin heyelan ris-
kini büyük ölçüde artıracağı açıktır. 

HES’lerin bütün suyu almadıkları, yüzde
10’unu can suyu olarak bıraktıkları söylen-

mektedir. Deniz zayıf akan ya da akmayan
akarsu karşısında üstünlüğü ele geçirerek
akarsu yatağından içeri doğru ilerlemeye baş-
lar, deniz suyu yer altı sularına karışarak o
suyu tuzlandırır. Bu su kilometrelerce ötedeki
tarlaları tuzlandırır. Toprak çölleşmeye başlar. 

Sonuç olarak doğanın dengesinin bozulup
iklimin değişmesi, içecek, hayvanlara, tarla-
lara zarar verir. Yani biz insanlar bir şeyi yap-
madan önce iyi düşünüp araştırıp öyle
girişimlerde bulunmalıyız.       

Enerji problemi           Utku KIZILTAN
utkukiziltan@gmail.com

ÇEVRE VE HUKUKİ HAKLARIMIZ

BU ACININ 
TARIFI YOK!
Yenidoğan Çetesi'nin uygulamaları sonucu bebeklerini kaybeden babaların
ifadeleri ortaya çıktı. Bebeğini kaybeden baba E.K, “Bana bebeğimin duru-
munun kötü olduğunu söylediler. Dışarıdan bir doktorun gelerek bebeğimi
muayene edeceğini, bunun karşılığında da 3 bin TL  ödeme yapmam gerekti-
ğini söylediler. Bebeğim vefat etti. Bu acının bizim için hiçbir tarifi yok” dedi

B akırköy Cumhuriyet Başsavcılı-
ğı'nca hazırlanan iddianamede
"müşteki" olarak yer alan baba-

lardan M.H.K, 13 Kasım 2023'te 28 haf-
talık hamile olan eşi Z.K. ile tansiyon
rahatsızlığı üzerine Esenyurt'taki Özel
Esencan Hastanesi'ne gittiklerini anlattı.
Burada 4 saat bekletildikten sonra
"Yoğun bakımlarımız dolu" denilerek,
Esenler'deki Özel Güney Hastanesi'ne
yönlendirildiklerini belirten M.H.K, şun-
ları kaydetti: “Esenler Güney Hastanesi
kendi kullanımlarında olan özel ambu-
lanslarını gönderdi ve eşimi alarak yola
çıktılar. Hastaneye girdiğimde beni vez-
nede çalışan, adını bilmediğim bayan
personeller karşıladı ve 'Z.K'nin yakını
siz misiniz?' diye sordular. Eşimin, am-
bulansla hastaneye gelir gelmez hayati
tehlikesinin olduğunu ve acil doğuma al-
dıklarını söyleyerek, benden 8 bin TL is-
tediler. Eşimin durumunu merak
ederken, benden ilk olarak para öde-
memi istediler. Ben de yanımda bulunan
banka kartı ve kredi kartı ile hemen
ödeme yapmak istedim, banka kartım ile
8 bin TL'yi ödemek istediğimde, 4 bin
TL'nin nakit, 4 bin TL'nin banka kartı ile
ödenmesini istediler. Akabinde istedikleri
paranın nakit olan 4 bin TL'lik kısmını
yakınlarda bulunan bir ATM'den çekerek
veznede bulunan personele elden teslim
ettim. Bana para karşılığında herhangi
bir makbuz ya da işlem yapıldığına dair
bir belge verilmedi.”

Hakkımızı helal etmiyoruz

Müşteki M.H.K, doğumun ardından
kendisi, eşi ve çocuğunun 3 gün hasta-
nede kaldığını aktararak, "Çocuğum
yoğun bakım ünitesinde kaldığı süre zar-
fınca iki kez Dr. Songül Hanım tarafın-
dan bilgilendirildim. Bana bebeğimin iyi
olduğu bilgisi Songül Hoca tarafından
verildi. İkinci gün Songül Hanım, eşimin
durumunun iyi olduğunu fakat çocuğu-
mun durumunun iyi olmadığı bilgisini
verdi. Üçüncü gün olan 16 Kasım 2023
günü, gece 04.00 sıralarında da çocuğu-
muz vefat etti. Vefat haberini öğrendik-
ten sonra hastaneden çıkış işlemlerini
yaparak ayrıldık. Hakkımızı helal etmi-
yoruz" ifadelerini kullandı.

Engelli olacak dediler

Müşteki baba E.K. ifadesinde, 26 Kasım
2023'te, eşi S.K'yle doğum için Kanuni
Sultan Süleyman Eğitim ve Araştırma
Hastanesi'ne gittiklerini ve aynı gün be-
beklerinin doğduğunu söyledi. Doktorla-
rın doğumdan sonra bebeğin
durumunun iyi olduğunu, herhangi bir
sıkıntısının olmadığını söylediklerini ak-
taran E.K, "27 Kasım'da bebeğimin do-
ğumuyla ilgilenen N.T. isimli doktor bize
bebeğin durumunun kötüleştiğini ve acil
olarak sevk edilmesi gerektiğini söyledi.
Saat 03.00-04.00 sıralarında bebeğim

Özel Bağcılar Medilife Hastanesi'ne sevk
edildi. Bu sırada bebeğimin rahatsızlığı
ile alakalı herhangi bir tanı konulma-
mıştı" diye konuştu. Özel Bağcılar Medi-
life Hastanesi'nde bebeğiyle ilgilenen
şüpheli doktor Dursun Eryılmaz'ın, ken-
dilerine bebekte kalp yetmezliği olduğu
ve metabolik hastalık bulunduğu bilgi-
sini verdiğini belirten E.K. şunları kay-
detti: “Eğer yaşarsa yüzde 80 ihtimalle
bebeğin engelli olacağını ya da öleceğini
söylediler. Dr. Dursun Eryılmaz, bebe-
ğime anne sütü vermek için beni eşimin
yanına gönderdi. Eşimin yanına giderken
hastaneden tekrardan arandım ve bebe-
ğimin durumunun kötüleştiğini, acil ola-
rak hastaneye geri dönmem gerektiğini
söylediler. Ardından hastaneye gittim ve
bebeğim hala yaşıyordu. Bana bebeği-
min durumunun kötü olduğunu söyledi-
ler. Dışarıdan özel bir doktorun gelerek
bebeğimi muayene edeceğini, bunun
karşılığında da 3 bin TL civarı ödeme
yapmam gerektiğini söylediler. Bebeğim
ertesi gün vefat etti. Bu acının bizim için
tarifi yok.”

Aynı doktor aynı hastane!

Müşteki baba H.H. de 26 Kasım 2023'te
eşi G.E.H'nin doğum sürecinin başla-

ması üzerine gittikleri hastanede, yenido-
ğan yoğun bakım ünitesinde yer olma-
dığı gerekçesiyle Özel Bağcılar Medilife
Hastanesi'ne sevk edildiklerini aktardı.
Aynı gün doğum yapan eşinin ve bebe-
ğin durumunun iyi olduğu ancak bebe-
ğin yenidoğan yoğun bakım ünitesinde
kuvöze alınıp durumunun takip edileceği
konusunda bilgilendirildiğini dile getiren
H.H, "Bebek ile ilgili süreci yenidoğan
yoğun bakım biriminin takip edeceğini
söylediler. 29 Kasım günü sabah saatle-
rinde ismini Dursun (Eryılmaz) olarak
bildiğim doktor ile görüştüm. Bebeğimin
kalbinin gece 1-2 defa durduğunu, kalp
masajı yapıp geri döndürdüklerini söy-
ledi" dedi.

İnanılır gibi değil!

Daha sonra kendisini arayan ve doktor
olduğunu söyleyen kişinin bebeğinin
ölüm haberini verdiğini ifade eden H.H,
"Hastaneye vardığımızda bebeğimin
morgda olduğunu söylediler. Özel Bağ-
cılar Medilife Hastanesi personelleri bu
yaşadığımız süreç içerisinde benden am-
bulans ücreti, serum, ilaç, iğne, refakatçi,
yatış, doğum sonrası anne yatışı için
ücret talep ettiler ancak herhangi bir
ücret ödemedim" şeklinde beyanda bu-
lundu. Müşteki Y.K, Yalova'da 2023 yılı
ağustos ayında eşi S.K'nin, erken doğum
yapacağı gerekçesiyle bebek yoğun ba-
kımı olan İstanbul'daki Özel Bağcılar
Medilife Hastanesi'ne sevk edildiğini
kaydetti. Y.K, 15 Ağustos'ta dünyaya
gelen bebeğinin bağırsaklarının anne
karnında çürüdüğü söylenerek ameliyat
edildiğini, yaklaşık 2 ay yoğun bakımda
kaldıktan sonra 19 Ekim 2023'te vefat et-
tiğini belirtti. Herhangi bir usulsüzlük
hissetmediğini dile getiren Y.K, kendisin-
den ameliyat için ücret alınmadığını
ancak dışarıdan getirilen kalp ve göz
doktorunun muayene parasını verdiğini
ifade etti.

Bebek burada kalırsa ölür!

Yabancı uyruklu müşteki B.N.O. tercü-
man aracılığıyla alınan ifadesinde, 5
aylık kızını öksürük ve soğuk algınlığı şi-
kayetiyle 14 Ocak 2024'te Beylikdüzü
Medilife Hastanesi'ne götürdüğünü, ya-
pılan testler sonucu bebeğinin hastaneye
yatırılmasının uygun görüldüğünü söy-
ledi. Bebeğinin bir gün normal odada
kaldığını, ertesi gün yoğun bakım ünite-
sine alındığını belirten B.N.O, üçüncü
günün sonunda doktorun, "Burası bir
aylık bebekler için. Sizin bebeğiniz bu-
rada kalırsa ölür. Ona yeni bir hastane
bulun." dediğini dile getirdi. B.N.O,
yoğun bakımdan sorumlu doktorun ise
kendilerini günlük ücreti 7 bin lira olan
Beylikdüzü Birinci Hastanesi'ne yönlen-
dirdiğini ve bebeğin 2 hafta tedavi sonu-
cunda sağlığına kavuşacağını söylediğini
aktardı. HABER MERKEZİ 

Bebeğinin 17 Ocak'ta ambulansla sevk
edildiğini ve 5 günlük yatış ücreti olan
35 bin lirayı peşin ödediğini kaydeden
B.N.O, yaşadıklarını şöyle anlattı: “Be-
beğimi yenidoğan yoğun bakım ünite-
sine aldılar. Orada kuvöze koyduklarını
gördüm. Benden bazı medical malze-
meler olduğunu düşündüğüm şeyler
istediler. Biberon, şampuan, bebek
bezi ve bazı ilaçlar aldım. Ertesi gün
sabah 08.00'de aradılar ve bebeğimin
durumunun kötü olduğunu, hastaneye
gelmemiz gerektiğini söylediler. Hasta-
neye gittiğimde bebeğimin sabah
06.00 sıralarında öldüğünü, geri dön-
dürmeye çalıştıklarını ama başarılı ol-
madıklarını söylediler. Bebeğimi
görmek istediğimde, yenidoğan yoğun
bakım ünitesinde kuvözde bebeğimin
ölü halini gösterdiler. İki cihanda da el-
lerim yakalarında olacak.”

İki cihanda da 
elim yakalarında

İstanbul’da be-
bekleri anlaşmalı
hastanelere sevk

ederek haksız kazanç sağla-
yan ve ihmali davranışlarda
bulunarak ölmelerine neden
olan çete hakkında hazırla-
nan iddianamede yer alan
hastaneler, ruhsatlarının iptal
edilmesinin ardından kapa-
tıldı. Öte yandan, kapatılan
hastanelerde yatan hastala-
rın sevk süreçleri başlatıldı
ancak hasta yakınları süreçle
ilgili olarak hastane yönetim-
leri tarafından bilgilendiril-
mediklerini söyledi.

Kocama ilaç verdiler

Hülya Çelikel isimli hasta
yakını, böbrek hastası eşini
Esenyurt’ta bulunan REYAP
Hastanesi'ne getirdiklerini
anlatarak, "Eşim burada
kötü muamele gördüğünü
söyledi ve ’Beni buradan
kurtarın’ diye feryat etti.
Oradaki bir hemşire bizim
gözümüzü açtı. ’Sizin ağla-
manıza feryadınıza dayana-
mıyorum evet burada yani
REYAP Hastanesinde am-
caya çok eziyet yapıyorlar’
dedi. Biz de eşimi çıkarmaya
karar verdik ve Medilife has-
tanesine getirdik" ifadelerini
kullandı. Hastanede bir dok-

torun eşine ilaç vererek video
çektiğini iddia eden Çelikel,
"Biz kocamı ambulansa
aldık, Medilife hastanesine
getirdik. Sonra kendine gel-
meye başlayınca bana ’bana
orada ilaç verdiler benim
kafam bulanıktı’ dedi. Ko-
camı videoya çekmişler. Şi-
kayet etmemizi engellemek
için videoya çekmişler. Kim-
senin benim kocamı videoya
çekmeye hakkı yok. Aldım
buraya getirdim" şeklinde
konuştu.

Hiçbir bilgi alamıyoruz

Medilife Hastanesi önünde

bekleyişini sürdüren kadın,
"Şu anda kocamın durumu
ile alakalı hiçbir bilgi alamı-
yoruz. Nereye sevk edilecek
hiçbir şey belli değil. Böbrek
için diyalize girmesi lazım.
Şimdi buradan alıp diyalize
sokmaları lazım. Karar da
verilmiyor. Ben hastamı ne
yapacağım? Eve mi götüre-
ceğim, diyalize mi sokaca-
ğım. Şu anda hiçbir yetkili
ile görüşemiyoruz. Ambu-
lansın biri geliyor biri gidi-
yor. Hastaların nereye gittiği
belli değil. Yakınlarına bilgi
vermiyorlar” diye konuştu.
HABER MERKEZİ

Skandallar bitmiyor!
Yenidoğan çetesi soruşturması kapsamında kapatılan 
Esenyurt’taki Özel Reyap Hastanesinde ile ilgili skandal
bir iddia gündeme geldi. Hastanede diyaliz hastasına ilaç
verip, şikayetçi olmasın diye video çektirildiği iddia edildi



M ekkî surelerle ilgili başlattığımız
yazı dizisinin beşincisindeyiz. İlk on
beş sure içinde, aklın yolunu göste-

ren; okumak, yazmak, uyarmak, zihni arındır-
mak ve düşünmek gibi eylemler için
hatırlatma yapıldığını ancak yine bu ilk on beş
surede, inkârcılara karşı Rab ya da Biz kavra-
mının yer yer ağır tehditlerde bulunduğunu
bilmekteyiz. Vatandaş okuması yaparak kaldı-
ğımız yerden devam edelim.

İbn Abbas-Kurayb rivayet zincirine göre on
altıncı sure Kâfirun’dur. (İnkârcılar) Surenin
iniş nedeni, Kureyş ileri gelenlerinin Muham-
med peygamberle pazarlık yapmaları; “sen,
gel bizim dinimize tâbi ol, biz de senin dinine
tâbi olalım; bir sene sen bizim mabutlarımıza
ibadet edersin, bir sene de biz senin mabuduna
ibadet ederiz,” demeleridir.  Bunun üzerine
“De ki:” ifadesi ile başlayan sure inmiş, Mu-
hammed’in Allah’ın elçisi olduğu toplumuna
hatırlatılmıştır. Kaynak aldığımız rivayet zin-
cirine göre bu ifade, ilk kez bu surede kullanıl-
mıştır. İnkâr edenlerle Elçi Muhammed
arasındaki inanç (tapma/ibadet etme) ayrı-
mını netleştiren sure; din adına her türlü tar-
tışmayı bitirebilecek “Sizin dininiz size, benim
dinim banadır.” (6. ayet) cümlesiyle son bulur;
herkesin hesabı kendinedir. Surenin son ayeti-
nin hayata geçmesinin bir örneği de Hz. Mu-
hammed tarafından hazırlanan ve Medine site
devletinde yaşayan Müslümanlar, Yahudiler,
müşrik Araplar ve Hristiyanlarla yapılan 47
maddelik Medine Antlaşması’dır. Bu antlaş-
maya taraf olan her grup kendi inancını ra-
hatça yaşayabilme garantisi altında olmuştur.
Ancak kendilerini İslam Cumhuriyeti olarak
tanımlayan rejimlerde din adına dayatma hâlâ
sürmektedir; inançta seçme hakkı tanınmaz.
İran ve Afganistan iki önemli örnektir. Burada
şunu da belirtelim: Atatürk’ün kurduğu ve laik
bir hukuk devleti olan Türkiye Cumhuriye-
ti’nde din ve vicdan özgürlüğü Anayasa
(m.24) ile güvence altındadır. Dinin her türlü
çıkar hesaplarından uzak tutulması ve siyasete
âlet edilmemesi ise laikliğin esaslarındandır;
tabi uygulanabilirse!

İbn Abbas-Kurayb rivayet zincirine göre on
yedinci sure “Fil” dir. Surede geçen göksel
kavram Rab’dır ve hitap Muhammed peygam-
beredir. İslam kaynaklarına göre Habeşis-
tan’ın Yemen valiliğini yürüten Ebrehe
San’a’da Kulleys adlı eşi benzeri görülmemiş
bir kilise yaptırmış ve dindaşı Bizans İmpara-
toru da kendisine mermer, mozaik gibi malze-
meler ve de ustalar göndererek yardımcı
olmuştur.  Ebrehe’nin amacı, “Arabın hac-
cını” Kulleys’e çevirmektir ve Hristiyanlığın
yayılmasında engel gördüğü Kâbe’yi yıkmak
için fillerin de eşlik ettiği ordusuyla Mekke
üzerine yürür. Mekke’nin yönetimi Hz. Mu-
hammed’in dedesi Abdülmuttalip’in sorumlu-
luğundadır. Ebrehe, bir elçi yollayarak
savaşmaya gelmediğini, yalnızca Kâbe’yi yık-
mak istediğini, engel olunmadığı takdirde de
kendilerine dokunulmayacağını bildirir. Ancak
ordu ve filler, aniden ortaya çıkan sürü sürü
kuşların (ebabil) saldırısına uğrayacak ve Eb-
rehe amacına ulaşamayacaktır. Kuşların, or-
dunun üstüne bıraktığı ve askerleri “yenik
ekin yaprağı” na çeviren bu “ateşten çıkmış
taşlar / çamurdan sertleşmiş taşlar”ın, yani
katı, sert anlamına gelen “siccil” kelimesinin
ise ne olduğu henüz anlaşılmış değildir.

İbn Abbas-Kurayb rivayet zincirine göre on
sekizinci sure “Felak” tır. (Karanlığı Yarma /
Yarmak, Birdenbire Çatlatıp Ayırmak / Sabah
/Tan Yeri) Surede geçen göksel kavram
Rab’dır ve yine “De ki” ifadesiyle Peygam-
ber’e hitap edilir. Ana tema, din diliyle şer
yani kötülüktür ve Peygamber’den; kıskananın
/ haset edenin, düğümlere üfleyen büyücülerin,
şiddetli karanlığın, yaratılanların kötülüğün-
den / şerrinden “ağaran sabahın Rabbine” sı-
ğınması istenir. Tefsirlerdeki bir rivayete göre;
Kureyşliler Muhammed’e göz değdirmek için
yanına gitmiş ve “ne sağlam pazun var, ne
kuvvetli sırtın var, ne güzel yüzün var” demiş-
ler ve bunun üzerine Felak ve Nas sureleri in-
miştir. Diğer bir rivayete göre; Muhammed
peygambere, kuyuya atılan bazı nesnelerle (ta-
rağı, iğneler saplanmış balmumundan şekli,
üzerine düğümler atılmış yay kirişi) büyü yapı-
lınca hastalanmış ve iyileşmesi için Cebrail,
Felak ve Nas surelerini getirmiştir. Baştaki
Kalem suresinde yer alan; “deli değilsin / cin
tasallutuna uğramış değilsin” ifadeleri ile yu-
karıdaki olaylar nasıl bağdaşacaktır? Zaten
bazı tefsirciler, sihirden etkilenmeyi peygam-
berlikle (nübüvvet) bağdaştıramamıştır. Ay-
rıca, sahabe ve ilk dönem müfessir, muhaddis
ve fâkihlerinden olan İbn Mesud’un (M.S.
594-650), Kur’an’ın toplanmasına kadar bu
iki surenin Kur’an’dan olduğuna vakıf bulun-
madığına dair rivayet de vardır. Düğümlere
üfleme konusunda tarih boyunca olduğu gibi o

gün de kadınların hedefte olduğunu
belirtelim ve Muhammed peygamber tarafın-
dan uygulandığı eşi Ayşe tarafından rivayet
edilen “rukye” konusuna da değinelim.
Rukye, hastalık ve kötülüklerden korunmak
veya kurtulmak amacıyla dua okuyup üfle-
mektir. Bir rivayete dayanarak İslam dünyası
1400 yıldır üflemeye devam ediyor; ölülere üf-
lüyor, dirilere üflüyor, hazır hatim deyip boş şi-
şelere üflüyor (alıcı da buluyor) sınav öncesi
suya üfleyip çocuğuna içiriyor ya da şekere,
pirince üfleyip yutturuyor! 

Bu zihniyetin devamı olan, üfürerek özenle
kat kat sarılan muska konusunu da yakın tari-
himizden hazin bir örnekle verelim. Sarıkamış
Harekâtı’nda; “Ordu için halktan da destek is-
tenmiş, ihtiyaç duyulacak ne varsa toplanmış-
tır; ancak askerin yeterli donanıma sahip
olmadığı ortadadır. Enver Paşa ise daha önce
uyguladığı yöntemi tekrarlar. Moralleri dü-
zeltmek için askere, ‘matbu kurşun geçmez
muska’ dağıttırır. … Albay Hafız Hakkı,
Enver Paşa’ya şu raporu yollar: “Yürüyüşe
geçeceğim ve düşmanı Allah’ın izniyle perişan
edeceğim.” Harekât; şerde yarışan iki Saray
damadının, hırstan kararmış kibirli, bağnaz
ruhları, bilinç ve bilgi yoksunu emirleri nede-
niyle facia ile sonlanacak, matbu muskalar
kurtarmayacaktır. Sadece iki hafta içinde bin-
lerce askerimiz ormanlarda, dağlarda dona-
rak şehit olacaktır. Atatürk, “hâkimiyet
düşkünü, maceraperest biri” olarak nitelendir-
diği Enver Paşa için “Başkumandan Vekili
her hareketinde bir ordu mahvederdi; Sarıka-
mış’ta olduğu gibi,” demiştir. (Tülay-Her-
günlü-Canan Murtezaoğlu; Hiçbir Şey
Bitmedi, Cinius 2024, s. 28)

İbn Abbas-Kurayb rivayet zincirine göre on
dokuzuncu sure “Nas” tır. (İnsanlar / İnsan-
lık) Bir önceki surede olduğu gibi burada da
geçen göksel kavram Rab’dır, “De ki” ifade-
siyle Peygamber’e hitap edilir ve ondan, insan-
ların göğüslerine fısıldayan sinsi vesvesecinin
kötülüğünden / şerrinden insanların hükümda-
rına, ilahına ve Rab’bine sığınması istenir. Bu-
rada da vesveseden etkilenmenin
peygamberlikle nasıl bağdaşabileceğini sora-
biliriz çünkü yavaş fısıltı yapmak gibi gizli ses
anlamına gelen vesvese; yanlış anlayış, alda-
nış, kararsızlık, şüphecilik gibi anlamlar da
içerir. Bu vesvese cinlerden ve insanlardan ge-
lebilir. Gözle görülemeyen varlık anlamındaki
cin, sadece İbrahimi dinlerde değil antik bir-
çok din ve inanışta da bilinmektedir. İslam ön-
cesinde Araplar cinlerle iletişime
geçilebileceğine inanmaktadır yani toplum cin
konusuna yabancı değildir.  Bu nedenle
Kur’an’da, elçi Muhammed’in “mecnun” ol-
madığı vurgulanır. Delilik anlamına gelen
“cünûn” ve mecnûn” kelimelerinin Arapça
“cinn” kelimesinden türediğini belirtelim. 

İbn Abbas-Kurayb rivayet zincirine göre
yirminci sure “İhlas” tır. (Özlük / Samimi
Olmak) Surede geçen göksel kavram Allah’tır
ve Allah’ın tek olduğu (Ahad, Vahid), bütün
varlıkların ona muhtaç olduğu ama O’nun hiç-
bir şeye muhtaç olmadığı (Samed), doğurma-
dığı, doğurulmadığı ve O’na bir denk olmadığı
anlatılır. 

Doç. Dr. Mustafa Baş’ın, “Hicaz Yahudi-
leri” adlı değerli çalışmasına göre birçok aye-
tin vahiy nedeni, Hz. Muhammed’in yaşadığı
çevredeki Yahudilerle yaptığı sohbetler sırasın-
daki tartışmalara dayanmaktadır ve bu
durum çeşitli kaynaklarda verilmiştir. İhlas
suresinin iniş nedeni de bu şekildedir ve iki ri-
vayet vardır. Birine göre bir grup Yahudi
“bütün yaratılmışları Allah yarattı ise Allah’ı
kim yarattı,” diye sorar. Muhammed peygam-
ber bu soru karşısında şiddetle kızınca Cebrail
onu sakinleştirir, Allah’ın cevap verdiğini söy-
ler ve böylece Peygamber de ayetleri okur. Bir
diğer nakle göre bir grup Nasara yani Hristi-
yan, Rabbini bize tarif et, vasıflarını sırala de-
yince Muhammed peygamber Vahid ve
Samed olduğunu belirtir ve “Meryem gibi do-
ğurmuş değil, İsa gibi doğurulmuş da değil”
ifadesini kullanır. Bu benzetmeyi yapmasın-
daki amaç Hristiyan gruba kendi dinleri ile
örnek vermek midir? Mustafa Baş’ın şu no-
tunu da paylaşalım: “Hicaz bölgesinin tarihî
geçmişini ortaya çıkarabilecek temel ilmî
belge ve kayıtlar yok denecek kadar azdır. Bu
bölge ile ilgili bilgiler, İslam’ın hemen önce-
sinde veya İslam ve Cahiliye dönemini beraber
yaşayan ravilerin naklettiği bilgilere dayan-
maktadır.”

İnanmak ya da inanmamak kişinin kendi
iradesiyle, vicdanıyla olmalıdır. Rivayet de ol-
salar, “dayatma” noktasına gelinmediği sü-
rece her türlü inanca, düşünceye, duyguya ve
yoruma saygı duyulmalıdır.

Devam edecek…

İ stanbul'da, 112 Acil Çağrı Merkezi'nde
çalışan kişilerle ortak hareket ederek,
bebek acil hastalarını önceden anlaştıkları

özel hastanelerin yenidoğan ünitelerine sevk
edip ölümlerine neden oldukları ve haksız ka-
zanç elde ettikleri gerekçesiyle haklarında id-
dianame hazırlanan 22'si tutuklu 47 şüpheliye
ilişkin tape kayıtlarında, diploması askıda olan
bir doktorun obezite ameliyatı yaptığı hastanın
hayatını kaybetmesi yer aldı. Bakırköy Cum-
huriyet Başsavcılığınca hazırlanan bin 399 say-
falık iddianamede, suça konu 197 eylem
sıralanırken, eylemlere ilişkin şüpheliler ara-
sında gerçekleşen telefon görüşmeleri de yer
aldı. Tape kayıtlarına göre, bebeklerin ölümle-
rine ilişkin konuşmaların yanı sıra tüp mide
ameliyatları yapan Dr. E.V'nin, soruşturmada
adı geçen ve ruhsatı iptal edilen Bağcılar Özel
Şafak Hastanesi'nde 18 Aralık 2023'te ameliyat
ettiği S.A'nın hayatını kaybettiği anlaşıldı.

İşte o konuşmalar!

Şüpheli Murat Mantuş'un bazı görüşmele-
rinde olaya ilişkin şu konuşmalar yer aldı:
E.O: Abi dün ölmüş mide ameliyatında birisi
dün öğleden sonra. İki gün önce ameliyat
olmuş. E.V. Bey yapmış.
Şüpheli Murat Mantuş: Eee yani?
E.O: Abi iki gün önce ameliyat yapmış sabah
taburcu etmişler hastayı hastaneden. Hasta
eve gittikten sonra E.V. Bey'i aramış işte hani
bulantısı var kusması var falan diye. E.V. de
çok şey yapmamış telefonda hani bunlar nor-
mal olabilecek şeyler falan filan demiş. Ondan
sonra tekrar aramışlar demişler ki hani bu çok
kötü işte biz hastaneye getiriyoruz hastaneye
gel filan diye. Getirdiklerinde zaten tam ken-
dinde değilmiş. İşte müdahaleye başlamışlar,
bilgi vermiş şimdi müdahale ediyoruz diye, bir
saat sonra da başınız sağ olsun diye bilgi ver-
mişler."
Şüpheli Murat Mantuş: E.V. başkasının üze-
rine yapıyor hastane buna müsaade ediyor.
E.O: İşte orada büyük sıkıntı. E.V. Bey'in dip-
loması askıdaymış herhalde abi.
Şüpheli Murat Mantuş: Evet askıda yapması
yasak.
E.O: İşte o yüzden bayağı bir olay problem çı-
kacağa benziyormuş."

Para teklif edildi

İddianamede, şüpheli şahıslar arasında geçen
görüşmelerde, Bağcılar Özel Şafak Hastane-
sinde işletme müdür yardımcısı olarak çalışan
M.K'nin aynı hastanede genel cerrahi uzmanı
olan A.F.Y'ye, E.V. isimli doktorun hastaneye
bir hasta getireceğini söylediği anlatılarak,
E.V'nin A.F.Y'ye ameliyata katılması halinde
vaka başına bin lira vereceğini ancak A.F.Y'nin
ameliyata girmeyi kabul etmediği ifade edildi.
İddianamede, M.K'nin "Tamam vaka yaparız

sorun değil de girer misin yani zaten senin ka-
şeni kullanıyor” diyerek E.V'nin hastanede
yaptığı ameliyatlarda usulsüz bir şekilde farklı
doktorun kaşesini kullandığını söylediği belir-
tilerek, E.V'nin amacının, hastalarda ileride bir
sorun yaşanması halinde ameliyatlara kendi-
sinin hiç katılmadığı, alanında uzman genel
cerrahların bu işlemi gerçekleştirdiği beya-
nında bulunarak bu konudan sıyrılmak ol-
duğu kaydedildi. Konuşmalarda, diploması
askıda olan E.V'nin başka bir doktorun üze-
rinden obezite ameliyatları yaptığı ifade edilir-
ken, hastanenin işletme müdür yardımcısı
M.K, mesul müdürü S.Y. ve O.G. arasında
geçen görüşmelerde, S.A'nın ameliyatını "R.
hoca" olarak bahsettikleri doktorun kendisinin
yapmış gibi göstermesini, E.V'nin gözlemci ol-
duğunu söylemesini isteyecekleri yer aldı.

Şaban'ın imzası var

İddianamede, ameliyatın ardından hasta
S.A'nın hayatını kaybetmesine ilişkin düzenle-
nen şüpheli ölüm evrakının Yüzyıl Polis Mer-
kezine iletildiği anlatılarak, hastaneden
ölümün yaşandığı güne ait kamera görüntüle-

rinin talep edildiği, ancak M.K'nin
"kamera görüntüsü yok" şeklinde
cevap verdiği kaydedildi. Hastane-
deki kamera görüntülerinin soruştur-
madan gizlenmeye çalışıldığı
değerlendirilen iddianamede, makas
kullanma yetkisi dahi olmayan
E.V'ye, ameliyatlarda hastaneye para
ödemesi sebebiyle bilerek ve isteyerek
göz yumulduğu, obezite ameliyatı
için gelen hastaların canlarının tehli-
keye atılmasının hiç önemsenmediği

vurgulandı. Doktor E.V'nin hastanede yaptığı
obezite ameliyatlarına ilişkin kayıtlarda, so-
rumlu hekim olarak "Şaban" ismindeki dokto-
run imzasının bulunduğu, E.V'nin
ameliyatlara katılmamış gibi gösterildiği akta-
rılan iddianamede, "E.V. isimli şahsın HTS in-
celemeleri sonucunda S.A. isimli eks şahsın
mide ameliyatı olduğu tarih ve bu tarihten ön-
ceki ve sonraki günlerde de Bağcılar Şafak
Hastanesinin bir çalışanı olmadığı halde
bahse konu hastane civarında baz verdiği tes-
pit edilmiştir” ifadelerine yer verildi.  AA
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“Yenidoğan çetesi”nin 
telefon görüşmelerine
diploması askıda olan 

doktorun obezite ameliyatı
da takıldı. İddianamede yer
alan tape kayıtlarına göre,
diploması askıya alınan bir

doktorun, ruhsatı iptal
edilen Bağcılar Özel 

Şafak Hastanesi'nde 18
Aralık 2023'te tüp mide
ameliyatı yaptığı hasta

hayatını kaybetti

SKANDAL İCİNDE
AYRI SKANDAL!

Savcılıkça hazırlanan iddianamede, e.V'nin ifa-
desi de yer aldı. Meslekte 26'ncı yılı olduğunu
söyleyen e.V, 2015'te yaptığı obezite cerrahisi
nedeniyle Sağlık Bakanlığı tarafından 2019'da
geçici süreyle kendisine meslekten men cezası
verildiğini, aradan bir müddet zaman geçtikten
sonra pandemi nedeniyle yine Sağlık Bakanlığı
tarafından bu cezanın kaldırıldığını, eylül
2023'te 2015'teki vaka dosyası nedeniyle men
kararının tarafına tebliğ edildiğini iddia etti. Bu
süre zarfında aktif olarak çalışmayı bıraktığını
öne süren e.V., 26 yıllık birikimi olduğu için obe-
zite nedeniyle referanslı olarak arayan hastaları,
cerrahisine güvendiği operatör dr. Ş.C'ye yön-
lendirdiğini ve bizzat hastalarla aktif olarak ilgi-
lendiğini belirtti. Meslekten meninin devam
ettiği için aktif olarak ameliyatlara katılmadığını,
sadece izleyici durumunda olduğunu ifade eden
e.V., "Bu eylülde meslekten men cezam bittikten
sonra, 26 yıldır yapmış olduğum genel cerrahi
mesleğine tekrar dönerek icra edeceğimden
hasta popülasyonunu kaybetmemek için aktif
olarak hastaların sorunlarıyla ilgilenmeye ve
onları ameliyatın ya-
pılması için güvendiği
cerrahi branşlara re-
fere etmeye devam
ettim. S.a'nın tüp
mide ameliyatını ben
yapmadım. Konuyla
ilgili yapılan şikayetler
doğrultusunda soruş-
turma devam ediyor”
beyanında bulundu.

AMELiYATI BEN
YAPMADIM!

Şehitlerin kanı yerde kalmadı

FETULLAHÇI Terör
Örgütü'nün
(FETÖ) 15 Tem-

muz 2016'daki darbe girişi-
minde, sonradan adı
değiştirilen Boğaziçi Köprü-
sü'nde yaşanan olaylar sıra-
sında silahla vurularak
yaralanan Safiye Bayat,
FETÖ elebaşı Fetullah Gü-
len'in ölümüne ilişkin, “Şehit-
lerimizin ve bizim kanımız
yerde kalmadı. Allah'ın inti-
kamı en güzel olanıdır. Aklı-
mızdaki, o şehitlerimizin kanı ne zaman
alınacaktı, sorusuna bugün cevap bulundu”
dedi. FETÖ elebaşı Fetullah Gülen'in ölü-
müyle ilgili AA muhabirine değerlendirmede
bulunan gazi Bayat, Gülen'in İslam'la imanla
hiçbir alakası olmayan hain terör örgütü ele-
başı olduğunu ve ölümle layığını bulduğunu
söyledi.

Allah'ın vaadi haktır

Gülen için hesap zamanı olduğunu belirten
Bayat, "Dökülen kanların ve ülkeyi bir kaosa
sürüklemenin hesabının zamanı. Geberdiği
için mutluyuz. Zaten herkese bir ölüm var,
ona da geldi. Ama ne şekilde geldiğini biz kal-
bimizde hissederek biliyoruz. Çünkü Allah'ın
vaadi haktır. İnsana insansızca müdahale
eden muhakkak ki cehennemliktir. Onun yeri-
nin cehennem olduğunu bildiğimiz için kalbi-

miz de bu konuda müsterih.
Onu toprak dahi kabul etme-
yecektir” diye konuştu.
Bayat, en çok şehit anneleri, eş-
leri ve yavruları için mutlu ol-
duğunu ifade ederek, “Onlar
bugünü bekliyordu. Şehitleri-
mizin ve bizim kanımız yerde
kalmadı. Allah'ın intikamı en
güzel olanıdır. Aklımızdaki o
şehitlerimizin kanı ne zaman
alınacaktı sorusuna bugün
cevap bulundu” ifadelerini kul-
landı.

Ateşi bol olsun!

Gülen'in ölümüyle insanların rahatlayacağını
kaydeden Bayat, "Toplum artık daha ferah

bakacak. Çünkü bir terör elebaşı yok oldu.
Bir mürtet olarak öldü. Cehennemi bol
olsun. Ateşi bol olsun. Öcalan'a da sıra gele-
cek. Allah intikam alanların en hayırlısıdır. İn-
şallah intikamımızı bizim için Allah alacak”
değerlendirmesinde bulundu. Bayat, bu tür
olayların yaşanmaması için insanların inan-
cına güzel tutunması gerektiğini belirterek, in-
sanların imanlarına sarıldıkları, birbirlerine
kenetlendikleri, iyiyi, güzel ahlakı öğrettikleri
ve sevdirdikleri müddetçe güzel günler göre-
ceklerine inandığını dile getirdi. 15 Temmuz
şehitlerini rahmet dileyen Bayat, "Şehit yakın-
ları, anneleri, eşleri ve yavruları, bizim için en
önemlisi onlardı. Bizden bir miktar kan gitti
ama onlardan bir can gitti. Canın yeri hiçbir
zaman doldurulamayacak. Ama kanın
hükmü bugün yerine geldi” dedi.  AA

15 Temmuz gazisi Safiye Bayat, FETÖ elebaşının ölümüne ilişkin, “Şehitlerimizin ve bizim kanımız yerde kalmadı. Allah'ın
intikamı en güzel olanıdır. Aklımızdaki, o şehitlerimizin kanı ne zaman alınacaktı, sorusuna bugün cevap bulundu” dedi

‘Yenidoğan Çetesi'
soruşturması kapsamında
kapatılan hastanelerdeki

hastaların, çevre hastanelere
nakilleri devam ediyor.
Kapatılan Bağcılar TRG 

Hastanesi'ndeki hastalar
çevredeki hastanelere

sevk edildi

'Yenidoğan Çetesi' soruştur-
ması kapsamında haklarında ka-
patılma kararı verilen

hastanelerdeki hastaların çevre hastanelere
nakilleri devam ediyor. Soruşturma kapsa-
mında kapatılan Bağcılar TRG Hastane-
si’nde bulunan hastalar çevredeki
hastanelere nakledildi. Hastane önünde an-
nesinin sevkini bekleyen Haydar Çalin,
“Yoğun bakıma buraya sevk ettiler. Fazla bir

durumu yoktu. Buraya getirdik. annem bit-
kin bir hale düştü. doktorlar ümitte vermedi.
ağır hasta senin, ağır hasta senin diyerek
bizi iyice moralimizi bozdular.
duyduk ki bu hastane bu işleri
yapıyormuş. Yer ayarlıyoruz di-
yorlar, bir türlü yer ayarlanmıyor.
15 tane hasta var yoğum ba-
kımda 8 tanesi gitti, diğeri burada
başında da güzel sağlık personeli

var mı? Yok mu? onu da bilemiyorum" dedi.

Sırayla bekliyoruz
dayısının sevkini bekleyen ilyas Güvener,
“Yoğun bakımda yatan dayım için burada-
yız. Bizi devlet hastanesinden buraya sevk

ettiler. Sevk ettikten
sonra 15 gündür ru-
tinli bir şekilde dok-
tor bize bilgi
veriyordu. dün
öğlen sıralarında
geldik. doktor, her-

hangi bir sıkıntı yok, dayınız iyi, durumu
iyiye doğru gidiyor dediler. akşama doğru
bize bir haber geldi. Bu olaydan dolayı has-
tane kapatılıyor, hastaneye mühür basılıyor.
Gelin hastanızı sevk edeceğiz. dün akşam
saat 23.00’den beri, şu saate kadar burada-
yız. Sırayla hastaları sevk ediyorlar. ambu-
lanslar gidip geliyor. Sırayla bekliyoruz
hastamızı ne zaman sevk edecekler diye. Şu
konuda mağduruz yer söylemezler, bilgi ver-
mezler, herhangi bir bilgi vermezler nereye
gidecek, nerede tedavi görecek diyerek ama
sırayla bekliyoruz" diye konuştu. dHa

Hastalar çıkarılıyor



D ünya genelinde 50 milyonu aşkın ziya-
retçi rekoruyla anılan sergiye, HUPA-
LUPA Expo ev sahipliği yapıyor. Ocak

ayına kadar açık kalacak sergi, 10.00 ile 20.00 sa-
atlerinde, her saat başı başlayacak olan seansla-
rıyla ziyarete açık olacak. Sergide, tarihte plastine
edilerek korunan ilk fil Samba’nın, 6 metre uzun-
luğundaki zürafanın, 200 kilodan fazla ağırlığa
sahip olan gorilin aralarında bulunduğu 100’den
fazla hayvan bedeni yer alıyor.

Çeşit çeşit figür 

Sergide, Prof. Dr. Gunther von Hagens’in
geliştirdiği plastinasyon tekniği ile çürümez
hale getirilen hayvan bedenlerini sanatsal
bir yaklaşımla ortaya konuluyor. Küra-
törlüğünü Dr. Angelina Whalley’in
üstlendiği serginin Türkiye’deki bi-
limsel danışmanlığını İstanbul Üni-
versitesi-Cerrahpaşa yürütüyor.
Toplamda bin 200 metrekare
alana kurulan sergide, dünyanın
en büyük plastinatı olan bir fil-
den, hamile bir keçiye, 6 metre
uzunluğundaki zürafadan, ye-
mini ağzında tutan bir köpekbalı-
ğına kadar 100’den fazla hayvan
figürü yer alıyor. Sergide yer alan
tüm eserler, doğal yollarla haya-
tını kaybeden canlıların plastine
edilmesiyle oluşturuldu.

İkinci durak İstanbul 

HUPALUPA Expo İcra Kurulu üyesi
Merve Timurlenk Şengül, “Öncelikle
bu sergi, dünyada 50 milyondan fazla zi-

yaretçiyle dünyanın en çok gezilen sergisidir. Biz
de onun bir uzantısı olan gerçek hayvanların ser-
gisinde, İstanbul’da ağırlamaktan gurur duyuyo-
ruz. Bu sergi, insan ve hayvan
bedenlerini kalıcı olarak
koruyan plasti-
nasyon tek-
niğiyle

oluşturuldu. Bu sayede anatomiye, bilime, sa-
nata, ilgi duyan herkesi burada ağırlayabiliriz”
dedi. Şengül, sözlerini şu şekilde sürdürdü:

“Burada çok geniş bir yelpazede; öğ-
renciler, yetişkinler, çocuklar

için çok çarpıcı bilgi-
ler var. Örneğin

ren geyikle-
rinin

buz

üzerine nasıl yürüdüğünü, 40 bin iç içe geçmiş
kazıyla bir filin hortumunun nasıl olduğunu veya
boğaların neden bu kadar güçlü olduğu gibi çok
ilgi çekici bilgilere bu sergide ziyaretçilerimiz ula-
şabilir. Sergi Almanya’dan buraya 9 koca tırla
geldi.
Sergide toplamda 100’den fazla hayvan figürü-
nün yanı sıra bir de insan bedeni bulunuyor. 200
kilodan daha ağır bir gorilimiz var. Dünyanın en
büyük plastinatı olan 3,2 ton ağırlığında dev bir
filimiz var. Hamile bir keçimiz var. Bu sergi Tür-
kiye’de ilk hatta Almanya’dan sonra dünyanın
da ikinci durağıyız. Bunun gururunu yaşıyoruz.

Burada bütün eserler orijinal ve çok büyük bir
emekle yapıldılar. Mesela bir filin plastinatı

dört yıl sürmüş. Bütün sergiye baktığımız-
daysa 10 yılı aşkın bir emek var.”

Ziyaretçiler şaşıracak 

Serginin küratörü Dr. Angelina Whal-
ley, Dr. Gunther von Hagens ile çalış-
malarının genellikle insan
anatomisine odaklandığını dile getire-
rek, 2010’da İstanbul’da da sergile-
nen, insan anatomisi, fonksiyonları
ve sağlık konularında eğitim vermeye
adanan bir etkinlik olan Body
Worlds’ün dünya çapında 55 mil-
yonu aşkın kişi tarafından ziyaret edil-
diğini ve birçok kişiyi daha sağlıklı bir

yaşam tarzını benimsemeye teşvik etti-
ğini anlattı.

Görsel bir sanat 

İstanbul Üniversitesi-Cerrahpaşa Veteri-
ner Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr.

Ozan Gündemir de veterinerlik anatomi uy-
gulamalarında at, sığır, koyun, kedi, köpek ve
kuş kadavraları kullanıldığını ve buradaki en
önemli noktalardan birinin, kadavraların ha-
zırlanması ve saklanması olduğunu kaydetti.
Bu alanda en güncel tekniğin ise plastinasyon
olduğunu aktaran Gündemir, şu bilgileri
verdi: “Bu teknikte su ve yağın yerini belirli
plastikler alır; böylece dokunulabilen, kokma-
yan veya çürümeyen materyaller elde edilir.
Özellikle silikonun dokulara işlenmesi için
özel kadavra havuzlarına ihtiyaç vardır. Diğer
solüsyon ile hazırlanan kadavralara göre ma-
liyeti daha fazladır. Ama ister farklı kadavra
solüsyonunda hazırlansın, isterse plastine
edilsin el becerisi kadavra hazırlamak ve bu
kadavrayı incelenecek morfolojik yapılara
göre hazırlamak için çok önemlidir. Bu ser-
gide plastinasyon tekniği kullanılarak hazırla-
nan birçok hayvan kadavrası var. Fakat daha
önemlisi bu kadavralar sanatsal bir anlatım
dili ile hazırlanmış ve her biri görsel bir sanat
eseri niteliğinde.”
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Bilim ve sanat 
çevreleri tarafından

dünyanın en 
kapsamlı hayvan
anatomi sergisi 

olarak tanımlanan
‘Body Worlds: Animal

Inside Out-Gerçek
Hayvanların Anatomi
Sergisi’, HUPALUPA 
Expo’da ile açıldı.

Sergide yer alan tüm
eserler, doğal yollarla

hayatını kaybeden
canlıların plastine

edilmesiyle 
oluşturuldu

GERÇEK HAYVANLAR
ISTANBUL’A GELDI

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de Basın:(2108009)

2025 YILI 12 AYLIK PROTEZ HİZMET ALIMI 
ATAŞEHİR AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI HASTANESİ

2025 Yılı 12 aylık Protez Hizmet Alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre açık ihale
usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.   İhaleye ilişkin ay-
rıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN : 2024/1393740
1-İdarenin
a) Adı : ATAŞEHİR AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI HASTANESİ
b) Adresi :  Barbaros Mahallesi Fesleğen Sokak No:6 İSTANBUL 

34780 BATI ATAŞEHİR/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası : 2164697740 - 2166885759
ç) İhale dokümanının görülebileceği ve e-imza kullanılarak indirilebileceği internet sayfası

: https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/
2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı : 2025 Yılı 12 aylık Protez Hizmet Alımı
b) Niteliği, türü ve miktarı : Protez Hizmeti ( Sabit Ve Hareketli ) Alım İhalesi 

1- Metal Destekli Seramik Kron Köprü (Üye Başı) 
2- Kron Köprü Tamiri 
3- Geçici Kron 
4- İmplant Üstü Kron Köprü 
5- Tam Bölümlü Bitim 
6- Tam Bölümlü Metal Döküm 
7- Tam Bölümlü Tamir 
8- Yer Tutucu 
9- Ortodontik Tek Çene Apareyi 
10- Ortodontik Çift Çene Apareyi 
11- Hızlı Maxiller Expansiyon Apareyi
12- Pekiştirme Apareyi 
13- İmplant Üstü Hareketli Protez 
14- Protez Laboratuvar Teknik Destek Elemanı Hizmeti 17 Kişi Ayrıntılı Bilgiye Ekap’ta Yer Alan İhale

Dokümanı İçinde Bulunan İdari Şartnameden Ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer : Ataşehir Ağız ve Diş Sağlığı Hastanesi
ç) Süresi/teslim tarihi : İşe başlama tarihi 01.01.2025, işin bitiş tarihi 31.12.2025
d) İşe başlama tarihi : 01.01.2025
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) tarih ve saati

: 21.11.2024 - 10:30
b) İhale komisyonunun toplantı yeri (e-tekliflerin açılacağı adres)

: Ataşehir Ağız ve Diş Sağlığı Hastanesi Toplantı Salonu 3.Kat
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı unsurlara ilişkin
bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.1.3. İhale konusu işin yerine getirilmesi için alınması zorunlu olan ve ilgili mevzuatında o iş için özel olarak
düzenlenen sicil, izin, ruhsat vb. belgeler,
Mesul Müdürlük Belgesi (İstanbul İli Dışında)Metal Döküm Diş Protez Laboratuvarı, Hareketli Diş Protez
Laboratuvarı, Sabit Diş Protez Laboratuvarını kapsayan Çok Amaçlı Diş Protez Laboratuvarı Ruhsat
Belgesi
Mesül Müdürlük Belgesi 
Metal Döküm Diş Protez Laboratuvarı, Hareketli Diş Protez Laboratuvarı, Sabit Diş Protez Laboratuva-
rını kapsayan Çok Amaçlı Diş Protez Laboratuvarı Ruhsat Belgesi
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık oranlarına (halka
arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından fazla hisse-
sine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya yeminli mali müşavir ya da serbest
muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tarihinden sonra düzenlenen ve düzenlendiği tarihten ge-
riye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu gösteren belgeye ilişkin bilgiler,
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.2.1. İsteklinin ihalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait yıl sonu bilanço bilgileri:
Sunulan bilanço veya eşdeğer belgelerde;
a) Cari oranın (dönen varlıklar/kısa vadeli borçlar) en az 0,75 olduğunu,
b) Öz kaynak oranının (öz kaynaklar/toplam aktif) en az 0,15 olduğunu,

c) Kısa vadeli banka borçlarının öz kaynaklara oranının 0,50’den küçük olduğunu ve belirtilen üç kriterin birlikte
sağlandığını göstermek üzere yıl sonu bilanço belgelerine ilişkin bilgileri belirtebilirler.
Yukarıda belirtilen kriterleri bir önceki yılda sağlayamayanlar, son iki yıla ait belgelerine ilişkin bilgileri sunabilirler.
Bu takdirde, son iki yılın parasal tutarlarının ortalaması üzerinden yeterlik kriterlerinin sağlanıp sağlanmadığına
bakılır.
4.2.2. İş hacmini gösteren belgeler:
a) İhalenin yapıldığı yıldan önceki yıla ait toplam ciroyu gösteren gelir tablosu,
b) Hizmet işleri ile ilgili ciro tutarını gösteren belgeler,
Bu belgelerden birinin sunulması yeterlidir.
Toplam cironun teklif edilen bedelin %25'inden , hizmet işleri ile ilgili cironun ise teklif edilen bedelin %15'inden az
olmaması gerekir. Bu kriterlerden herhangi birini sağlayan ve sağladığı kritere ilişkin belgeyi sunan istekli yeterli
kabul edilir.
Bu kriterleri bir önceki yılda sağlayamayanlar, son iki yıla ait belgelerini sunabilirler. Bu takdirde son iki yılın para-
sal tutarlarının ortalaması üzerinden yeterlik kriterlerinin sağlanıp sağlanamadığına bakılır.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif edilen bedelin %
25 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini gösteren belgeler veya
teknolojik ürün deneyim belgesi.
4.3.2. Kapasite raporuna ait bilgiler:
-İsteklilerin, diş protez hizmetinin gerçekleştirileceği kendi laboratuvarlarına ait istekli firma merkezinin
ve İstanbul ili dışında olması halinde ilimizde bulunan protezin tüm aşamalarını yapabilecek kapasitede
ruhsatlı şubesinin (tam teşekküllü laboratuvar) bağlı bulunduğu Ticaret ve Sanayi veya Esnaf ve Sanat-
karlar Odasınca onaylanmış "Kapasite Raporunu" Yeterlik Tablosunda beyan edilmesi gerekmekte
olup, talep edildiği takdirde idaremize teslim edilecektir. İş ortaklığında kapasite raporuna ilişkin yeterlik
kriteri ortaklardan biri, bir kaçı veya tamamı tarafından sağlanabilir. 
İstekliler; Sğlık Bakanlığının 2022/2 sayılı genelgesi gereği, hizmetin ifasında kullanılacak olan ve ÜTS
kapsamında bulunan cihazlara ait ÜTS kayıtlarını Yeterlik Tablosunda beyan edilmesi gerekmekte olup,
talep edildiği takdirde idaremize teslim edilecektir.
-İşlerin Yapımında kullanılacak olan toz metal, mum, sert alçı, modelaj mumu, otopolimerizan plak,
soğuk akrilik toz/likit sıcak akrilik toz/likit akrilik ve seramik tozlarının ÜTS kaydı olacaktır. Tüm malze-
melerin ÜTS kayıtlarını Yeterlik Tablosunda beyan edilmesi gerekmekte olup, talep edildiği takdirde ida-
remize teslim edilecektir.
İstekli firma (ortak girişim olması halinde iş ortaklıklarında herhangi birisi) ihale tarihi itibariyle geçerlilik
süresi dolmamış TSE Hizmet Yeterlilik Belgesne Sahip olmalı ve Yeterlik Tablosunda beyan edilmesi ge-
rekmekte olup, talep edildiği takdirde idaremize teslim edilecektir.
4.3.3. İsteklinin teklifi kapsamında sunması gerektiği İdari Şartnamenin 7nci maddesi dışındaki madde-
leri ile teknik şartnamede belirtilen aşağıdaki belgeler:
KTS BELGESİ
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.Kamu veya Özel Sektöre sabit hareketli protez hizmeti gerçekleştirilen  Kron-Köprü, Kron-Köprü
Tamiri, Geçici Kron  Malzemeli Hareketli Protez (Tam Bölümlü) Akrilik Bitimi, İskelet Dökümü,  Yer Tu-
tucu, İmplant Üstü Hareketli Protez ve Aparey  hizmet alımı" hizmetlerinden biri, birkaçı yada tümünü
kapsayan hizmetler benzer iş olarak kabul edilecektir
5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açıktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların, e-imza kul-
lanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife ilişkin e-
anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların çarpımı sonucu
bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan is-
tekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.
10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici teminat vere-
ceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 120 (YüzYirmi) takvim günüdür.
14.Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38 inci madde-
sine göre açıklama istenecektir.
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Uluslararası Kızılhaç ve Kı-
zılay Dernekleri Federas-
yonunun (IFRC)

Lübnan'daki Operasyon Sorum-
lusu Lotte Ruppert, İsrail'in sal-
dırdığı Lübnan'daki insani durum
ve sağlık hizmetlerinde karşılaştık-
ları zorluklara ilişkin değerlendir-
melerde bulundu. Lübnan'da çok
kötü bir durum yaşandığının al-
tını çizen Ruppert, "Geçen aydan
bu yana saldırılarda ciddi bir artış
gördük ve ülkedeki genel durum
gerçekten kötüye gitti. Saldırı-
larda 2 binden fazla kişinin öldü-
ğünü ve 10 binden fazla kişinin
yaralandığını biliyoruz. Bunlara
çok sayıda sivil, sağlık çalışanı ve
çocuk da dahil. Bu nedenle şidde-
tin bu şekilde tırmanmasından
çok endişeliyiz" dedi.

Durum endişe verici

Ruppert, Lübnan otoritelerine göre, saldırılar ne-
deniyle 1 milyondan fazla kişinin yerinden edil-
diğine dikkati çekerek, bunların yaklaşık 3'te
1'inin çocuk olduğunun tahmin edildiğini belirtti.
Birçok kişinin sığınacak yer aradığını dile getiren
Ruppert, "Lübnan'da kitlesel bir yerinden edilme
kriziyle karşı karşıyayız. Çok sayıda insan artık
aileleriyle, komşularıyla veya arkadaşlarıyla bir-
likte kalıyor. Ayrıca ülkede çok sayıda geçici barı-
nak da var ancak bu sürdürülebilir bir durum
değil ve birçok insan umutsuzca desteğe ihtiyaç
duyuyor." diye konuştu. Ruppert, Lübnan’a her
gün saldırılar düzenlendiğini, bunların çoğunlukla
ülkenin ve Beyrut'un güneyinde yaşandığını söy-
ledi.Ülkede huzursuzluğun hakim olduğuna işaret
eden Ruppert, "Kızılhaç olarak insani desteğimizi
iletiyoruz ancak her şeyden önce şiddetin durma-
sına ihtiyaç duyduğumuzu çok net biliyoruz
çünkü durum çok endişe verici ve son bir aydır
devam ediyor. Bu yüzden tüm aktörleri durumu
yatıştırmaya ve uluslararası insani hukuka saygı
göstermeye çağırıyoruz” diye konuştu.

Tedarik zinciri etkileniyor

Ruppert, saldırıların devam eden insani yardım
çalışmalarını da etkilediğini kaydederek, Lübnan

Kızılhaçının ülkedeki ambulans hizmetlerinin bi-
rincil sağlayıcısı olmasına rağmen özellikle ça-
tışma bölgelerinde bu hizmeti vermesinin giderek
daha da zorlaştığının altını çizdi. İnsani yardım
görevlileri ve gönüllü yardımseverlerin can gü-
venliğinin önemli olduğunu söyleyen Ruppert, bu
konuda giderek artan zorluklarla karşılaştıklarını
ve bazı Kızılhaç gönüllülerinin yaralandığını be-
lirtti. Ruppert, "Şimdiye kadar Lübnan'ın tama-
mında faaliyet gösterebildik ancak bu daha da
zorlaşıyor. Bunun da ötesinde tedarik zincirimiz
açısından da gerçekten etkileniyoruz çünkü ül-
keye çok fazla ürün getirmemiz gerekiyor. Yeterli
ilaç, gıda ve temel ihtiyaç malzemesinin bulundu-
ğundan emin olmak istiyoruz ancak Suriye ile
Lübnan arasındaki ana sınır kapısına yakın za-
manda bir saldırı oldu. Bu, Kızılhaç gibi yardım
kuruluşlarının insani yardım malzemelerini ithal
etmesini zorlaştırıyor. Bu, kesinlikle insani yardım
ulaştırma yeteneğimizi etkiliyor” diye konuştu.

Sağlık sistemi gergin

Lübnan'da bulunan sağlık tesislerindeki duru-
mun çok dramatik olduğuna işaret eden Rup-
pert, ülkenin özellikle güneyinde çok sayıda
sağlık tesisinin yıkıldığını ve bazılarının kapan-

mak zorunda kaldığını dile getirdi. Ruppert, gü-
neyde faaliyet gösteren yaklaşık 100 sağlık ocağı-
nın tehlikeli durum nedeniyle kapanmak
zorunda kaldığına dikkati çekerek, "Ülke gene-
linde çok gergin bir sağlık sistemi görüyoruz.
Artan hasta sayısına hizmet sağlamakta zorluk
çekiyor. Şu anda ülkenin farklı bölgelerinde bu-
lunan 1 milyondan fazla insan kitlesel olarak ye-
rinden edildi ve hepsinin sağlık hizmetlerine
erişmesi gerekiyor. Sağlık tesisleri üstünde her
türlü sağlık hizmetini sunma konusunda artan
bir baskı var." dedi.

Çaba gerekiyor

Lübnan'da yaşananların nereye varacağını tah-
min etmenin çok zor olduğuna işaret eden Rup-
pert, yaşananların her halükarda uzun bir krize
neden olacağını öngördüklerini söyledi.
Ruppert, “İnsanların evlerine geri dönebilmele-
rini sağlamak için hükümetten ve tüm insani ak-
törlerden büyük bir çaba gerekecek. Bu yüzden
en iyi senaryoda bile ihtiyaçlar çok büyük olacak.
Hayat kurtaran çalışmalarımızı sürdürebilmek
için Türkiye hükümeti dahil tüm hükümetlerin
uluslararası dayanışmasına ve desteğine gerçek-
ten güveniyoruz” diye konuştu. AA

Uluslararası 
Kızılhaç ve Kızılay
Dernekleri Fede-
rasyon Sorumlusu

Lotte Ruppert, 
İsrail saldırısı al-
tındaki Lünan'da
son durumu an-
lattı. Sağlık siste-
minin tamamen
çöktüğünü ifade
eden Ruppert,
“Artık insani 

yardımları ulaştır-
makta bile güçlük
çekiyoruz. Şehirde
yardım bekleyen-
lerin durumuda
içler acısı” dedi

Çocuklarımız
güvende değil
Birleşmiş Milletler (BM) siber zorbalık konusunda
açıklama yaparak, çocukların çevrim içi ortamda
güvende olmasını sağlamak amacıyla daha fazla çaba
gösterilmesi gerektiğini bildirdi. BM, Dünya üzerindeki
çocukların siber zorbalığa maruz kaldığını söyledi 

siBeR zorbalığın dünya
çapında çocukların yüzde
15'ini etkileyerek ciddi

duygusal ve psikolojik zarara neden
olduğu ifade edilen açıklamada, ço-
cuklar için daha güvenli bir dijital
ortam yaratmak amacıyla hükümet-
ler, sivil toplum ve özellikle teknoloji
endüstrisi dahil tüm paydaşların
acil eyleme geçmesi gerektiği akta-
rıldı. Daha fazla çocuğun, genellikle
daha küçük yaşlarda dijital ortama
eriştikçe, siber zorbalık, cinsel sö-
mürü ve zararlı içeriğe maruz kalma
gibi endişe verici bir dizi çevrim içi
riskle karşı karşıya kalındığı vurgu-
lanan açıklamada, “Dijital teknolo-
jilerin hızla yaygınlaşması, çocukları
hem anlık hem de uzun süreli zarar-
lara karşı savunmasız bıraktı. Bu
riskleri gösteren bazı verilere rağ-
men, çocuklara yönelik çevrim içi
şiddetin tamamı hala yeterince

rapor edilmiyor ve soruşturulmuyor.
Çocukları korumak adına, çevrim
içi ve çevrim dışı şiddetin birbirine
bağlılığını tanıyan ve çocukların di-
jital dünyada karşılaştıkları benzer-
siz zayıflıkları ele alan kapsamlı bir
yaklaşımın benimsenmesi kritik
öneme sahiptir” denildi. Açıkla-
mada, teknoloji sektörünün, çocuk-
ların güvenlik ve korunma haklarına
öncelik vermesi gerektiği belirtilerek,
“Çocuk haklarına dayalı yaklaşım-
lara ilişkin mevcut ortaklıklar ve
rehberlik, eylem için bir temel oluş-
turmaktadır ancak bunların artan
tehditlere uygun bir ölçek ve hızda
uygulanması gerekmektedir. Ayrıca,
çocukları çözüm geliştirme sürecine
dahil etmek, onların refahını koru-
yan ve geliştiren dijital bir ortamın
yaratılmasında seslerinin duyulma-
sını sağlamak önemlidir” ifadeleri
kullanıldı.

Cesetleri bulundu
ABD donanması, rutin eğitim uçuşu sırasında 15 Ekim'de düşen
savaş uçağının 2 pilotunun bedenlerini bulduğunu duyurdu

aBD donanması, rutin
eğitim uçuşu sırasında
15 Ekim'de Washington

eyaletinde düşen savaş uçağının
kayıp 2 pilotunun cansız bedenle-
rine ulaşıldığını bildirdi.ABD do-
nanması, 15 Ekim'de ülkenin
kuzeydoğusunda bulunan Was-
hington eyaletinin Mount Rainier
bölgesinde düşen uçakla ilgili açık-
lama yaptı.Açıklamada, düşen
uçaktaki kayıp 2 pilotun cansız be-

denlerine ait parçaların bulunduğu
belirtilerek, pilotların kimliklerinin
birkaç gün içinde açıklanacağı kay-
dedildi.EA-18G Growler tipi savaş
uçağı 15 Ekim'de rutin eğitim
uçuşu esnasında dağlık Mount
Rainier bölgesinde düşmüş, enka-
zın yeri bir gün sonra tespit edilmiş,
uçakta bulunan 2 kişinin izine rast-
lanmamıştı.Yetkililer kazayla ilgili
soruşturmanın sürdüğünü 
bildirdi.Eski ABD Başkanı

Trump, Pensil-
vanya eyaletinde
sürdürdüğü seçim

etkinlikleri
kapsamında bir

fast food restoran
zinciri şubesine
girerek patates

kızarttı.
Demokrat Parti

başkan adayı Ka-
mala Harris’i
hedef alan

Trump,  Harris’in
McDonald's'ta

aslında hiç
çalışmadığını

iddia etti

Gençlik yıllarında bu restoran-
ların bir şubesinde çalıştığını
söyleyen Demokrat rakibi Har-

ris'e inanmadığını belirten Trump, "Her-
kese merhaba, bugün bu restorandaki ilk
günüm, bir iş arıyorum." sözleriyle kendi-
sini bekleyenleri selamladı. Restoranda
çalışanlarla tokalaşan Trump, daha sonra
ceketini çıkararak bir önlük giydi ve pata-
tes kızartması makinesini kullanan çalı-
şandan bilgi aldı. Ardından makinenin
başına geçen Trump, patatesleri kızarttık-
tan sonra diğer işlemleri yaptı ve arabaya
servis için bekleyen birkaç aileye menüle-
rini sundu. Arabaya servis sırasında bek-
leyen müşterilerle de sohbet eden Trump'a
çevrede bulunan Cumhuriyetçi destekçi-
leri yoğun ilgi gösterdi. "Şu anda kama-
la'dan 15 dakika daha fazla çalıştım."
diyerek etrafındakilere espri yapan Trump,
"Tüm hayatım boyunca bunu yapmak iste-
mişimdir, şimdi yapacağım çünkü o bunu
yapmadı." ifadelerini kullandı. kendi hazır-
ladığı patates kızartmalarından basın
mensuplarına da ikram eden Trump, bu
süre boyunca gazetecilerle sohbet etti.
Harris, başkan adayı olduktan sonra katıl-
dığı bir programda gençlik yıllarında bir
fast food restoran zincirinin şubesinde ça-
lışırken patates kızarttığını ve daha sonra
kasada çalıştığını söylemiş, Trump ise bu
söylemin yalan olduğunu savunmuştu.

LUBNAN’IN
DURUMU
ICLER ACISI!

Patatesci Trump!
Tahliye ediliyorlar

Rusya ile Ukrayna ara-
sındaki savaş devam
ederken Rus güçleri

Donbas bölgesindeki stratejik
öneme sahip Pokrovsk kentinde
kalan son 12 bin sivil için acil tah-
liye çağrısı yapıldı. Rusya-Uk-
rayna savaşı sürüyor, Ukrayna
Ordusu'nun Donetsk Oblas-
tı'ndaki Pokrovsk kenti yakınla-
rında bulunan cephe hattındaki
Pokrovsk'ta askeri hareketlilik sevi-
yesi artıyor. Rus güçleri, Donbas
bölgesindeki bu önemli lojistik
merkezi ele geçirmek için ilerler-
ken, Pokrovsk çatışmaların en
yoğun yaşandığı noktalardan biri
haline geldi. Pokrovsk'un askeri
idaresinin başkanı Serhiy Dobrak,
şehirde hâlâ bulunan yaklaşık
12.000 sivilin aralarında 100'den
fazla çocuğun da olduğunu belir-
terek acil tahliye çağrısında bu-
lundu. Rus birliklerinin hızlı
ilerlemesi nedeniyle güvenli bölge-

lere tahliyesi geçtiğimiz haftalarda
başlamıştı. Rusya'nın saldırıları
nedeniyle bölgedeki birçok Ukray-
nalı sivil, güvenli bölgelere ulaş-
mak amacıyla evlerini terk etmek
zorunda kaldı. Güvenlik endişele-
rinin artması nedeniyle acil tahliye
uyarısı tekrarlandı. AA
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TV
HAZIRLAYAN: 

AYNUR CİHAN / NEŞE MERT

HABER-DİZİ-SİNEMA-YARIŞMA-SPOR-SİYASET 

07:00 A'dan Z'ye
08:00 A'dan Z'ye
09:00 Gündem
10:00 Gündem
11:00 Gündem
12:00 Gün Ortası
13:00 Gün Ortası
14:00 Bugün
15:00 Bugün
16:00 Günlük
17:00 Günlük
18:00 Ana Haber
20:45 Gece Görüşü

02:30 Dürüye'nin 
Güğümleri
04:30 Söz
07:00 İki Aile
08:30 Dr. Özgür Koldaş ile
Sağlık Gündemi
09:30 Aramızda Kalsın
12:00 Sinema
13:30 Kiralık Aşk
15:20 Söz
19:00 Star Haber
20:00 Umut Kanatları
22:00 Umut Kanatları

10:00 Bilmedikleriniz
11:30 İş Dünyası
11:58 Dijital Para
12:00 Gün Ortası
12:45 Haberin İçinden
15:00 Günün İçinden
15:35 Dijital Para
15:40 Haber Bülteni
17:00 Dünyada Bugün
17:30 Gündem
18:45 Haberin İçinden
19:45 Ana Haber
21:00 Çözen Kazanır
21:30 Medya Kritik
23:00 Bugünden Yarına

04:30 Poyraz
Karayel
07:00 Yabancı Damat
09:00 Neler Oluyor Hayatta
11:00 Yaprak Dökümü
13:00 Gelinim Mutfakta
16:00 Ayazın Sonu Güneş
17:15 Bizi Birleştiren Hayat
19:00 Kanal D Ana Haber
20:00 Turnike
23:15 Borç Harç

03:00 Ateş Kuşları
05:50 Kalp Yarası
08:00 Kahvaltı Haberleri
10:00  Müge Anlı ile Tatlı Sert
13:00 Gün Ortası
14:00 Sen Anlat Karadeniz
16:00 Esra Erol'da
19:00 ATV Ana Haber
20:00 Bir Gece Masalı

06:00 Şahane 
Hayatım
07:30 Fatih Savaş ile 
Sabah Sohbetleri
08:30 Ezgi Gözeger ile Çalar
Saat Hafta Sonu
11:15 Leyla: Hayat, Aşk,
Adalet...
13:45 Kızıl Goncalar
16:30 Gizli Bahçe
19:00 Ozan Gündoğdu ile NOW
Ana Haber Hafta Sonu
20:00 Yabani

02:30 Aramızda 
Kalmasın
04:30 Gazete Magazin
06:00 Dizi
07:15 Ebru ile 8'de Sağlık
08:30 Aramızda Kalmasın
11:00 MasterChef Türkiye
13:45 Gazete Magazin
16:00 Zuhal Topal'la Yemekteyiz
20:00 MasterChef Türkiye

04:00 Haber Bülteni
07:00 Gün Başlıyor
10:00 Para Gündem
12:00 Gün Ortası
13:00 Haber Hattı
15:00 Habertürk Manşet
16:00 HT 360
17:00 Akşam Haberleri
19:00 Ana Haber Bülteni
20:00 Türkiye'nin Nabzı

07:00 Hafta Sonu 
Gün Uyanıyor
09:00 Magazin Hattı
10:00 Haber Bülteni
11:00 Haber Bülteni
16:00 Haber Bülteni
17:00 Haber Bülteni
18:00 Hafta Sonu Ana Haber
Bülteni
19:30 Alfapetek
20:30 Taksim Meydanı
23:30 Ersin Düzen ile 
Futbolun 100'ü

02:45 Sandık
Kokusu
05:00 Bahar
08:00 Ebru & Murat ile 
Bu Sabah
10:00 Deha
12:30 Gelin Evi
15:00 Didem Arslan Yılmaz'la
Vazgeçme
18:45 Show Ana Haber
20:00 Kalpazan
22:00 Kalpazan

03:20 Gönül Dağı
05:45 Kalk Gidelim
08:50 Kod Adı Kırlangıç
10:30 Alişan ile Hayata
Gülümse
13:15 Seksenler
14:25 Gönül Dağı
17:45 Lingo Türkiye
19:00 Ana Haber
19:55 İddiaların Aksine
20:00 Mehmed: Fetihler
Sultanı

07:00 Güne Başlarken
09:30 Geri Sayım
11:00 Haber Merkezi
11:35 Piyasalar
11:40 Laf Aramızda
11:45 Spor
12:00 Haber Merkezi
12:30 Piyasalar
12:35 Piyasa Ekranı
12:50 Paranın Nabzı
13:00 Öğle Bülteni
13:50 Piyasalar
13:55 Hava Durumu
14:00 Öğle Bülteni

Armağan Çağlayan’ın Gör Beni
adlı YouTube programına
konuk olan ünlü rock’çı Teo-
man, yaptığı açıklamayla şa-
şırttı. Teoman bu zamana
kadar bir banka hesabı olma-
dığını ve ölmeden önce ilk defa
bir hesap açtığını şu sözlerle
ifade etti: “Ben ilk banka he-
sabımı birkaç ay evvel açtım.
Neyim var neyim yok, yeni an-
ladım. İşin maddi tarafına hiç
eğilmemiştim eskiden. Bir

ortak hesabım vardı menaje-
rimle, her şeye o bakardı. Ben
hiçbir şeyi hayatım boyunca
kontrol etmedim. Ne kadar
param var diye hiç bakmadım.
Ekonomiyle ilişkim hiç yoktu,
yeni yeni başladım. Artık pa-
rayla ilgileniyorum. Kariyerimin
son dönemine giriyorum.
Dedim ki her şeyimi derli toplu
yapayım, ayakları yere basan
bir adam olarak geçireyim ol-
gunluk dönemimi.” 

13

S ilivri Belediyesi ile Si-
livri Trabzon ve Trab-
zonsporlular Derneği

iş birliğiyle düzenlenen
Muhlama ve Kuymak Festi-
vali, Silivri Sahili Festival
Alanı’nda gerçekleşti.  Et-
kinliğe, Silivri Belediye Baş-
kanı Bora Balcıoğlu ve eşi
Hayriye Sena Balcıoğlu'nun
yanı sıra, Silivri Trabzon ve
Trabzonsporlular Derneği
üyeleri, belediye meclis üye-
leri ve çok sayıda vatandaş
katıldı. Silivri Belediye Baş-
kanı Bora Balcıoğlu ve eşi
Hayriye Sena Balcıoğlu da

festival alanını ziyaret ede-
rek vatandaşlarla bir araya
geldiler.

Farklılığımız
zenginliğimiz

Silivri Belediye Başkanı Bora
Balcıoğlu, Silivri’nin 81 ilden
vatandaşın yaşadığı bir
"huzur adası" olduğunu vur-
guladı. Birlik ve beraberliğin
önemine dikkat çeken Baş-
kan Balcıoğlu, “Bizim zen-
ginliğimiz de farklılıklarımız
da işte sizlersiniz. Silivri’yi
hep birlikte geleceğe taşıya-
cağız. Çünkü Silivri birlikte

güzel diyoruz, birlikte güze-
lin anlamı da bu işte; bura-
daki bu ortam. Hep
beraberiz; kadın, çocuk,
genç, erkek hep birlikteyiz”
dedi. Başkan Balcıoğlu, her
fikre saygı duyan bir yöne-
tim anlayışıyla hareket ettik-
lerini belirtti.

Trabzonlulardan
teşekkür 

Silivri Trabzon ve Trabzons-
porlular Derneği Başkanı
Aydın Karabina, Silivri Bele-
diye Başkanı Bora Balcıoğ-
lu'na verdiği desteklerden

dolayı teşekkür etti. Kara-
bina, festivalin vatandaşların
kaynaşmasına vesile oldu-
ğunu vurgulayarak, "Bele-
diye Başkanımız Sayın Bora
Balcıoğlu’nun özenle bu or-
tamı bizlere yaşatması, der-
neklere sıcak bakması,
olumlu ve samimi davranış-
larından dolayı kendilerine
bir kez daha şükranlarımı
sunuyorum" dedi. Festivalde
gün boyu muhlama ve
kumak ikram edildi. Silivrili-
ler açılan stantlarda Karade-
niz bölgesine özgü el işi ve
eşyaları satın aldı. 

MıS GıBı KUYMAK!MıS GıBı KUYMAK!MıS GıBı KUYMAK!MıS GıBı KUYMAK!MıS GıBı KUYMAK!MıS GıBı KUYMAK!

Parama hiç 
bakmadım!

EtkilEyici sesi ve güçlü sahne enerji-
siyle adından söz ettiren Melek Mosso,
verdiği konserle hayranlarına unutulmaz
bir gece yaşattı. Sahneye siyah mini elbi-
sesiyle çıkan Mosso, şıklığı ve zarafetiyle
dikkatleri üzerine toplarken, konser bo-
yunca sergilediği müzik ve dans perfor-
mansıyla da izleyicilerden tam not aldı.
Şıklığıyla göz kamaştıran sanatçı hem
müziği hem de stiliyle sahnede adeta pa-
rıldadı. Konser boyunca müziğin ritmine
kendini kaptırarak coşkulu bir dans per-
formansı sergileyen Melek Mosso, ener-
jisiyle dinleyicilerini mest etti.  Bir
hayranının albüm beklentisini dile getir-
mesi üzerine, Mosso tamamen kendi
söz ve müziklerinden oluşacak bir
albüm üzerinde çalıştığını açıkladı. "Bu
sefer kimsenin istediğini yapmayacağım,
çok da kuralları takmayan bir albüm
olacak" diyerek müzikseverleri heyecan-
landırdı. Sanatçı, hem müziği hem de
açıklamalarıyla geceye damga vurdu.

Silivri Belediyesi ile Silivri Trabzon ve Trabzonsporlular Derneği 
iş birliğiyle Muhlama ve Kuymak Festivali düzenlendi. Festivalde,
Karadeniz’in ünlü lezzetleri vatandaşların beğenisine sunuldu

Asya’nın sesleri İstanbul’da

13. ABU TV Şarkı Festivali", İs-
tanbul Lütfi Kırdar Uluslararası
Kongre ve Sergi Sarayı’nda ya-
pıldı. Festival, Asya-Pasifik Yayın
Birliği (ABU) ve TRT iş birliğiyle
"Yapay Zeka, Yayıncılık ve Top-
lum" temasıyla hazırlanan, "61.
ABU Genel Kurulu ve Bağlantılı
Toplantıları" çerçevesinde ger-
çekleştirildi. Asya-Pasifik bölge-
sinin kültürel zenginliklerini

sergilemeyi hedefleyen etkinlik,
11 ülkenin sanatçılarını aynı sah-
nede buluşturdu. Türkiye'yi tem-
silen Sinan Akçıl'ın sahneye
çıktığı festivalde, Türkmenistan'ı
Shatlyk Gurbannazarov, Özbe-
kistan'ı Bek Milliy Sozler An-
sambli, Japonya'yı Yoko
Takahashi, Çin'i Shan Yichun,
Çin'in Hong Kong bölgesini
German Ku, Makao bölgesini

Elisa Chan, Hindistan'ı Hemant
Brijwasi, Malezya'yı Khai Bahar,
Güney Kore'yi Lee Mu Jin, En-
donezya'yı Silet Open Up temsil
etti.  Görkemli ışık şovlarının
yanı sıra Asya'nın kültürel zen-
ginliklerini anlatan videoların da
izleyicilere sunulduğu etkinlikte
katılımcılar da dağıtılan ışıklı bi-
leklikler ile performanslara 
eşlik etti. 

Melek Mosso tam not aldı



22 EKİM 2024 SALI14 SPORwww.gazetedamga.com.tr

Süper Lig’in 9’uncu haftasında Fenerbahçe,
deplasmanda Samsunspor ile 2-2 berabere
kaldı. Maçın ardından Samsunspor Teknik

Direktörü Thomas Reis ve Fenerbahçe Teknik
Direktörü Jose Mourinho karşılaşmayı değer-
lendirdi. Sonuçtan memnun olmadığını belirten
Fenerbahçe Teknik Direktörü Jose Mourinho,
“Samsunspor'u ve hocasını tebrik etmek isterim.
Gerçekten iyi bir takım, organize bir takım.
Sonuç için savaşıyorlar. İyi bir taraftarları var.
Tabii ki bazı sahaya bir şeyler atan taraftarları
hariç tutuyorum. Zor anlarda takımlarını des-
tekliyorlar. Bugün sonuçta memnun değilim
ama buraya gelip Bu maçı oynamış olmaktan
dolayı mutluyum” dedi.

Rakibe mesafemiz arttı 

Bodrumspor maçında 3 puan için savaşacakla-
rını ifade eden Mourinho, “Şu andaki puan tab-
losuna baktığımızda evet direkt rakiplerimize
olan mesafemiz 2 puan daha arttı. Bunun
sezon sonunda nasıl etki edeceğini şimdiden bi-
lemem. Çünkü sihirli bir beynim yok. Sezon so-
nunda nasıl bir etkisi olur bunu bilemem. Ama
sadece size şunu söyleyebilirim ki bir sonraki
maçımız olan Bodrum maçında 3 puan almak
için savaşacağız. Tekrardan galibiyete dönmek
için savaşacağız. Öngörebileceğim tek şey bu.
Dolayısıyla ben bugünkü puan kaybının şim-
diye etkisini değerlendirebilirim. Eğer yanılmı-
yorsam bir maçımız eksik ve 8 puan fark olduğu
durum bu bizim için” diye konuştu.

Tadic en iyisi

Oynayan veya oynamayan oyuncularını kame-
ralar önünde analiz etmek istemediğini belirten
Mourinho, “Artık bu soruların sorulmasını anla-
maya başladım. Aslında şuna şaşırdım diyebili-
rim. Neden kaleci İrfan Can Eğribayat
oynamıyor? Niye Cenk Tosun oynamıyor? Bu
isimleri de saymanızı beklerdim. Neden Oğuz
Aydın oynamıyor diye. Çünkü size şöyle söyle-
yebilirim, benim için Tadic birkaç maçta takımın
en iyisi. Sadece önemli goller attığı için değil,

aynı zamanda takıma vermiş olduğu denge için,
aynı zamanda takımın organize olmasını da
koyduğu akıl için, pozisyon hatası yapmadığı
için, karar verme hatası yapmadığı için. Eğer
bana derseniz ki onun oynamasını istemiyoruz,
başka oyuncunun oynamasını istiyoruz derse-
niz, tamam. Benim için artık bundan da daha
fazla sebep vermek açıkçası zor. Oyuncularımı
da burada kameralar önünde analiz etmek iste-
miyorum. Onları savunmam gerekiyor. Burada
açıklamam doğru değil. ‘Bu sebepten oynuyor,
bu sebepten oynamıyor’ gibi açıklamalar yap-
mam doğru değil ama anlıyorum. Sizin kültürü-
nüzün bir parçası bu. Ben de cevap vermeye
çalışıyorum ama benim için zor. Oğuz neden
oynamadı? İrfan kulübedeydi. Her gün bu tarz
sorular soruyorsunuz. Bugün de maçtan önce
bana sordular neden bugün Kostic'i sol bekte
bekliyor taraftarlar diye. Bu sefer Djiku oynadı,
Levent niye oynamadı? Bunları açıklaması
benim için zor. İrfan bugün kulübedeydi, Tadic
oynadı ama sürekli bunun için ağlıyorsunuz
neden İrfan oynamıyor. Şimdi de Oğuz'u söylü-
yorsunuz bana. Şunu tavsiye edebilirim size.
Bunu anlayabilirsiniz. Çok önemli, çok harika
bir oyuncu da kritik bir hata yapabiliyor takım
için” yorumlarında bulundu.

Kolay maç kazanıyorlar 

Bazı takımların çok kolay maç kazandığını 
ifade eden Mourinho, “Samandıra'da benden
başlayıp oyuncularıma kadar herkes gerçekten
çok çalışıyor ve buna da devam edeceğiz. 
Bu ligi biliyoruz, bazı takımlar daha kolay maç
kazanıyorlar. Ama bizler de lig sonuna kadar
oynadığımız her maçı kazanmak için elimizden
geleni yapacağımızın sözünü veriyorum. 
Perşembe günü farklı bir turnuva da bir
maçımız var. Bizden farklı seviyede olan özel bir
kulübe karşı oynayacağız. 2 tane evimize üst
üste maç oynayacağız. Manchester United ve
Bodrumspor maçları. Birlikte savaşalım, inan-
maya devam edelim yapmış olduğumuz gibi”
dedi. DHA

Takım olarak çok iyi bir performans gös-
terdiklerini belirten Samsunspor Teknik
Direktörü Thomas Reis, “Taraftarımızın
önünde de istediğimiz performansı gös-
terdik. İlk yarı sakin kalmayı başarama-
dık. Ancak ikinci yarıda çok daha iyi bir
performans gösterdik. Fenerbahçe çok
zorlu ve iyi bir takım. Böyle bir takıma 2
defa geriden gelmek kolay olmadı. Fe-
nerbahçe’ye karşı aldığımız 1 puanda
iyiydi. Göztepe’ye karşı da böyle taçtan
hatalı gol yemiştik. İletişimizin iyi olması
lazım. Basit goller yemememiz lazım. Fe-
nerbahçe’nin bulduğu bir pozisyon de-
ğildi, bizim hatamızdan ilk golü yedik”
diye konuştu. Maçı son dakikaya kadar

bırakmadıklarını ifade eden Reis, “Bu
benim için çok önemli. Son dakikaya
kadar bırakmamaları gerektiğini söylüyo-
rum. 90 dakika boyunca vazgeçmeme-
leri, inançlarını kaybetmemeleri
gerektiğini takımımla konuşuyorum.
Umarım bundan sonraki maçlarda ilk
golü atan biz oluruz. Golü yesek bile tek-
rardan geri gelmesini bilen takımız. Bunu
başardığımız için çok mutluyuz” ifadele-
rinde bulundu.

Mourinho rol model 

Kendisinin için Jose Mourinho’nun rol
model olduğunu belirten Reis, “Mou-
rinho harika bir teknik direktör. Ligin geri

kalan kısmında iyi şans diliyorum.
Üçüncü golü atmış olsalar belki maç
orada bitecekti. Biz daha sonraki
maçlarda daha iyi şeyler yapma-
mız gerekiyor. Benim için iyi bir
rol model diyebilirim. Bugün de
kendisiyle ilk defa görüşme fır-
satım oldu. Taraftarımıza te-
şekkür etmek istiyorum.
Yapmış oldukları koreografi
inanılmazdı. Bugün bize inanıl-
maz destek oldular. Taraftarı-
mız bizimle olacak olursa güzel
bir sezon geçirmiş oluruz. Onları
bir sonraki evde oynayacağımız
maçta bekliyoruz” şeklinde konuştu. 

ilk yarı sakin kalamadık 

Trendyol Süper 
Lig'in 9. haftasında
Samsunspor'a konuk
olan Fenerbahçe, 
sahadan 2-2'lik 
beraberlikle ayrılarak
zirve yarışında yara 
aldı. Fenerbahçe, 
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MOURINHO
Kartal'ın gerisinde kaldı
Teknik direktör Jose Mourinho yönetiminde Trendyol Süper
Lig'de geride kalan 8 maçında 7 puan kaybeden Fenerbahçe,
geçen sezonki performansının uzağında kaldı. Fenerbahçe'nin
eski teknik direktörü İsmail Kartal'ın skoruna yetişemedi

MOurinhO yönetimindeki Fenerbahçe, İs-
mail Kartal döneminin uzağında kaldı. İs-
mail Kartal'la geçen sezon ilk 8 lig
maçından galibiyetle ayrılan Fenerbahçe,
bu sezon 8 maç sonunda 7 puan kaybetti.
Jose Mourinho yönetiminde 8 maç so-
nunda 5 galibiyet alan sarı-lacivertliler, kale-
sinde gol gördüğü 3 maçta da puan
kaybetti.Teknik direktör Jose Mourinho yö-
netiminde Trendyol Süper Lig'de geride
kalan 8 maçında 7 puan kaybeden Fener-
bahçe, geçen sezonki performansının uza-
ğında kaldı. Eski teknik dirertörü İsmail
Kartal idaresinde 2023-2024 sezonunu 99
puanla ikinci sırada tamamlayan sarı-laci-
vertli takım, ilk 8 haftalık periyotta puan
kaybı yaşamazken, 6 maçta kalesini gole ka-
patmıştı. Kartal yönetiminde Gaziantep
FK, Samsunspor, MKE Ankaragücü, An-
talyaspor, Corendon Alanyaspor, RAMS

Başakşehir, Çaykur Rizespor ve Kasımpaşa
maçlarından oluşan 8 haftalık periyotta ha-
nesine 24 puan yazdıran Fenerbahçe, 20
gol atarken kalesinde ise 3 gol gördü. İlk
hafta oynanan Gaziantep FK müsabaka-
sını 2-1, dördüncü haftadaki Antalyaspor
karşılaşmasını ise 3-2 kazanan sarı-lacivertli
takım, kalan 6 maçta rakiplerine gol şansı
tanımadı. Ligde çıktığı 38 maçta 31 galibi-
yet, 6 beraberlik ve 1 yenilgi alan İsmail
Kartal'ın öğrencileri, toplamda 15 puan
kaybı yaşarken, Jose Mourinho yöneti-
minde ise sarı-lacivertli takım ilk 8 müsa-
baka sonunda 7 puan kaybetti. 

8 puan geriye düştü

Geride kalan sezon İsmail Kartal yöneti-
minde sezona 10 maçta 10 galibiyetle baş-
layarak rekor kıran sarı-lacivertli takım, Jose
Mourinho yönetiminde ise 9. haftada 1

maç eksiğiyle zirvenin 8 puan gerisinde
kaldı. Oynadığı 8 maçta 5 galibiyet, 2 bera-
berlik ve 1 yenilgi alan sarı-lacivertli takım,
bu maçlarda 18 gol atarken, kalesinde ise 7
gol gördü. Mourinho'nun ekibi, ligde galip
geldiği Adana Demirspor, Çaykur Rizespor,
Corendon Alanyaspor, Kasımpaşa ve
Onvo Antalyaspor müsabakalarında kale-
sini gole kapatırken, gol yediği 3 maçta da
puan kaybetti. Ligin ikinci haftasında Göz-
tepe deplasmanında galibiyeti koruyama-
yan sarı-lacivertli ekip sahadan 2-2'lik
beraberlikle ayrılırken, 6. haftada taraftarı
önünde ezeli rakibi Galatasaray'a 3-1 ye-
nildi. Fenerbahçe, Samsunspor deplasma-
nında da 2 kez öne geçtiği müsabakada 1
puana razı oldu. İsmail Kartal yönetiminde
geçen sezon ilk 2 sıranın dışına çıkmayan
sarı-lacivertli takım, Jose Mourinho yöneti-
minde 9. haftayı 4. sırada tamamladı.
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Bengisu rekor kırdı

Manchester United Teknik 
Direktörü Erik ten Hag, 

Fenerbahçe ile oynayacakları
Avrupa Ligi mücadelesi öncesi

açıklamalarda bulundu. 
Mourinho hakkında da konuşan
Hollandalı çalıştırıcı, "Mourinho
ile karşılaşmaktan ve ona karşı

oynamaktan gerçekten keyif
alıyorum” dedi

Fenerbahçe, UEFA Avrupa Ligi'nin
3. haftasında Manchester United ile
karşı karşıya gelecek. Kırmızı Şeytan-
lar'ın Teknik Direktörü Erik ten Hag,
TNT Sport'a maça dair açıklamalarda
bulundu. Hollandalı çalıştırıcı, sarı-la-
civertlilerin Teknik Direktörü Jose
Mourinho hakkında konuştu.
Hag'ın açıklamaları şu şekilde: "Jose
Mourinho ile karşılaşmaktan ve ona
karşı oynamaktan gerçekten keyif alı-
yorum. Kazanmayı bilen birisi ve kari-
yerinde pek çok kupa kazandı. O pek
çok menajer için bir örnek, bu yüzden
ona karşı oynamaktan gerçekten keyif
alacağım.

Kazanmak zorundayız

Moralimiz her zaman yüksekti ama

bir galibiyetle daha da iyi olacak.
Herkesin takımımızdan beklentileri
yüksek, bu yüzden kazanmak zo-
rundayız. Her maça çıkmalı ve ka-
rarlı olmalıyız. 
Kazandığımızda 24 saat boyunca
bunun tadını çıkarırız ve sonra yolu-
muza devam ederiz. Futbol bu, şim-
diyi yaşamak zorundasınız.
Geçmişte olan geçmişte kalır, her
gün ve her sezon kendinizi kanıtla-
manız gerekir. 
Bu yüzden, bunun için uğraşmalıyız
ve nereye varacağımızı göreceğiz
ama hedefimiz yine bir kupa kazan-
mak." Fenerbahçe ile Manchester
United arasında oynanacak Avrupa
Ligi mücadelesi 24 Ekim TSİ
22.00'da başlayacak.

ABD'nin Havai Adası'ndaki Molokai Kanalı'nı da 12 saat 10
dakikada yüzerek geçip bunu başaran ilk Türk sporcu olan
İzmirli ultra maraton yüzücüsü Bengisu Avcı, kadınlarda 
parkurun Avrupa’nın en hızlı derecesinin de sahibi oldu
Okyanus Yedilisi (Ocean 7) olarak ad-
landırılan dünyanın en zorlu 7 açık
deniz yüzüşü projesini tamamlamak için
5'inci etabı da bitiren ilk Türk kadını
olan Bengisu Avcı, kadınlarda Avru-
pa’nın en hızlı derecesi alarak da tarih-
teki yerini aldı. 

Denizanası ve 
köpekbalığı tehlikesi

Bengisu Avcı, "Yüzerken bir anda mayıs
ayında denizanası teması yaşadığım
yere geldiğimi fark ettim. Ne onlar, ne de
köpekbalıkları ortada vardı. Karanlıkta
uzaktaki dağlar seçiliyordu. Normalde
gün doğduktan sonra en az 2-3 saat
daha yüzmeliydim ama bir anda dibi
gördüm. Ay bana oyun oynuyordu
sanki. Sonra beklenen ses
geldi, 'Tekne final pozis-
yonunu alıyor.' Geçiş bit-
mişti, yüzmemiş sanki
uçmuştum. Geçişime izin
veren tüm okyanus canlı-
larına minnettarım" diye-
rek duygularını özetledi.

Başarmak önemliydi 

Yaklaşık 12 saatlik bir

performansla kayalık kıyıya vardığını da
sözlerine ekleyen Bengisu Avcı, "Kaptan,
kayalık alana çıkmayı tehlikeli buldu ve
beni Alan Davis Plajı’na doğru yönlen-
dirdi. Karanlık suda yolu zar zor bula-
rak plaja adım attığımda saatin 04.38
olduğuna inanamadım. Bu parkurdaki
en hızlı kadın derecesi 12 saat 7 dakika
ile Avustralyalı Penny Palfrey’ye ait.
Ancak her parkur her geçişte size farklı
bir doğa sunuyor. Bu bir yarış değil. O
nedenle buradaki en güzel duygu, par-
kuru tamamlamak" dedi.

Onbinlerce dolar masraf 

Bu yıl Cook Boğazı ve Molokai’yi geçti-
ğini, Kuzey Denizi ve ilk Molokai dene-
mesinde tekneye çıkmak zorunda

kaldığını vurgulayan Bengisu
Avcı, "Her geçiş için karşı-
mıza onbinlerce dolarlık
önemli giderler çıkıyor. Bir
sponsor olmadan Avru-
pa’dan gelen rakiplerle mü-
cadele edebilmek gerçekten
çok zor. Bu nedenle destekçi-
min ve tüm ekibimin varlığını
yanımda hissetmek çok özel"
şeklinde konuştu.  DHA
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Karşılaşmanın ardından düzenlenen
basın toplantısında Kasımpaşa Teknik
Direktörü Sami Uğurlu ve Alanyaspor
Teknik Direktörü Fatih Tekke açıklama-
larda bulundu.Maçı değerlendiren Sami
Uğurlu, ilk 60 dakika ile son 30 dakikada
farklı bir oyun ortaya koyduklarını ifade
etti. 

İyi oynadık 

Pozitif yanlara da değinen Uğurlu, sa-
vunmada ciddi şekilde mücadele ettikle-
rini ve takım olarak kazanılan toplarla
geçiş oyununu uygulamaya çalıştıklarını
belirterek, “Pozitif taraftan bakmak gere-
kirse, savunmayı ciddi şekilde yapan,
doğru savunma pozisyonu alan ve takım
halinde kazandığı toplarla geçiş yap-
maya çalışan bir takım vardı. Ancak me-
safeler uzadığında oyun etkisini yitiriyor.
Bizim oyun kurgumuz bu değil. Çünkü
oyun kurgumuz, birinci bölgeden ikinci
bölgeye hızlı geçiş yapıp, oradan da
üçüncü bölgeye etkili bir şekilde hızlı
oyuncularımızla geçmek üzerine kurulu.
Bunu daha önceki sezonlarda da başa-
rıyla yapmıştık. Ancak o mesafeler ne
kadar uzarsa birinci bölgelerden üçüncü
bölgelere direk geçişlerde problem yaşa-
nır. Dediğim gibi hem psikolojik hem de
oyun kurgusu açısından son 30 daki-
kada düzeltmemiz gereken noktalar var.
Bu süreyi 70-80 dakikalara taşıyabilir-

sek, çok daha farklı bir takım olabiliriz.
Özellikle Rizespor, Galatasaray ve Alan-
yaspor gibi zorlu üç deplasman oyna-
yan, deplasmanlarından 7 puan
toplayan bir Kasımpaşa takımı. Kendi
sahamızda çok basit puanlar kaybettik.
Dışarıda bu puanları toplayan bir takı-
mın daha fazla puan alması gereki-
yordu. Ancak lig uzun ve biz iyi bir takım
olduğumuzu, iyi oyunculara sahip oldu-
ğumuzu, iyi bir oyun kurgusuna sahil ol-
duğumuzu biliyoruz. Bu nedenle oyun
süresini daha da uzatacağımızı düşünü-
yorum. İlk yarıda gerçekten iyi bir oyun
sergiledik, bu oyunu sadece son 20-25
dakikaya sığdırmamak gerekiyor. Tam
60-65 dakika boyunca oyunun üstünlü-
ğünü ele geçiren, birçok pozisyon bulan
bir Kasımpaşa takımı izledik. İlerleyen
maçlarda bu oyunu ve planı daha iyi iş-
leyeceğimizi, bu kurguyu saha iyi uygu-
layarak sahaya daha iyi yansıtacağımızı
düşünüyorum” açıklamasında bulundu.

Beraberliği yakalayabilirdik 

Alanyaspor Teknik Direktörü Fatih Tekke
ise, bir yıl önce Galatasaray ve Gazian-
tep FK’ya karşı oynadıkları maçları ha-
tırlatarak açıklamalara başladı. O
maçları kaybettiklerini belirten Tekke,
bugünkü maçta da benzer bir senaryoyla
karşılaştıklarını ancak genel olarak iyi
oynadıklarını ifade etti. Tekke, “Bir yıl

önce Alanyaspor’a ilk geldiğimizde Ga-
latasaray ve Gaziantep’e karşı oynadığı-
mız maçı hatırlayarak başlamak
istiyorum. O maçı kaybettik, ancak
olumlu tarafından bakarsak bugün çok
iyi oynadığımız bir maç oldu. Maça 1-0,
hatta 2-0 geride başlamak ve bu skordan
dönmek için neredeyse her şeyi denedik.
Herkes ikinci yarıdan bahsediyor, ama
bence maçın dönüm noktaları ilk yarı-
daydı. İlk yarıda 1-0’iken hatta 2-0’iken
beraberliği yakalayabileceğimiz anlar
oldu. Yayının başında da belirttiğim gibi,
üçüncü bölgede daha dikkatli olmamız
gerekiyor. Bu bölgede sık sık hata yapı-
yoruz. Buluşmalarda ve paslarda daha
dikkatli olmamız lazım. Çünkü bu takım
pas oyununu alışkanlık haline getirmiş
ve bundan da vazgeçmemiş bir takım ve
bu oyundan vazgeçmiyor. İlk yarıda ra-
kibe karşı iki farklı baskı yaptık ve iki-
sinde de başarılı olduk. Rakibin ilk
yarıda birkaç tehlikeli pozisyonu vardı.
İkinci yarıda ise bizim hatamızdan kay-
naklanan bir pozisyonları oldu. O pozis-
yonda maçı 3-0 bitirebilirlerdi. Ancak
genel hatlarıyla baktığımızda, oyunun
etrafında ve içinde daha iyi şeyler yapa-
bilseydik, bugün galip gelebilirdik. Tabii,
mağlubiyetin sorumlusu tamamen
benim. Oyuncularımın emeklerine sağ-
lık. Haftaya bir Antalyaspor ile derbi
maçımız var. Alanyaspor olarak her

zaman şunu söylüyorum, İnşallah cezalı
ve sakatlarımız olmaz. Devre arasına
kadar hedeflediğimiz puanları almak zo-
rundayız. Bu puanlar çok önemli değil,
ne kadar fazla puan toplayabilirsek o
kadar iyi” diyerek sözlerini noktaladı.

Galibiyeti hatırladı!
Süper Lig'in 9’uncu haftasında Alanyaspor, sahasında Kasımpaşa’yı konuk etti. Mücadele 2-1 Kasımpaşa üstünlüğüyle tamamlandı

M illi aranın ardından seyircisi
ile buluşan Beşiktaş, Kon-
yaspor'u 2-0 mağlup etti.

Zorlu bir fikstüre girecek siyah beyazlı-
lar 3 puanı alarak Avrupa'da Lyon,
ligde Galatasaray deplasmanı öncesi
moral depoladı. Süper Lig’in 9’uncu
haftasında Beşiktaş, konuk ettiği Kon-
yaspor’u 2-0 yendi. Karşılaşmanın ar-
dından Beşiktaş Teknik Direktörü
Giovanni Van Bronckhorst ile Konyas-
por Teknik Sorumlusu Fatih Serkan

Albayrak düzen-
lenen basın
toplantısında
açıklamalarda
bulundu.

3 puan
hediye ettik

Maç boyunca
çok fazla fırsat yakaladık-
larını belirten Van Bronck-
horst  “Oyuncu

değişikliği konusunda
en fazla 5 değişiklik

hakkınız var. O yüz-
den 3 değişiklik ya-
pıldığında bir cezası
yok bu durumun.

Oyunu okuyoruz

ve gerekli değişiklikleri yapıyoruz. İki
haftalık bir dinlenme süremiz oldu.
İkinci ve üçüncü haftadan sonra maç-
lar daha da yoğunlaşacak. Bugün öze-
lindeki değişikliklerin sebebini de bu
şekilde açıklayabilirim. Oyunun ikinci
yarısını kontrol ettik. Üçüncü golü ata-
bilirdik. Atma fırsatını bulduk. Çok
fazla fırsat yakaladık. Ama skordan
memnunum. Galibiyetle bu bölüme
başlamak güzel. Önemli bir gündü.
Kırmızı formayı giydik. Önümüzdeki
hafta Cumhuriyet Bayramı. Taraftarla-
rımıza da galibiyet hediye ettik. 3 puan
hediye ettik. Güzel bir hediye vermiş
olduk. Sakatlıklar konusuna gelince,
Rashica biliyorsunuz ki milli takı-
mında sakatlandı. Kendisini yakından
takip ediyoruz. Galatasaray maçında
olma ihtimali söz konusu olabilir. O
durum da hafta sonuna doğru belli
olacak. Bugün yeni bir sakatımız yok.

Lyon maçına bu kadro ile hazır-
lanacağımızı düşünüyo-

rum” diye konuştu.

Yarışın
içindeyiz

Şampiyonluk ko-
nuşmak için
henüz daha erken

olduğunun altını çizen 49
yaşındaki çalıştırıcı, “Ben en
üst seviyelerde oynadım.
Aynı zamanda hocalık da
yaptım. Şu anda devam
etmemiz gerekiyor.
Nisan ve mayıs ayla-
rında tabii ki de ora-
larda olmayı istiyoruz.
Şampiyonluk için
mücadele vermek is-
tiyoruz. Geçen se-
zona kıyasla bu
sezon büyük bir
adım attık. Bu sezon
attığımız adımlardan
memnunum. Şampi-
yonluk için neredeyse
her maçımızı kazan-
mamız gerekiyor. Biz-
ler de bu mücadelenin,
bu şampiyonluk yarışı-
nın içinde olmak istiyo-
ruz. Tabii ki de insanlar
erken de olsa bu şampi-
yonluk konusuyla ilgili ko-
nuşuyorlar. Ama biz şu an
itibarıyla puan tablosunda
oralardayız. Sezon sonunda da
aynı yerde olmayı istiyoruz” diye-
rek konuşmasını sonlandırdı.  DHA

Muhteşem 
Osimhen!
Antalyaspor'a attığı golün vuruş anında 2.32
metre yüksekliğe ulaşan Nijeryalı forvet Os-
imhen, futbol tarihinde Portekizli efsane Ronal-
do'nun (2.38) ardından 2.30 barajını geçen 
ilk isim oldu. Bu gol tüm dünyada ses getirdi

Galatasaray'ın dünya
yıldızı Victor Osimhen,
Antalyaspor maçında at-
tığı golle ayakta alkışlandı.
Uzun süre hafızalardan
çıkmayacak röveşatası
sosyal medya paylaşımla-
rıyla da tüm dünyada ses
getirdi. Bu muhteşem
golün bir özelliği daha
vardı. 1.85 boyundaki Ni-
jeryalı forvetin vuruş
anında ulaştığı 2.32 met-
relik yükseklik Real Mad-
rid’in Juventus’u
deplasmanda 3-0 yendiği
Şampiyonlar Ligi ma-
çında, Cristiano Ro-
naldo’nun 2.38 metre
yükseklikten attığı röve-
şata golüyle birlikte tarihte
2.30 metre barajını geçen
2. gol olmasıydı. Golünü
kulübün resmi hesabına
değerlendiren Osimhen,
“Uzun zamandır böyle
gol atmak istiyordum.
Doğru zamanda geldi.
Balistik füze gibiydi.

Kariyerim boyunca hatır-
layacağım bir gol olacak”
dedi.  Osimhen'in golü dış
basında da yankı buldu.
Italyan Corriere dello
Sport, “Osimhen, büyük
bir patlama ile geri
döndü”, Foot Mercato,
“Muhteşem gol” başlıkla-
rını atarken, Ispanyolların
ünlü yayın organı AS,
“Acımasız Osimhen”, Af-
rika’nın önemli yayın or-
ganı Punch da “Hayretler
içinde bıra-
kan sihirli
an” değer-
lendirme-
lerini
yaptı. 
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Konyaspor Teknik Sorumlusu Fatih
Serkan Albayrak ise dengeli bir mü-
sabaka olduğunu aktararak, “As-
lında dengeli bir müsabaka

olduğunu düşünüyorum. Maçın
içinde yaptığımız bireysel hata-
lara kadar rakibi 3-4-3 karşıla-
dık. Bunda da başarılı olduk.
Oyun disiplinine uymadığımız
için, mesafeler arttığı için
Gedson ile Rafa’nın üzerin-
den atak yaptılar. Top Beşik-
taş’a geçince ikinci bölgede,
blok aralarında mesafeler

uzayınca kaliteli oyuncular topla bu-
luşunca, tehlikeli oluyorlardı. Goller
tamamen hatalarımızdan dolayı
oldu. Bir tane penaltıdan, bir tane de
oyuncunun topa gitmemesinden do-
layı golleri yedik. Oyuncularımız elle-
rinden geleni yaptılar. Sahanın içinde
takım olmak kolay değil. Bazen duy-
gulara kapılarak hareket ediyorsu-
nuz. Oyun disiplininden
uzaklaşıyorsunuz. Mücadeleden
memnunuz. Beşiktaş’ı tebrik ediyo-
ruz. Avrupa kupalarında da başarılar
diliyoruz” ifadelerini kullandı.

Beşiktaş,
Trendyol Süper

Lig'in 9. haftasında
TÜMOSAN 

Konyaspor'u konuk etti.
İlk yarıda Beşiktaş'ın 

2-0 üstünlüğü ile 
başlayan maç ikinci

yarı golsüz 
sona erdi 
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İKİNCİ YARIDA
DAHA ÇOK 

FIRSAT BULDUK

Siyah-beyazlı takımın genç forveti Semih Kılıçsoy
ile ilgili bir soruya Van Bronckhorst, “Semih’in
performansından memnunum. Birkaç maç oyna-
madı ama milli takım dönüşünde bu süre zar-
fında kendisiyle iletişimimiz oldu. Ki kendisiyle
çok konuşuyoruz. Oyunun gelişimi için, kendi ge-
lişimi için, sürekli irtibat halindeyiz. Bugün oy-
nadı. Penaltıyı yaptırdı. Performansından
memnunum” yanıtını verdi. Mücadelede birçok

gol fırsatı yakaladıklarını vurgulayan Giovanni
van Bronckhorst, “En büyük sorun bu tehlikeleri
gole çevirememek. Onun haricinde 7-8 fırsatımız
var. İkinci yarıda hücumda çok fazla fırsat yarat-
tık. Gelişmesi gereken konu, bu fırsatların kaleyi
bulması. Baktığımızda kaleyi bulan bir şut gözü-
küyor. İkinci yarıda çok fazla fırsatlar bulduk. Ama
gol tehlikeleri yaratma konusundaki performan-
sımızdan dolayı mutluyum” şeklinde konuştu.

Oyun disiplinine uymadık

Van Bronckhorst, 
“Semih’in performansından memnu-
num. Birkaç maç oynamadı ama milli

takım dönüşünde bu süre zarfında kendisiyle
iletişimimiz oldu. Ki kendisiyle çok konuşuyoruz.

Oyunun gelişimi için, kendi gelişimi için, 
sürekli irtibat halindeyiz. Bugün oynadı.

Penaltıyı yaptırdı. Performansından
memnunum” yanıtını verdi.
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22 EKİM 2024 SALIGÜNLÜK SİYASİ GAZETE MasterChef programının sevilen jüri üyesi Somer Sivri-
oğlu, Hülya Avşar’ın sunduğu "Bir Hülya Avşar Sohbeti"
programına konuk oldu. Samimi anların yaşandığı prog-
ramda, Sivrioğlu'nun İstanbul'daki restoranında uygulanan
fiyatlar gündeme geldi. Hülya Avşar, Sivrioğlu'na asgari
ücretle çalışan insanların restoranına gidip gidemeyeceği
sorusunu yönelterek, "Asgari ücretle çalışan insanlar
senin dükkanına gidemezler" dedi. Somer Şef ise restora-
nın lüks olmadığını, fiyatları makul tutmaya çalıştığını be-
lirtti. Ancak kişi başı fiyatların 2000-3000 TL civarında
olduğunu söyleyince, Avşar, "Asgari ücret için değil. Onun
üstünde olan insanlara göre de ucuzsun belki" şeklinde
karşılık verdi.

B eşiktaş Belediyesi ‘Beltaş Kitap
Kafe Söyleşileri’ kapsamında sa-
natçı, yazar ve şairleri Beşiktaş’ta

ağırlamaya devam ediyor. Söyleşi kapsa-
mında gazeteci, yazar Saygı Öztürk’ü
ağırladı. Öztürk, hayatına ilişkin okurları
ile Beltaş Kitap Kafe’de söyleşi yaptı.
Söyleşinin ardından Saygı Öztürk’e Beşiktaş
Belediyesi Başkanı Rıza Akpolat adına te-
şekkür amacıyla fidan bağışında bulunuldu
ve plaket verildi. Ayrıca Öztürk, söyleşiye
gelen okurlarının kitaplarını da imzaladı.

Güvenilir olmak değerli

İki ağabeyinin de valilik yaptığını anlatan
Öztürk, “Ben hiçbir haberi ağabeylerimden

almadım. Bunu kimseye dedirtmem.
Haber için onların görev yaptığı şehir-
lere gitsem bile onları görmem, evlerine
uğramam. Bu güveni vermek önemli.
Her kitabın ayrı bir hatırası var. Mesela
babalar dünyasını yazıyorsun, ismi
geçen babaları yazıyorsun, 15 Temmuz-

ları yazıyorsun, benim kitaplarımda
belgesiz bir yazı olmaz belgelere
ulaşırım. Belgelere ulaşmak
yetmez. Belgede ismi geçen
kişilere de ulaşıp “O olay
böyle mi?” diye sormanız
gerekiyor. Gazetecinin
önünü açan en büyük etken
insanların güveni. Gazeteci ola-

rak ben bu güvene ulaştıysam ne mutlu
bana” dedi.

her gördüğünü gerçek sanma

Genç gazetecilere tavsiyeler veren Öztürk,
“Gazetecilik artık sosyal medyadan haber
almaya dönüşmüş. Sakın inanmasınlar.

Sosyal medyayı göz ardı etmesinler
ama her gördüklerini de gerçek san-

masınlar. Gördükleri haberin
üzerine gitsinler, araştırsınlar,
doğrulatamadıkları şeyleri de
yazmasınlar” diye konuştu.
Söyleşinin ardından, Öztürk

okurların kitaplarını imzaladı ve
hatıra fotoğrafı çekildi.
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tayLaN 
daşdöğEN

haber

GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE GAZETECİLERE 
TAVSIYELER
Gazeteci-Yazar Saygı Öztürk, Beşiktaş Belediyesi Beltaş Kitap Kafe söyleşileri kapsamında okurları ile buluştu. Öztürk
gazetecilik hayatından, görüşlerinden ve kitaplarından bahsetti. Genç gazetecilere tavsiyeler de veren Öztürk, “Haberi
yazacaksanız yerinde takip etmelisiniz, sosyal medya sadece bir istihbarat aracı olarak kullanmalısınız” dedi

Maltepe'nin 
derdi dönüşüm

MALTEPE’DE mahalle toplantıları, geniş katı-
lımla devam ediyor. “Mahalle toplantıları"nın
8.’incisi Feyzullah Mahallesi sakinlerinin katılı-
mıyla, belediye ana hizmet binasında gerçek-
leştirildi. Belediye Başkanı mimar Esin
Köymen’in ev sahipliğinde gerçekleştirilen top-
lantıda belediye başkan yardımcıları, birim
müdürleri ve Feyzullah Mahallesi Muhtarı Ayça
Bal da hazır bulundu. Kentsel dönüşüm başta
olmak üzere, ışıklandırma, otopark, altyapı, trafik,
ulaşım, güvenlik ve sokak hayvanlarıyla ilgili so-
runların paylaşıldığı toplantıda Feyzullah Mahal-
lesi Muhtarı Ayça Bal teşekkür konuşması yaptı.

Çözüm üretmeliyiz

Toplantının sonunda konuşma yaparak kentsel
dönüşüm sorularını
da yanıtlayan Köy-
men, “Kendi plan 
notlarımızda toplulaş-
tırmayla gelen emsal
artışları, bodrum kat-
ların iskân edilmesiyle
gelen ilave kat artışı,
iskân ve ruhsata
uygun olarak yapılan
binaların inşaat alan-
larının korunması ile

ilgili imar mevzuatından gelen 1.30 artışın kul-
lanması gibi pek çok artışlar var. 2 kat emsal
artışı diye bir kavram olamaz. Bu dediğimiz
şey bir imar planı sürecinin yeniden yapılma-
sıdır. İmar planı da bilimsel bir çalışmadır. Bü-
yükşehir Belediyesi’nden dönen plan notu
bize şunu söylüyor. Diyor ki siz kendi alanı-

nızda çalışmaları yapın, 2 katın getirdiği nüfusun
ihtiyacı olan donatıyı da ayırın, bundan sonra bu
2 kat artışını verelim. Parsellerinizin yüzde 40’ını
küçülteceğiz ama üzerine 2 kat daha koyacağız.
Hiçbir şey yapmadan 2 kat ilave ediliyormuş gibi
düşünmeyin. Getirilecek artışla ayrılan donatı
alanı neredeyse kafa kafaya geliyor. Bunu yapma-
nın da bir anlamı yok. Bir finansman modeli üze-
rinde çalışmak gerekiyor” dedi.

ENGİN
BELLİ

haber

Maltepe Belediye Başkanı Esin Köymen, kentsel dönüşüm süreciyle ilgili mahalle
sakinlerini olumlu etkileyecek çalışmalar yaptıklarını söyleyerek, “Bir finansman
modeli yaratmalı ve kredi bulma yöntemleri üzerinde çalışmalıyız” dedi
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